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برخورداری ۱۰۰ درصدی قم از گاز طبیعی
رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

اجتماعات تا اطلاع ثانوی 
در سراسر کشور ممنوع است
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در اطلاعیه ای اعلام شد؛ 

ضربه اساسی وزارت اطلاعات 
به تروریست ها در آمریکا
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سرکرده گروه تروریستی »تندر« دستگیر شد
استاندار قم اعلام کرد :

آغاز فعالیت مدارس
 از 1۵ شهریور به صورت مجازی

هزینه هربیمار کرونایی برای وزارت بهداشت

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: 
و  بدانند  برابر فضای شهر مسئول  را در  وقتی شهروندان خود 
آسیب هایی که سلامت شهر را تهدید کرده را بشناسند و در رفع 
آن تلاش کنند، شهری بدون تخلف خواهیم داشت. احمدرضا 
رفع  و  پیشگیری  حوزه  فعالیت های  حیطه  به  اشاره  با  شفیعی 
تخلفات شهری، اظهار داشت: یکی از مهم ترین و زیربنایی ترین 
مباحث برای داشتن شهری سالم و بدون تخلف آشنایی با تخلفات 

شهری است. مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری

 معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم تعداد خانواده های 
و  اعلام کرد  تن  نزدیک ۳۰۰ هزار  استان  را در سطح  ایثارگران 
و  شیمیایی  جانبازان  خانواده  اولویت  با  بهداشتی  اقلام  گفت: 
و  سال   ۶۰ بالای  والدین  و  توزیع شده  زمینه ای  بیماری  دارای 
جانبازان شیمیایی در بازه زمانی و رعایت پروتکل های بهداشتی در 
سه مرحله خدمات دریافت کردند.  محمدرضا گروسی روز شنبه 
درگفت وگویی به مشکلات ایثارگران در دوران شیوع کرونا اشاره 
کرد و اظهار داشت: در دوران بحران شیوع کرونا توجه به ایثارگران

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم :

شهر بدون تخلف بدون همراهی 
مردم امکان پذیر نیست

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم خبرداد:

 توزیع اقلام بهداشتی بین ۳۰۰ 
هزار تن از خانواده های ایثارگران 
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 رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: راهبرد مدیریت بازار و افزایش 
فروش محصولات داخلی از طریق توسعه تجارت الکترونیک در قم دنبال می شود و 
این روش تجارت در استان رونق بیشتری پیدا می کند. محمود سیجانی   بیان کرد: 
اندازی  راه  و  ایجاد  از طریق  داخل  ساخت  کالاهای  مصرف  ترویج  رابطه  همین  در 
فروشگاه های عرضه کالای ایرانی در صنوف مختلف استان به صورت مجازی دنبال 
می شود که نیازمند همکاری کامل اتاق اصناف و اتحادیه های صنفی  است. وی افزود: 

راه اندازی فروشگاه های اینترنتی و عرضه کننده غیرحضوری کالا نقش مهمی

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: ۵۲ هزار ورزشکار در قالب ۴۷ هیات 
ورزشی در این استان سازمان دهی شده و به صورت حرفه ای در رشته های مختلف 
مشغول فعالیت هستند. رسول منعم با بیان اینکه تعداد هیات های ورزشی استان 
از ۴۳ به ۴۷ هیات در چند ماه اخیر افزایش یافته، افزود: افزایش رشته های ورزشی 
به منظور استفاده و فعال سازی ظرفیت های موجود در استان و جذب بیشتر 
علاقه مندان به ورزش است. وی اظهار داشت: وجود ۴۷ هیات ورزشی و همچنین 

فعالیت ۴۸ سازمان مردم نهاد دراین استان، فرصت بسیار مناسبی را برای رشد و

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم:

تجارت الکترونیک در قم توسعه می یابد
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

۵2 هزار ورزشکار درقم ساماندهی شدند
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کانون کارشناسان رسمی دادگستری استان قم جهت تکمیل کادر اداری 

خود از بین متقاضیان دارای صلاحیت و توانمندیهای لازم دعوت به همکاری 

می نماید:

آقا با مدرک تحصیلی حداقل کارشناسی در رشته مهندسی کامپیوتر از 

دانشگاه دولتی، مسلط به نرم افزار و مهارتهای LCDL و آشنا به مفاهیم IT با 

حداقل ۲ سال سابقه کار

به تقاضای واصله پس از تاریخ 99/۵/۱۶ ترتیب اثر داده نخواهد شد.

در نظر دارد امتیاز ساخت و نصب و بهره برداری تعدادی از فضایی تبلیغاتی ایستگاهای 
vip اتوبوس  را به مدت ۳  سال از طریق برگزاری مزایده به بخش خصوصی واگذار نماید. لذا 
از کلیه کانون های تبلیغاتی واجد شرایط دعوت به عمل می آید از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به 
مدت۱۰ روز و تا پایان ساعت اداری مورخ ۱۳99/۰۵/۳۰ جهت ارائه پیشنهادات به سازمان 
زیباسازی شهرداری قم اداره حقوقی و امور پیمانها  واقع در خیابان آذر کوچه شماره ۲۵ ساختمان 
زیباسازی مراجعه و یا جهت دریافت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 025-37701512 داخلی 
304 تماس حاصل فرمائید ضمناً سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار بوده و 

هزینه آگهی بر عهده برنده مزایده خواهد بود.
تاریخ  انتشار اگهی نوبت دوم ۱۳99/۰۵/۲۱ 

آگهی مزایده)نوبت اول(

روابط عمومی سازمان زیباسازی شهرداری قم

آگهی استخدام

سازمان زیبا سازی شهرداری قم 
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رئیس جمهور با بیان اینکه اجتماعات همچنان محدود 
نوع  هر  ثانوی  اطلاع  تا  فعلی  شرایط  در  گفت:  است، 
سمینار،  میهمانی،  عروسی،  عزاداری،  از  اعم  اجتماعی 
و  نیست  استانی  مساله  این  است.  ممنوع  جشنواره 

رئیس  روحانی  حسن  الاسلام  حجت  است.  سراسری 
جمهور صبح دیروزدر جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا اظهار 
داشت: از همه مردمی که با ستاد ملی کرونا و مسیر سلامت 
جامعه همکاری می کنند، تشکر می کنم. امروز در ستاد ملی

در جلسه ای به ریاست استاندار قم؛

 کلیات سند مبارزه با عرضه مواد مخدر قم 
تصویب شد

 در جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر قم کلیات سند مبارزه با عرضه مواد 
مخدر در این استان شامل روانگردان ها و پیش سازها به تصویب رسید. 

استاندار قم در این جلسه طی سخنانی با اشاره به تدوین سند مبارزه با عرضه مواد 
مخدر، روانگردان ها و پیش سازها با تاکید بر بررسی کارشناسی و اجماع نظر بر روی این 
سند افزود: نخستین نکته ای که در هر سندی باید به آن بپردازیم بیان صحیح مسئله و 
نیاز به یک فهم مشترک از آن است. بهرام سرمست با تاکید بر تهیه  پیش نویس چنین 
اسنادی و بحث در کارگروه های تخصصی افزود: پس از مباحث کارشناسی بایستی 
اسناد تدوین شده به تصویب اعضاء برسند. استاندار قم عملیاتی بودن را گام مهمی در 
اجرای یک سند دانست و تصریح کرد: اسناد تحولی که تصویب می شوند بایستی قابل 

عملیاتی شدن و نظارت داشته باشند تا روند تحقق آنها مورد ارزیابی قرار بگیرد.
سرمست با بیان اینکه مدیریت استان برنامه محور و نتیجه گرا می باشد خاطرنشان 

کرد: اصلاح فرایندها و تسریع در تحقق برنامه ها باید خروجی اجرای این سند باشد.

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم خبر داد:

عدم واریز آورده در زمان مقرر، حذف 
متقاضی ملی مسکن

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم گفت: به استناد شیوه نامه طرح اقدام ملی مسکن 
متقاضیان موظفند حداکثر ظرف مدت 15 روز کاری از تاریخ افتتاح حساب نسبت به 
واریز رقم اولیه اعلام شده اقدام نمایند. حسن صبوری اظهار داشت: مبلغ اولیه واریز 
طرح اقدام ملی مسکن 400 میلیون ریال است که می بایست در مدت تعیین شده 
متقاضیان واریز نمایند. ی در خصوص مرحله بعد واریز توضیح داد: طبق شیوه نامه 
طرح اقدام مسکن، متقاضیان پس از واریز مبلغ اولیه، ظرف مدت یک ماه مبلغ 200 
میلیون ریال دیگر باید واریز داشته باشند. وی تصریح کرد: چنانچه در مدت زمان مقرر 
متقاضیان قادر به تامین مبلغ اولیه نباشند اداره کل راه و شهرسازی استان نسبت به 

حذف آن ها اقدام نموده و متقاضی دیگری جایگزین می گردد.
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برخورداری ۱۰۰ درصدی قم از گاز طبیعی 
به  با تکمیل گازرسانی  امسال  تا شهریور  مدیرعامل شرکت گاز استان قم گفت: 
روستا های باقی مانده بخش خلجستان صددرصد استان قم از گاز طبیعی بهره مند 

خواهد شد.
مهندس نصیری، میزان گازرسانی در شهر قم را 5/۹۹ درصد و در روستا ها ۹7 درصد 
اعلام کرد و گفت: تا شهریور امسال با تکمیل گازرسانی به روستا های باقی مانده بخش 
خلجستان صددرصد استان قم از گاز طبیعی بهره مند خواهد شد. نصیری توسعه 
گازرسانی به شهرک های صنعتی را از برنامه های اولویت دار شرکت گاز در سال جهش 
تولید اعلام کرد و افزود: تا پایان امسال 5 طرح بزرگ گازرسانی به کوره های آجرپزی 
جاده کاشان و شهرک های صنعتی شکوهیه و محمود آباد به بهره برداری میرسد که با 
اجرای این طرح ها هیچ متقاضی در انتظار انشعاب گاز در حوزه صنایع نخواهیم داشت. 
وی با اشاره به ایجاد زیرساخت ها، مدت پایان نصب انشعاب گاز در استان را کمتر از یک 
هفته اعلام کرد و گفت: در صورتی که متقاضی مجوز حفاری از شهرداری را دریافت کند 

این مدت به کمتر از 4۸ ساعت کاهش می یابد.
 

رئیس اداره پیش  بینی و تحقیقات اداره  کل هواشناسی استان قم :

هوای قم باز هم گرم می شود 
رئیس اداره پیش  بینی و تحقیقات اداره  کل هواشناسی استان قم گفت: طی روزهای 

آتی شاهد افزایش دما در نقاط مختلف استان خواهیم بود. 
محمدرضا قاضی با اشاره به  پیش  بینی وضعیت آب  و هوای استان طی روزهای آتی 
اظهار کرد:براساس پیش بینی امروزجهت وزش باد در استان شرقی و با حداکثر سرعت 
35 کیلومتر بر ساعت خواهد بود. حداقل و حداکثر دما در قم 23 درجه و 42 درجه 

است، فردا آب و هوای استان صاف تا کمی ابری در برخی ساعات وزش باد است.

 وزارت اطلاعات اعلام کرد: سربازان گمنام امام زمان)عج( ضربه ای اساسی به یک گروه تروریستی مستقر در آمریکا وارد 
کردند و سرکرده این گروه در اختیار وزارت اطلاعات است. وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای از ضربه سربازان گمنام امام 
زمان)عج( به یک گروه تروریستی مستقر در آمریکا خبر داد. »جمشید شارمهد« سرکرده گروه تروریستی تندر که از آمریکا

آیا هر قرارداد خارجی یعنی 
ترکمانچای؟

وقتی توافق برجام پس از سال ها مذاکره به امضای 
ایران و قدرت های جهانی رسید امیدهای فراوانی ایجاد 

شده بود تا با باز شدن بازار ایران به روی سرمایه گذاران خارجی زمینه های سرمایه 
گذاری فراهم آمده و در نتیجه در بخش های مختلف شغل ایجاد شود.

چرخ های اقتصاد کشور که زیرِ فشار تحریم ها لنگ می زدند؛ دوباره به حرکت 
دربیایند. چندین شرکت بین المللی و بزرگ نفتی، خودروسازی و صنایع دیگر آمدند و 
کارهایی را هم شروع کردند اما حل نشدن مسئله ی روابط بانکی ایران با جهانِ خارج 
و مشکلات انتقال پول پیچیدگی های زیادی را ایجاد کرد. روشن است که برای انجام 
پروژه های بزرگ باید در مقابل کالا و خدمات پول های کلان پرداخت شود و اینجاست 
که نقش بانک ها در زمینه ی باز کردن اسناد اعتباری یا همان "ال سی" پررنگ می 
شود و بدون عملکرد سریع و موثر بانک ها سرمایه گذار خارجی نمی تواند مطمئن 
باشد که گردش مالی به موقع خواهد داشت و پولش را سر موعد خواهد گرفت. سرمایه 
گذار خارجی امکانات مالی، فناوری و نیروی انسانی متخصص خود را وارد کشور می 
کند تا بتواند سود مورد انتظارش را ببرد و کشور میزبان هم از امتیازاتی مانند ایجاد 
اشتغال و انتقال فناوری و بهره برداری از پروژه استفاده خواهد کرد. همه ی اینها 
نیازمند یک نظام بانکی کارآمد است که با ارتباط آزاد با دنیا بتواند جابجایی پول را 
به آسانی انجام دهد. از طرف دیگر سختی های کار تجارت و بازرگانی و همین طور 
سرمایه گذاری در ایران سوالات فراوانی را برای سرمایه گذاران خارجی ایجاد کرد که 
آیا باید وارد بازار ایران بشوند یا خیر؟! پدیده ی ترکمانچای سازی هر قرارداد خارجی 
در ذهنیت ما ایرانیان همیشه حضوری قوی دارد و از آن بوی تحقیر و ذلت می شنویم 
و الصاق این برچسب به یک قرارداد با طرف خارجی در مجلس یا تریبون های دیگر 
همان و روی هوا رفتن قرارداد هم همان!  این بی ثباتی در تصمیم ها و دخالت های 
پر دامنه ی دولت، مجلس و دیگر نهادهای صاحب نفوذ در قراردادهای بین المللی به 
همراه بدبینی تاریخی فقط باعث فراری دادن سرمایه گذاران می شود. در شبکه های 
اجتماعی در ایران دائم این سوْال پرسیده می شود که چرا برای مثال کشور امارات به 
لحاظ اقتصادی به فلان جا رسیده و ما هنوز اینجا هستیم؟ یا چرا قطر سال ها از میدان 
مشترک پارس جنوبی گاز استخراج می کند و ما از آنها عقب افتادیم؟ اما بسیاری از 
همان منتقدین وقتی پای یک قرارداد خارجی با شرکت های بزرگ مثل "توتال" فرانسه 
به میان می آید بدون توجه و حتی فهمیدن مفاد قرارداد فقط به خاطر بی اعتمادی 
به طرف مذاکره کننده ی ایرانی آن را ترکمنچای دیگری می نامند. انگار که قطر و 
امارات و عربستان و عمان و بحرین فقط با سرمایه و نیروی بومی خود کار می کنند! 
گاهی هم توجه نمی شود که برای رسیدن به شرایطی مثل شیخ نشین های عرب 
خلیج فارس باید سرمایه گذاری کلان خارجی انجام شود و از طرف دیگر آن کشورها 
حضور خارجی ها در تمام عرصه ها در کشورشان را پذیرفته اند. روشن است که ایجاد 
رونق اقتصادی و توسعه فقط با اتکا به نیروی انسانی و سرمایه ی داخلی امکان پذیر 
نیست. حتی کشورِ پر از امکاناتی مثل ایران هم لازم است تا برای پیشرفت بتواند جذب 
سرمایه ی خارجی و همین طور حضور نیروهای خارجی متخصص را در جاهایی که 
لازم است بپذیرد و در قراردادهای خارجی به دنبال وضعیت برد برد باشد نه فقط دنبال 

برد خود و باخت طرف خارجی تا مبادا متهم به امضا کردن ترکمنچای دیگری شود!
 

سخنگوی وزارت بهداشت :

جان باختگان کرونا به ۱۶ هزار و ۹۸۲ نفر رسید
 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 30۶ هزار و 752 
نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 21۶ نفر در 24 ساعت 

گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 1۶ هزار و ۹۸2 نفر رسیده است. 
سیما سادات لاری روز شنبه درباره آخرین آمار ابتلای قطعی به ویروس کرونا 
و موارد فوت ناشی از ابتلا به این ویروس بیان کرد: از دیروز تا امروز 11 مرداد 
13۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 54۸ بیمار جدید 
مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی شد که  یک هزار و ۶7 نفر از آنها بستری 
شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید 1۹ در کشور به 30۶ هزار و 752 

نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 21۶ بیمار کووید 1۹ جان خود 

را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 1۶ هزار و ۹۸2 نفر رسید.

ناصر مردانی*
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رئیس جمهور با بیان اینکه اجتماعات همچنان محدود است، گفت: در 
از عزاداری، عروسی،  اعم  نوع اجتماعی  ثانوی هر  تا اطلاع  شرایط فعلی 
و  نیست  استانی  مساله  این  است.  ممنوع  جشنواره  سمینار،  میهمانی، 

سراسری است.
حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور صبح دیروزدر جلسه ستاد 
ملی مقابله با کرونا اظهار داشت: از همه مردمی که با ستاد ملی کرونا و مسیر 
سلامت جامعه همکاری می کنند، تشکر می کنم. امروز در ستاد ملی کرونا 
گزارش آمار و ارقام استان ها امیدوار کننده بود. حدود 10 استان در هفته های 
قبل در شرایط سختی بودند و امروز از پیک بیماری عبور کردند و مسیر کمتر 

دشواری پیش روی آنهاست.
روحانی افزود: چند استان دیگر هم به تلاش و همکاری مردم نیاز دارد تا 
بتوانند از پیک عبور کنند. تا امروز هر استانی که یک دور وارد پیک بیماری 
شده و مشکلات پیک را دیده و عبور کرده و شرایطش عادی شده است، ما 
تا الان شاهد پیک دوم نبودیم. اگر مردم به همین صورت مراعات کنند حتماً 
خبرهای خوشی را در هفته های آینده شاهد خواهیم بود. ادارات، بانک ها، 
مراکز عمومی به خوبی پروتکل های بهداشتی را مراعات می کنند. ما نیازمندیم 

کسی که تخلف می کند باید با فرد متخلف برخورد کنیم.
نحوه برخورد با متخلفین را وزارت کشور و بهداشت تدوین می کنند

رئیس جمهور تصریح کرد: در ماه محرم مقرراتی که می گذاریم باید مسئولین 
مساجد، تکایا و هیئات مسئولیت بپذیرند و آن کسی که مسئول می شود، اگر 
رعایت نکرد باید با او برخورد شود و نحوه برخورد با متخلفین هم وزارت کشور 
و وزارت بهداشت با کمک هم تدوین می کنند و ما در ستاد ملی کرونا تصویب 

خواهیم کرد.
وی تاکید کرد: تمام مقرراتی که از روز اول تا الان توسط وزارت بهداشت اعلام 
شده، همچنان به قوت خود باقی است تا روزی که همین وزارت بهداشت به 
مردم بگوید واکسن این بیماری در دسترس است و شرایط تغییر کرده است. 
ما باید همه مقررات را مراعات کنیم و اقدامات سختگیرانه خود را در این شرایط 

باید ادامه دهیم.
رئیس جمهور تاکید کرد: راهبرد در مقابله با کرونا تغییر نکرده است و همان 
راهبرد قبلی است. اولین قدم آموزش و آگاهی و توضیح دادن به مردم است، 
مردم باید با خطرات و علائم این ویروس آموزش داده شوند. هنوز هم با وجود 
کارهایی که شده، این آموزش ها کم است. مردم باید مسائل بهداشتی را بر هر 

چیزی مقدم بشمارند. مساله الزام ماسک را همه باید مراعات کنند.
روحانی با بیان اینکه اجتماعات همچنان محدود است، گفت: در شرایط 
فعلی تا اطلاع ثانوی هر نوع اجتماعی اعم از عزاداری، عروسی، میهمانی، 

سمینار، جشنواره ممنوع است. این مساله استانی نیست و سراسری است.
وی افزود: باید با متخلفین برخورد شود، یعنی همانطور که اعلام می شود 
ادارات ما ۸0 درصد یا بیشتر مراعات کردند، اگر کسی هم مراعات نکرد باید 
تنبیه شود. مثلًا در آمار باید اعلام شود در تهران یا سراسر کشور این تعداد افراد 
از اداره اخراج شدند یا غیبت برای آنها ثبت شد. افراد متخلف را باید شناسایی 
بکنیم و به طور کلی اعلام کنیم. همانطور که پلمب را اعلام می کنیم، این 

مساله را هم باید بگوییم.
باید مجازات افراد متخلف را اعلام کنیم

رئیس جمهور تصریح کرد: مردم باید بدانند این مجازات ها مورد تاکید نظام 
است. اگر کسی از خدمات عمومی محروم می شود باید ادارات اعلام کنند که 
مثلًا 200 نفر مراجعه کردند و 10 نفر چون پروتکل ها را رعایت نکرده بودند از 
ارائه خدمت محروم شدند. باید این مجازات ها را اعلام کنیم و اگر مجازات های 

دیگری نیاز است را اعلام کنیم.
روحانی با اشاره به روند تست کرونا، اظهار کرد: راه مقابله ما با این ویروس این 
است که باید بدانیم چه کسی حامل این ویروس است، شاید خیلی ها علامت 
ظاهری نداشته باشند. بعد هر موقع افراد آلوده را شناسایی کردیم، باید او را 
از جامعه جدا کنیم، جدا کردن فرد آلوده از جامعه به عنوان یک وظیفه دوم 
است که باید انجام شود. مرحله بعد باید شناسایی کنیم که این فرد مبتلا با چه 

کسانی در تماس بوده و آن افراد را رهگیری کنیم.
وی تاکید کرد: تمام کشورهایی که در این زمینه توفیقی به دست آوردند 
از این راه بوده است که مسائل بهداشتی را الزامی کرده اند و افراد مبتلا را 
شناسایی و آنها را از جامعه جدا کردند و افرادی که با مبتلا در تماس بودند هم 

رهگیری و جدا کردند تا شرایط کشور یک شرایط مطلوبی شده است.
می توانیم افراد مبتلا را با موبایل رهگیری کنیم

رئیس جمهور گفت: یکسری کشورهایی هستند که سیستم مخصوص 
مانیتورینگ دارند که ما فعلًا چنین سیستم هایی نداریم. آنها این مانیتورینگ را 
از طریق موبایل انجام دادند. یعنی یک فردی که مبتلا است موبایلش رهگیری 
می شود که کجا رفته است. اگر وزارت بهداشت ما این کار را مطلوب بداند، 
اجرایش خیلی کار مشکلی نیست. وزارت ارتباطات ما می تواند امکانات خود را 

بسیج کند تا این کار را انجام دهیم.
روحانی تصریح کرد: آنچه امروز برای ما اهمیت دارد سه نکته است. اول 
اینکه انتشار این ویروس در بعضی نقاط سرعت فوق العاده ای می گیرد و یک 
مرتبه تعداد مبتلایان زیاد می شود و بیشتر از اینجا شروع می شود که در یک 
اجتماعی شرکت کردند و خارج شدند و در یک اجتماع 200 نفره، بیست یا 

سی نفر همه علایم و آثار را دیدند و مبتلا شدند.
وی ادامه داد: به استان ها اختیاراتی دادیم تا ستادهای استانی بتوانند 
دستورالعمل هایی را برای اقدامات محدود کننده و سختگیرانه برای مدت یک 
هفته یا در صورت نیاز بیشتر، در آن استان ها ادامه دهند. نکته دوم اینکه، گفته 
می شود آنجا وضعش خوب است، اینجا قرمز یا هشدار است، آنجا سفید است، 
به خیلی چیزها مربوط می شود. تنها به این نیست که تعداد افراد مبتلا بیشتر 
یا کمتر شدند بلکه وابسته به امکانات ما در آن استان است. یک شهرستان را 

می بینید بیمارستان، تخت، آی سی یو و پزشک و پرستار کافی دارد، آنجا اگر 
100 تخت دارید، 40 نفر هم مبتلا شوند عادی است و با 100 تختی که دارید 

10 نفر هم بستری شوند مشکلی ندارید و اینجا همچنان سفید است.
از سخنان حکیمانه رهبر انقلاب تشکر می کنم

وی بیان کرد: در اینجا لازم می دانم از سخنان حکیمانه و مجتهدانه روز 
گذشته رهبر معظم انقلاب تشکر کنم. نکته بسیار مهمی در بیانات ایشان در 
این زمینه بود و آن اینکه مرجع نهایی که متولی امر سلامت جامعه در شرایط 
فعلی است منحصراً ستاد ملی کرونا است . این مسأله مهمترین مسأله است. 
یعنی آدرس را عوض نکنیم و مسیر را اشتباه نرویم و در این خانه و آن خانه 
نرویم. یک خانه و یک در دارد و آن ستاد ملی کرونا است و مقرراتی که این ستاد 
وضع می کند برای همه لازم الاجرا است. حتی ایشان در بیان متواضعانه ای 

فرمودند خود من هم آنچه ستاد بگوید همان را اجرا و عمل می کنم.
رئیس جمهور تصریح کرد: ماه محرم برای همه ما مهم است . مگر می شود 
کسی مسلمان، شیعه و ایرانی باشد و محرم برایش مهم نباشد. این ملتی که 
در طول قرن ها با عشق به امام حسین )ع( روزهای بسیار سختی را پشت سر 
گذاشته و با روحیه قوی در برابر انواع فشارها ایستادگی کرده مگر می تواند امام 
حسین را فراموش کند یا تعطیل کند؟ حتماً محرم ما محرمی است که بوی 
عزاداری امام حسین )ع( به مشام همه خواهد رسید. حتماً ما وقتی وارد خیابان 
می شویم به محض نگاه کردن به پرچم های سیاه و علائم و شعارها می فهمیم 
محرم آغاز شده است. هلال محرم را به خوبی و با شامه خود احساس می کنیم 
و با چشم می بینیم. فضا باید حسینی شود و در همه خیابان ها و کوچه ها دیده 
شود و به تعبیر آیت الله سیستانی که می گویند از همه پرچم و امکانات عزا 
استفاده شود اما مالکیت و حریم خصوصی افراد هم مراعات شود. نه اینکه بی 

اجازه روی دیوار مردم و بالا سر مردم بچسبانیم. باید فضا را سوگوارانه کنیم .
وی خاطرنشان کرد: زمانی ایام محرم آفریقا بودم، صبح اول محرم دیدم کاملًا 
بعضی خیابان ها و کوچه ها در آن کشور فرق کرده و هر خانه ای پرچم سیاه 
نصب کرده و کاملًا مشخص بود ماه محرم شروع شده است . در هندوستان 
که خیلی از آنها مسلمان نیستند و البته مسلمان های آنجا بیشترین جمعیت 
مسلمانان جهان را دارند، روز تاسوعا سراسر هند را سیاه پوش می بینید. پس 
فضا را باید کاملًا فضای حسینی و با شور و سوگوارانه کنیم . ممکن است نحوه 
عزاداری با سال های گذشته متفاوت باشد. ما باید پروتکل ها را مراعات کنیم. از 
ماسک استفاده و فاصله را مراعات کنیم و در یک مکان تجمع نداشته باشیم و 

در مکان های سرپوشیده مراعات کنیم.
پروتکل های ماه محرم راهمه باید اجرا کنند

 روحانی افزود: تمام دستورالعمل هایی که تا پایان هفته آینده مشخص 
می شود و به همه دستگاه ها ابلاغ می شود را همه باید اجرا کنند. امسال، 
صاحبان عزا در مجالس، مساجد و هیئت ها که تولیت امر را بر عهده دارند 
علاوه بر تمیز کردن، آماده کردن، دعوت از مداح و منبری، غذا دادن و … 
وظیفه مهمتری بر عهده دارند و آن مراعات برای تضمین سلامت همه عزاداران 
حسینی است. عده ای وارد می شوند و عزاداری می کنند. می گویند اینها سالم 
آمدند و باید سلامت بروند. موضوع سلامت به عنوان یک وظیفه بر دوش همه 
متولیان امر و همه جوامع مدنی دینی است یعنی هیئت ها، حسینیه ها و 
مساجد و باید احساس کنند این مسئولیت را امسال بر دوش دارند و همه باید 

با هم همکاری کنیم.
رئیس جمهور تاکید کرد: دشمنان ما به دنبال پیدا کردن بهانه هستند که 
بگویند فلان شهر چون عزاداری و اجتماع در خیابان بود، برای عزاداری تاسوعا 
و عاشورا است. نباید بگذاریم چنین بهانه ای دست دشمنان دین بیافتد. ما 
همانطور که باید عاشورا را زنده نگه داریم باید اهداف و آرمان عاشورا را هم زنده 
نگه داریم. یعنی همان عدل، آزادی، حیات مردم و سلامتی مردم. اصلًا خود 

عاشورا و آن قیام عظیم برای حیات جامعه به پا شد.
تصمیمات خوبی برای کمک به مستاجرین گرفتیم

وی گفت: بنابراین باید امسال کاملًا به نکاتی که در ماه محرم رعایت شود، 
توجه شود و ان شاءالله با مراعات تمام جوانب امر و همه پروتکل ها عزاداری 

شکوهمند داشته باشیم.
روحانی تاکید کرد: به نظر من نکته دیروز مقام معظم رهبری فصل الخطاب 
بود و برای همه روشن کرد چگونه باید عمل کنند و چگونه عزاداری و سوگواری 
کنند. امروز هم در جلسه خود ما تصمیمات خوبی اتخاذ کردیم. تصمیمات 
خوبی نسبت به مستاجرینی که در تنگنا هستند اتخاذ شد تا به آنها در زمینه 
ودیعه ای که می گذارند کمک کنیم. در مورد استخدام تصویب کردیم آنهایی 
که در کرونا فعال بودند باید امتیاز داشته باشند. برای شروع کار مدرسه در نیمه 
شهریور چارچوب های اصولی را تصمیم گرفتیم که بر این مبنا ان شاءالله بقیه 

موارد را وزارتخانه های مربوطه تدوین کنند و به تایید و تصویب نهایی برسانند.

آیت الله سید احمد خاتمی: 

حفظ سلامت واجب عقلی و شرعی است
 عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری حفظ سلامت را یک واجب عقلی و شرعی 
عنوان کرد و گفت: بیانات رهبر انقلاب برای روسای مجالس عزاداری و هم خطبا و 

مداحان فصل الخطاب است. 
آیت الله سید احمد خاتمی درباره بیانات رهبر انقلاب مبنی بر اینکه در عزاداری ها 
ملاک ستاد ملی مقابله با کرونا است، اظهار داشت: مبنای سخن رهبر انقلاب درباره 
ملاک بودن ستاد ملی مقابله با کرونا این است که حفظ سلامت یک واجب عقلی و 
شرعی است. دلیل عقلی آن روشن است و دلیل نقلی آن هم آیه 1۹5 سوره بقره است. 

روایات فراوان و نیز دلیل اجماع همراه آن است.
از  جمعی  شد،  واجب  سلامت  حفظ  که  زمانی  کرد:  تصریح  خاتمی  آیت الله 
متخصصین متعهد، به نام ستاد ملی مبارزه با کرونا دور هم نشسته اند و مقام معظم 
رهبری فرمودند که حتی ایشان هم با این ستاد همراهی دارند و همگان را دعوت کردند 

به اینکه رهنمودهای ستاد اجرایی شود.
وی تاکید کرد: بنابراین، این سخن هم برای روسای مجالس عزاداری و هم خطبا و 
مداحان فصل الخطاب است و به نظر می رسد در این عرصه دیگر بگو و مگو باید به پایان 
برسد. امام جمعه موقت تهران خاطرنشان کرد: خوشبختانه ستاد ملی مبارزه با کرونا، 
همه جوانب را ارزیابی کرده و حفظ سلامت مردم را در نظر می گیرد و مردم هم با ستاد 

ملی مبارزه با کرونا همراهی می کنند.
آیت الله خاتمی ادامه داد: مطلب دیگر اینکه، ستاد ملی مقابله با کرونا این نکته را در 
نظر می گیرد که مجالس حسینی در حقیقت تامین کننده عزت و عظمت امت اسلامی 
و در حقیقت پشتوانه اصل انقلاب و تداوم 40 ساله آن است و این مجالس حتی 
می تواند در عرصه فرهنگ سازی برای مبارزه با این ویروس منحوس نقش آفرین باشد.  
به همین دلیل ستاد ملی مبارزه با کرونا، عزاداری امسال محرم را با رعایت پروتکل های 

بهداشتی پذیرفتند.
عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری خاطرنشان کرد: مهم آن است که متولیان 
مجالس عزاداری )روسای هیات ها، خطبا و مداحان( با همان شور مقدس،   احساسات 
مکتبی و پاک که عزاداری را برپا می دارند،  مدیریت کنند تا پروتکل های بهداشتی هم 

رعایت شود.
آیت الله خاتمی خاطرنشان کرد: با این رهنمود رهبری، انتظار آن است که همگان، 
برای مبارزه با این ویروس منحوسی که جهان را درنوردیده و همه را درگیر کرده، همراهی 
بیشتری با ستاد ملی مبارزه با کرونا داشته باشیم و تلاش کنیم تا جلوی گسترش 
ویروس کرونا را بگیریم و ان شاءالله شاهد باشیم که در آینده ای نه چندان دور شر این 

ویروس منحوس از سر بشریت کوتاه شود.
 

معاون اول رییس جمهوری :

اجازه نمی دهیم دانشگاه ها و موسسات 
آموزش عالی آسیب ببینند 

معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر اینکه دولت اجازه نمی دهد دانشگاه ها و 
موسسات آموزش عالی غیردولتی آسیب ببینند، گفت: بخش خصوصی فعال در حوزه 
آموزش نیز بار بزرگی از مسئولیت دولت در حوزه آموزش و پرورش و آموزش عالی را بر 

عهده دارد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوری، اسحاق جهانگیری روز 
شنبه در دیدار اعضای شورای مرکزی اتحادیه دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی 
غیردولتی کشور با تاکید بر اهمیت سرمایه گذاری در بخش های مختلف برای توسعه 
کشور، افزود: سرمایه گذاری در بخش آموزش از خدمات ماندگار است و باید دست 
بخش خصوصی که در حوزه آموزش اقدام به سرمایه گذاری می کند را بوسید و به 

گرمی فشرد.
معاون اول رییس جمهوری افزود: اگر به توسعه و آینده کشور فکر می کنیم، باید به 
سرمایه گذاری در بخش آموزش توجه ویژه داشته باشیم و همانطور که در اقتصاد باید 
بخش خصوصی میدان دار اصلی اقتصاد باشد، بخش خصوصی فعال در حوزه آموزش 
نیز بار بزرگی از مسئولیت دولت در حوزه آموزش و پرورش و آموزش عالی را بر عهده 
دارد. جهانگیری با تاکید بر اینکه دولت نمی تواند مسائل و مشکلات دانشگاه ها و 
موسسات آموزش عالی غیردولتی را نادیده بگیرد، تصریح کرد: این انصاف نیست در 
مقطعی که با تراکم جوانان جویای تحصیل مواجه بودیم به این موسسات میدان دادیم 
و حالا که ظرفیت های دولتی نیازهای آموزش عالی را تامین می کند، دانشگاه های 

غیردولتی را نادیده بگیریم.
معاون اول رییس جمهوری افزود: دولت اجازه نمی دهد دانشگاه ها و موسسات 
آموزش عالی غیردولتی آسیب ببینند و مایوس شوند. البته انتظار این است که این 
دانشگاه ها پیش بینی دقیقی از آینده کشور و نیازهای آینده اقتصاد ایران داشته باشند 

و هدفگذاری های آموزشی خود را متناسب با فردای کشور تنظیم کنند.
وی با اشاره به ضرورت ارتقای کیفیت بیش از پیش خدمات آموزشی در دانشگاه ها 
و موسسات آموزش عالی غیردولتی خاطرنشان کرد: نباید این تصور ایجاد شود که 
دانشجویان این دانشگاه ها افراد بازمانده از دانشگاه های دولتی هستند. البته کیفیت 
آموزش در این دانشگاه ها باید تا حدی ارتقاء پیدا کند که دانشجویان ترجیح دهند 

مدارک تحصیلی خود را از این دانشگاه ها اخذ کنند.
جهانگیری از عملکرد مجموعه آموزش عالی و دانشگاه های کشور بویژه در ایام شیوع 
کرونا قدردانی کرد و گفت: اگر تلاش ها و هماهنگی های دانشگاه های کشور نبود، 
ممکن بود در مقطعی نظام آموزشی کشور تعطیل شود که خوشبختانه با همت آموزش 
عالی و آموزش و پرورش، روند تعلیم و آموزش در کشور در دوران شیوع کرونا متوقف 

نشد.
معاون اول رییس جمهوری با اشاره به برخی مشکلات مطرح شده از سوی اعضای 
شورای مرکزی اتحادیه دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی غیردولتی کشور، گفت: 
اکثر مشکلات شما قابل حل است و دولت نیز تلاش خواهد کرد این دغدغه ها را مرتفع 

کند.
 

در اطلاعیه ای اعلام شد؛ 

ضربه اساسی وزارت اطلاعات به 
تروریست ها در آمریکا

سرکرده گروه تروریستی »تندر« دستگیر شد

به  اساسی  زمان)عج( ضربه ای  امام  کرد: سربازان گمنام  اعلام  اطلاعات  وزارت   
یک گروه تروریستی مستقر در آمریکا وارد کردند و سرکرده این گروه در اختیار وزارت 

اطلاعات است.
وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای از ضربه سربازان گمنام امام زمان)عج( به یک 

گروه تروریستی مستقر در آمریکا خبر داد.
»جمشید شارمهد« سرکرده گروه تروریستی تندر که از آمریکا عملیات مسلحانه و 
خرابکارانه در ایران را هدایت می کرد در پی عملیاتی پیچیده، اکنون در دستان قدرتمند 

سربازان گمنام امام زمان)عج( قرار دارد.
شارمهد در سال 13۸7 عملیات انفجار در حسینیه سیدالشهدای شیراز را طراحی 
و هدایت کرد. در آن اقدام تروریستی، 14 نفر شهید و 215 نفر از عزاداران حسینی 
مجروح شدند. گروه تروریستی تندر در سال های اخیر نیز قصد اجرای چند عملیات 
بزرگ را داشت. منفجر کردن سد سیوند شیراز، انفجار بمب های سیانوری در نمایشگاه 
کتاب تهران و منفجر کردن حرم حضرت امام خمینی)ره( هنگام برگزاری مراسم عمومی 
از جمله این عملیات ها بود؛ این عملیات تروریستی با تسلط اطلاعاتی مأموران وزارت 
اطلاعات ناکام ماند. جزئیات بیشتری از عملیات پیچیده و موفق فرزندان ایران در به دام 

انداختن سرکرده گروه تروریستی تندر متعاقباً اعلام می شود.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

دولت آمریکا پاسخگوی حمایت از 
گروهک های تروریستی باشد

 سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به بازداشت سرکرده گروهک تروریستی 
»تندر« از سوی سربازان گمنام امام زمان )عج(، گفت: رژیم آمریکا باید پاسخگوی 
آمریکا هدایت عملیات  از داخل  که  و جانیانی  تروریستی  از گروهک های  حمایت 
خرابکارانه، مسلحانه و تروریستی علیه مردم ایران را بر عهده دارند و خون شهروندان 

ایرانی را بر زمین می ریزند، باشد. 

چرا فشار حداکثری امریکا 
محکوم به شکست است؟

و  از منطقه "جنوب غرب آسیا"  فقدان شناخت 
عدم ارزیابی از توانایی اخلاقی/آگاهی مردم منطقه، 

ایران و خصوصیت حکومتی و آموزه های انسانی/ از مردم  فقدان شناخت 
اسلامی و مخالفت "بی ربط" امریکا با مقررات حاکم بر جامعه جهانی و برنامه 
ریزی جامعه جهانی برای "حذف امریکا" در معادلات دو جانبه و بین المللی از 
دلایل شکست فشار حداکثری امریکا بر جمهوری اسلامی ایران است. به دلایل 

متعدد شکست فشار حداکثری امریکا اشاره می شود: 
1-    بدیهی است از این پس منطقه "جنوب غرب آسیا" جایگاه جدید، فعال 
و تاثیرگزار در سیاست بین الملل خواهد داشت و بر خلاف گذشته، آن منطقه 
قبلی خاورمیانه با نگاه تقسیم بندی "گرین ویچ" انگلیس نخواهد بود. در نگاه 
جدید؛ جنوب غرب آسیا از بخش غربی چین در شرق، و حوزه مدیترانه در غرب 
و بخش های جنوبی شوروی سابق در شمال و محیط اقیانوس هند در جنوب؛ 
با محوریت جمهوری اسلامی ایران مد نظر خواهد بود. علاوه بر توجه به مردم 
و جغرافیای کشورهای یمن، لبنان و سوریه و مردم تحت ظلم در اقصی نقاط 
جهان؛ جمهوری اسلامی برای حل بحران لیبی با روسیه و ترکیه در حال رایزنی 
و تبادل نظر است. دیپلماسی و توجه به حل مشکلات منطقه در دستورکار روزانه 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران قرار دارد و همین امر باعث می شود 

فشار حداکثری امریکا نه تنها بی تاثیر بلکه احساس نشود.
2-    ظاهرا امریکایی ها هنوز بیداری/آگاهی مردم منطقه را باور ندارند. حزب 
الله بخشی از مردم در کشور لبنان است و اگر بجای دولتمردان فرانسه، تاثیرگزار 
در تشکیل دولت هستند؛ امری در راستای رشد و بلوغ سیاسی و مشارکت 
مردمی و در عین حال اجرای دمکراسی در کشور لبنان است. در سوریه دولت 
با رای مردم و به صورت مشروع حاکم است و این درحالی است که کشورهای 
فرانسه/انگلیس/امریکا با دخالت نظامی نامشروع در صدد بهم ریختن سیستم 
حکومتی در سوریه هستند. چرا باید مردم یمن از حق تشکیل دولت مردمی 
برخوردار نباشند و با اقدام نظامی مشترک امریکا/انگلیس/عربستان سعودی 

بمباران شوند؟
3-    مخالفت امریکا با چند جانبه گرایی در توافقات بین المللی حتی در زمینه 
حفظ محیط زیست، تلاش دولت ترامپ برای تمدید تحریم تسلیحاتی با نادیده 
گرفتن تعهد قبلی دولت امریکا، ایجاد تنش با چین، آلمان و اتحادیه اروپایی و 
تعداد کشورهای دیگر و خروج از سازمان های بین المللی مثل سازمان جهانی 
بهداشت، اجرای سیاست تبلیغی "کودکانه" با کره شمالی و آنچه جان بولتون 
در کتاب خاطرات سیاسی به آن اشاره کرده که شخص رئیس جمهور امریکا 
فقط در فکر منافع شخصی است، جایگاه دولت و کشور امریکا به عنوان الگو را 
با هاله ای از ابهام مواجه کرده است. متحدین امریکا از جمله کشورهای اروپایی 
نه تنها با دولت ترامپ در امریکا اختلاف نظر دارند بلکه به نقل از خانم مرکل، 
صدراعظم آلمان؛  "اروپا باید به فکر آینده خودش و بدون اتکا به امریکا و رهبری 

امریکا باشد. " 
4-    سیاست افراطی در گرایش مذهبی ترامپ و توجه به افراد خانواده و "قشر 
خاص سفید مذهبی طرفدار اسراییل" در جامعه امریکا و حمایت نامشروع دولت 
وی د "بسط اشغال" توسط اسراییل و شعله ور کردن آتش نژادپرستی و ایجاد 
شکاف اجتماعی در داخل امریکا که برای دهه ها مهاجرین را جزیی جدایی 
ناپدیر از "کشور مهاجران"   می پنداشت، جایگاه امریکا از نظر اخلاقی و پذیرش 
بین المللی در اذهان عمومی در نازل ترین سطح بعد از تاریخ پیدایش امریکا قرار 
داده است. کشورهای دیگر به خواسته های نا مشروع و غیر منطقی امریکا توجه 

نمی کنند و در دیدار های خصوصی ناخرسندی خود را ابراز می دارند. 
5-    استفاده از زور، تطمیع و تهدید و ترور توسط دولت ترامپ در امریکا، 
نخبگان و اندیشمندان موسسات مطالعاتی امریکا در روابط بین الملل را در مسیر 
جدید توجه به اخلاق در روند سیاسی دولت ها در امریکا در رفتار سیاست بین 
الملل قرار داده است. کافی است به انبوهی از مقالات استیفن والت،  ریچارد 
هاووس  در مورد اشتباهات سیاست خارجی ترامپ توجه شود. جوف نای در 
کتاب جدید خود تحت عنوان "اهمیت اخلاق در سیاست خارجی" خطاب 
به سیاستمداران امریکایی، آنها را به توجه کردن به نظرات اخلاقی نخبگان 
امریکایی تشویق می کند.  "ریچارد هاووس" معتقد است امریکا چهل سال است 
که ایران را تحت تحریم قرار داده اما ایران مقاوم تر شده است.  باربارا اسلاوین 
معتقد است فشار حداکثری امریکا نتیجه معکوس داشت و امریکا نقش رهبری 
را از دست داده است.  "بن رودز"، از مشاوران کاخ سفید در دولت قبلی امریکا 
در فرازی از خاطرات سیاسی می نویسد:  "در گذشته هیچگاه دخالت رییس 
کشور دیگری در سیاست خارجی امریکا قابل تصور نبود اما اینگونه به نظر می 
رسید نتانیاهو عملا عضوی از اعضای کنگره است و سیاست خارجی کاخ سفید 
را تحت الشعاع قرار می دهد."  آیا این خود نشان از آغازی برای افول هویت 

امریکایی نیست؟
۶-    قدرت تسلیحاتی جمهوری اسلامی ایران در بالابردن توان نظامی موفق 
بود و طبق گزارشات آشکار؛ در دریا، صحرا و برد موشکی و ایجاد پایگاه دایمی 
در دریاهای آزاد که از اقیانوس هند شروع شده است به درجه خودکفایی رسیده 
است.  "کلوپ جدید" با شعاع سرزمینی از چین تا ونزوئلا در حال شکل گیری 
است. قدرت تامین امنیت ارسال نفت به ونزوئلا نشان از ترفیع قدرت بازدارندگی 
جمهوری اسلامی در مقابل امریکا و تلاش برای ارتقا از قدرت منطقه ای به 
قدرت بین المللی دارد. با دعوت از کشورهای در حال مبارزه با امریکا در اقصی 
نقاط جهان، حذف امریکا از معادلات بین المللی قابل حصول و دست یافتنی 
است. فعال کردن همکاریهای کشورهای همفکر در داخل سازمان های منطقه 
ای موجود مانند اکو، سازمان کشورهای اسلامی، جنبش عدم تعهد و گروه 
77 و همکاری نو بنیاد 4 کشور ترکیه، مالزی، قطر و ایران در دستورکار سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی برای درانزوا قرار دادن امریکا قرار دارد. در همین رابطه 
مراودات با همسایگان دنیایی است پرهیاهو و جمهوری اسلامی ایران برداشتن 
تدریجی درخواست ویزا و مرزها در بین کشورهای همسایه که قبلا برقرار بوده در 
منطقه جنوب غرب آسیا در دستورکار دارد. توسعه همکاری های کشورهای قاره 
آسیا با محوریت کشورهای چین و روسیه و هند از پتانسیل بالا برای همکاری 

قرار دارد.
7-    منفی بودن جایگاه کشورهای تحت قیمومیت امریکا در منطقه از دیگر 
عوامل شکست سیاست فشار حداکثری امریکا برای انزوای جمهوری اسلامی 
ایران است. در اذهان عمومی منطقه و بین الملل رژیم های قبیله ای عربستان، 
کویت، امارات و اردن از خاصیت مشروعیت و هویت و نقش و آینده ای مشعشع 
برخوردار نیستند و بعضا طرفین یکدیگر را مورد تحقیر قرار می دهند و به عنوان   

"پادو"  در دوشیدن مالی و سوءاستفاده مشغولند.
۸-    از منظر اقتصادی ایران کشوری با منابع سرشار است.  "برایان هوک" 
به نقش ایران در پیشرفت دیگر کشورها اعتراف دارد.  ایشان غافل از آموزهای 
اسلامی برای هم سطح سازی سطح زندگی بین همسایگان است. درسال 
بدهکارترین  از  یکی  ترکیه  کشور  ایران،  در  اسلامی  انقلاب  وقوع  با   1357
نیاز ویزا برای  اما همکاری دوجانبه و عدم  و فقیرترین کشورهای جهان بود 
شهروندان دو کشور باعث گردید تا دو کشور از منابع یکدیگر بهره مند شوند. 
ترفیع جایگاه و قدرت همسایگان افتخاری برای جمهوری اسلامی در راستای 
همکاری منطقه ای و مراودات سازنده است. همین امر بیانگر وضعیت خوب 
اقتصادی ایران است. "مواسات" که از سوی رهبر انقلاب ایران به مردم توصیه 
شد؛ از آموزهای اسلامی است و مردم مسلمان جنوب غرب آسیا به آن اعتقاد 
دارند. البته آقای ترامپ و پمپیو و هوک از درک موضوع غافلند. محققی از فرانسه 
با هدف  "چرا تحریم ها در ایران تاثیرگزار نیست؟" به ایران آمده بود؛ یافته های 
وی شامل؛ توجه جدی مردم به خانواده، اقوام و همسایه ها، ذخیره ثروت و توجه 
به دو امر سلامت و امنیت بود. محاصره  "شعب ابی طالب" علیه پیامبر اسلام 
)ص( درس مقاومت در مقابل تحریم و از آموزه های غنی اسلامی است و وجود 
مرجعیت و رهبری در هدایت جمعی جامعه اسلامی و تثبیت   "مبارزه به عنوان 
اعتقاد مذهبی"  باعث گردیده تا مقابله با فشار حداکثری بخشی از زندگی روزمره 
تلقی شود و مردم توجه می کنند و هم گوش می دهند. متاسفانه آقایان ترامپ، 
پمپیو، هوک و مشاوران آنها، فاقد درک قابلیت اعتقادی نهفته در بینش اسلامی 

کارشناس روابط بین المللدر بین مردم منطقه هستند. 

اخبار

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

اجتماعات تا اطلاع ثانوی در سراسر کشور ممنوع است
سید وحید کریمی*

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، گفت: 
جریاناتی خزنده به دنبال کاهش اعتبار نظام در دیدگاه مردم است. 

محمود  سید  سردار  دیدار  در  ذوالنوری  مجتبی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
میرفیضی فرمانده انتظامی استان، ضمن تبیین شمایی از ساز و کار ارتقاء ضریب 
امنیت در کشور، ضرورت توجه ویژه به مولفه های امنیت را در افزایش رضایتمندی 

مردم مهم ارزیابی کرد.
وی رسیدگی به مشکلات معیشتی را عاملی مهم در گستره خدمت به آحاد جامعه 
برشمرد و خاطرنشان کرد: تمام تمرکز و هدف اصلی نظام سلطه و ضد انقلاب، القاء 

ناتوانی و ناکارآمدی مسؤولان نظام و حاکمیت است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان این که سرمایه ملی، اعتماد 
و اعتبار عمومی است، ظرفیت کمیسیون امنیت ملی مجلس را در خدمت تامین 
کنندگان امنیت کشور دانست و تاکید کرد: جریاناتی خزنده به دنبال کاهش اعتبار 
نظام در دیدگاه مردم است. ذوالنوری، با اشاره به جنگ اقتصادی دشمن علیه 

کشور، مبانی و مولفه های هم گرایی و انسجام ملی را در این رابطه سازنده خواند.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، در بخش 
دیگری از سخنان خود ضمن تاکید بر تجهیز و نوسازی اماکن با قدمت بالا در ناجا، 
ساخت اماکن جدید را بر اساس آمایش سرزمینی از مبانی کلیدی کاهش جرایم 

برشمرد.
وی با اشاره به برخی مولفه های جذب منابع انسانی در نیروهای مسلح و بویژه در 
نیروی انتظامی، اعتقاد و انگیزه را به عنوان ارکان اصلی و پروسه ای مهم در استخدام 
نیرو نام برد و توجه بیش از پیش به این مقوله را از مصادیق ارتقاء منزلت سازمانی 

دانست.
ذوالنوری در ادامه با اشاره به برخی جرایم فضای مجازی، لازمه کاهش جرایم 

فضای واقعی و حقیقی جامعه را توجه بیش از پیش به آسیب های فضای مجازی 
عنوان و روزآمدی و رصد فضای مجازی را در پیشگیری از جرایم، مهم ارزیابی کرد.

فرمانده انتظامی استان قم :
خدمتی ارزشمند است که منجر به رضایتمندی مردم شود 

فرمانده انتظامی استان قم نیز طی سخنانی به کاهش جرایم استان طی 3 ماهه 
گذشته اشاره و مهاجرت و حاشیه نشینی را از مسائل حائز اهمیت در تعیین نرخ 

افزایش جرایم و آسیب های اجتماعی دانست.
سید محمود میرفیضی ، شهر مذهبی قم را مرکز تولید علم و پشتوانه فکری نظام 

عنوان کرد و خدمت در این شهر مقدس را مایه افتخار خود دانست.
وی با اشاره به گستره خدمت رسانی نیروی انتظامی در بخش های مختلف 
مأموریتی، اولویت های پلیس قم را هوشمند سازی، کاهش سرقت، رفع موانع و گره 
های ترافیکی، عفاف و حجاب و کشف و برخورد با جرایم فضای مجازی بیان کرد.    

سردار میرفیضی در ادامه سخنان خود به ارتباط مطلوب و سازنده فی مابین 
فرماندهی انتظامی استان قم و دستگاه قضائی استان اشاره و با بیان اینکه در قم 
ارسال پرونده ها به دستگاه قضائی به صورت سیستمی شده و این مهم در کاهش 
مراجعات حضوری مردم و کاهش زمان رسیدگی به پرونده ها تاثیر بسزایی داشته 
است، عنوان کرد: با تلاش های صورت گرفته در قم، مراجعات حضوری 70 درصد 

کاهش داشته است.
فرمانده انتظامی استان قم با تاکید بر اینکه خدمتی ارزشمند است که منجر به 
رضایتمندی مردم شود، تصریح کرد: کسی که امداد خواهی می کند از لحاظ زمان، 
ثانیه برای آن مانند دقیقه و دقیقه نیز برای آن مانند ساعت سپری می شود، بنابراین 
فوریت رسیدگی به تماس مردمی بسیار حائز اهمیت بوده و پلیس به عنوان خادم 

مردم از هیچ تلاش و کوششی دریغ نخواهد کرد.

ذوالنوری در دیدار فرمانده انتظامی استان قم:

جریاناتی خزنده به دنبال کاهش اعتبار نظام در دیدگاه مردم است 
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شش ماه بعد از شیوع ویروس کرونا و بیماری کووید 1۹، بیماران بسیار زیادی 
هستند که وارد فاز بلندمدت ریکاوری شده اند و تجربه می کنند که این ویروس 

تأثیراتی بیشتر و فراتر از سیستم تنفسی بر بدنشان گذاشته است.
تقریباً ۸0 درصد از بیمارانی که به کووید – 1۹ مبتلا شده اند، علائم خفیف تا 
متوسط این بیماری را دارند و در عرض چند هفته بهبود می یابند. 20 درصد بقیه 
نیز دچار علائم شدیدتر و جدی تر این ویروس می شوند، از جمله التهاب شدید و 

آسیب ارگانی.
ضعف عضلانی

مدت طولانی روی تخت بیمارستان یا خانه دراز کشیدن می تواند سبب ضعف 
عضلانی شود، زیرا عضلات بدن طی این مدت به طور بسیار محدود به کار گرفته 
می شوند. افراد سالم با استراحت طولانی مدت در رختخواب می توانند تقریباً 
روزانه یک تا یک و نیم درصد از قدرت عضلانی خود را از دست بدهند. آن هایی 
که مریض هستند، طبیعتاً مقدار بیشتری از قدرت عضلانی خود را از دست 
می دهند. بیماران مبتلا به کووید 1۹ به طور متوسط ۸ روز در بیمارستان بستری 
می شوند. در عرض تنها یک هفته، فرد بیمار می تواند 12 درصد از قدرت عضلانی 

خود را از دست بدهد.
برای خیلی از بیماران، ریکاوری یکی از سخت ترین چالش های فیزیکی و روانی 
است که باید آن را متحمل شوند. بیماران کووید 1۹، اینطور گزارش می کنند 
که دچار نقص های عملکردی، مثلًا طولانی مدت شدن مشکلات ریوی، ضعف 
روان آشفتگی  یا  دلیریوم  تا  گرفته  مغزی  مه  از  ادراکی،  مشکلات  و  عضلانی 

می شوند.
چه باید کرد؟

رفع این مشکلات پیچیده نیازمند چند رویکرد درمانی است. یک تیم فیزیوتراپی 
و توان بخشی می تواند به بیمار کمک کند تا هر چه زودتر دوره ی ریکاوری بعد 
از کووید – 1۹ را پشت سر بگذارد. متخصص فیزیوتراپی، موانع عملکردها و 
فعالیت های روزمره را شناسایی کرده و به بیمار در غلبه بر آن ها کمک می کند که 
اغلب این شیوه بدون نیاز به عمل جراحی و مصرف طولانی مدت دارو خواهد بود.

بیمار مبتلا به ویروس کرونا، هر چه زودتر بتواند توانبخشی را شروع کند، احتمال 
اینکه کاملًا ریکاوری شود بیشتر خواهد بود. به واسطه ی ترکیبی از فیزیوتراپی، 
ورزش های ادراکی و توانبخشی مخصوص، به بیمار کمک می شود تا بر اثرات 

کووید – 1۹ بر ریه ها، عضلات و عملکرد مغز خود غلبه نماید.
ریکاوری ریه

تأثیرات تنفسی کووید – 1۹ همان علائم آن هستند: سرفه خشک، مشکل 
تنفسی و در موارد شدیدتر، نیاز به ونتیلاتور برای کمک به تنفس. بافت ریه نسبت 

به آسیب ناشی از خود ویروس و آسیب ناشی از التهاب فعالیت بیش از اندازه 
ایمنی بدن، بسیار حساس است. در نتیجه، عملکرد ریه فرد ممکن است به 
میزان چشمگیری افت کند. وقتی ریه ها نتوانند به طور مؤثر از هوا پُر شوند، بقیه 
قسمت های بدن از این اکسیژن گیری ناکافی متأثر خواهند شد. این اتفاق سبب 
احساس ضعف و خستگی می شود، حتی اگر کمی تلاش فیزیکی هم صورت 
بگیرد. بیماران گزارش می کنند طی ریکاوری از کووید – 1۹، احساس می کنند 
از انجام فعالیت های ساده ای مانند مسواک زدن دندان ها یا دوش  حتی بعد 
گرفتن، خسته می شوند. این اتفاق می تواند مانند یک شوک باشد، خصوصاً برای 

بیمارانی که پیش از ابتلا به بیماری، خیلی فعال و پُرتحرک بوده اند.
چه باید کرد؟

با ایجاد تغییراتی در سبک زندگی که به نفع عملکرد سالم ریه ها می باشد 
می توانید هر چه سریع تر به فعالیت های عادی خود برگردید.

اجتناب از قرار گرفتن در معرض دود دست دوم سیگار و در صورت سیگاری بودن 
بیمار، ترک سیگار، کلید ریکاوری سریع تر و بهتر است.

ورزش های قلبی و عروقی )هوازی( مانند پیاده روی و در صورت امکان، دوی 
آهسته به عملکرد بهتر ریه ها کمک می کنند.

تمرینات تنفس عمیق، از جمله یوگا و مدیتیشن، هم به سلامت تنفسی کمک 
می کنند و هم بیمار را از استرس رها می سازند.

تأثیرات مستقیم کووید – ۱9 بر عضلات
به  می شوند.  بدنی  گنگ  دردهای  یا  فیبرومیالژیا  سبب  ویروس ها  از  خیلی 
تجربه ای که از ابتلا به یک آنفلوانزا یا سرماخوردگی شدید دارید فکر کنید؛ تمام 
قسمت های بدنتان درد می کرد، حتی دندان ها و موهایتان! اطلاعات مربوط به 
کووید – 1۹ نشان می دهد تقریباً 45 درصد از بیماران، طی دوره ی بیماری خود، 

دردهای عضلانی را تجربه می کنند.
گزارشات تحقیقاتی کووید – 1۹ نشان می دهند درد و ضعف در این بیماری 
می تواند با آسیب واقعی ناشی از این بیماری و ویروس مرتبط باشد. مطالعه ای 
نشان داده رابدومیلوزیس که تخریب بافت عضله است، می تواند یکی از عوارض 
جانبی دیرهنگام ویروس کرونا باشد. طی این تخریب عضلانی، آنزیم هایی مانند 
کراتین کیناز و لاکتات دهیدروژناز وارد جریان خون می شوند. این آنزیم ها در خون 

بیماران کووید – 1۹ پیدا شده اند.
عضلات میان تنه و عضلات نزدیک به پا مانند عضلات سرینی معمولًا خیلی 
زود آتروفی می شوند یا تحلیل می روند. این عضلات به ما کمک می کنند بایستیم، 
راه برویم و در وضعیت درستی بنشینیم و تنفسی درست داشته باشیم. وضعیت 
بدنی درست، فضای بیشتری برای حرکت دیافراگم ایجاد می کند. دیافراگم یکی 

از اصلی ترین عضلاتی است که به ریه ها کمک می کند منقبض و منبسط شوند.
چه باید کرد؟

هیچ راهی برای پیش بینی این مسئله که کدام بیماران به علائم عضلانی ویروس 
کرونا دچار خواهند شد وجود ندارد چون تأثیر این ویروس بر افراد متفاوت است؛ 
اما ما می دانیم که غلبه بر ضعف عضلانی در افراد سالمند، بسیار سخت تر است. 
توده ی عضلانی به طور طبیعی با افزایش سن کاهش می یابد و همین مسئله، 
می تواند  فیزیوتراپ  می کند.  دشوارتر  بالا  سنین  افراد  در  را  عضله  بازسازی 
میزان کاهش توده عضلانی فرد بیمار را تعیین کرده و تمرینات قدرتی لازم را 
اولویت بندی و برنامه ریزی کند. تمرینات ساده قدرتی از همان زمانی که بیمار روی 
تخت بیمارستان است شروع می شوند. با قوی تر شدن عضلات بیمار، تمرینات 

انعطاف پذیری برای بهبود عملکرد عضلانی کم کم اضافه می شوند.
مشکلات مربوط به بافت مغز: دلیریوم و از دست دادن حافظه

بیماران کووید – 1۹ در سراسر دنیا، مشکلات گوناگون ادراکی را نیز تجربه 
می کنند. طبق آمار، بیش از 30 درصد از بیماران کووید – 1۹ در ووهان چین، 
احساس سرگیجه و از دست دادن حس بویایی و چشایی و حتی سکته مغزی را 
تجربه کرده بودند. مطالعه ی دیگری دریافت 5۸ نفر از ۶4 بیماری که به دلیل کرونا 
در بیمارستان بستری شده بودند، دچار افت قدرت تمرکز، احساس آشفتگی و 
سراسیمگی بودند. در برخی از بیماران، علائم ادراکی ثابت هستند. بیماران از 
عبارت »مه مغزی« برای توضیح مشکلشان در تمرکز یا فراموش کردن چیزها 
استفاده می کردند. عده ای نیز نمی توانستند به خاطر بیاورند کارهای ساده ی 
از دلیریوم  ناشی  انجام دهند. علائم شدیدتر می توانند  باید  را چگونه  روزمره 
)Delirium( باشند. دلیریوم یک عارضه ی آشفته کننده است که به دلیل بیماری 
یا عفونت جدی ایجاد می شود. دلریوم در بیماران سالمند شایع تر است. ماندن در 
آی سی یو، استفاده از ونتیلاتور و یا دریافت داروهای آرام بخش و عواملی همچون 
تنهایی می توانند در بروز دلیریوم دخیل باشند. کووید – 1۹ می تواند از طریق آنزیم 
ACE2 که در سطح اندام ها، از جمله مغز وجود دارد، بدن را دچار عفونت کند. 
محققان عقیده دارند این ویروس با ACE2 جفت شده، به بدن حمله کرده و شروع 
به اثرات مخربی می کند. ACE2 در مغز نزدیک به عصب هایی است که حس 
بویایی و چشایی را تسهیل می کنند. این اتفاق می تواند توجیه کند چرا بعضی از 

بیماران کرونا دچار اشکالاتی در عملکردهای ادراکی می شوند.
چه باید کرد؟

توانبخشی نورولوژیکی و روانشناسی می تواند به بیمار در رفع اختلالاتی مانند 
فراموشی و افت تمرکز و ... کمک کند. پزشک تشخیص خواهد داد عملکرد مغز 
بیمار چگونه تحت تأثیر ویروس قرار گرفته و سپس بهترین رویکرد درمانی را توصیه 
می کند. در خیلی از موارد، تمرینات شناخت درمانی می تواند به مغز کمک کند 
مسیرهای عصبی لازم برای عملکردهای معمول خود )مثلًا به یادآوردن شماره 
تلفن( را بازیابی کرده یا دوباره بسازد. به عنوان بخشی از برنامه ی درمان، احتمالًا 
به بیمار توصیه می شود تغییراتی در سبک زندگی خود ایجاد کند تا روند پیشرفت 
و بهبودی اش در خانه ادامه پیدا کند. مثلًا تشخیص عوارضی مانند فشارخون بالا، 
دیابت و یا افسردگی و البته داشتن خواب کافی که می توانند بر عملکرد ادراکی 
اثر بگذارند. پرداختن به فعالیت های ادراکی روزمره یا مشغول شدن به برخی از 
بازی ها نیز می تواند مفید باشد. گاهی لازم است برای کنترل استرس و اضطراب 

اقداماتی صورت بگیرد تا ریکاوری از کووید – 1۹ نیز بهتر انجام شود.
کلام آخر

وقتی به عنوان یک بیمار کم کم احساس بهتر شدن می کنید، شاید وسوسه شوید 
به کار و زندگی عادی خود برگردید؛ اما نباید فراموش کنید که بهبودی یک فرایند 
زمان بر است و باید تدریجاً فعالیت های خود را از سر بگیرید. به بدنتان گوش دهید 
و مکرراً استراحت کنید و پیش از اینکه خسته شوید، دست از کار و فعالیت بکشید.
کووید – 1۹ یک ویروس جدید است و هر روز اطلاعات و دانش ما درباره ی آن و 
همچنین تأثیری که بر بیماران می گذارد و اینکه چگونه می توان بر آن غلبه کرد 
نیز افزایش می یابد. اما تاکنون با قاطعیت می دانیم که مشکل تنفسی و حرکتی 
و روانی می تواند تأثیرات واقعاً بد و مخربی بر کیفیت زندگی شخصی و حرفه ای 
بگذارد، حتی زمانی که این ویروس مدت هاست بدن را ترک کرده است. اگر 
جزو افرادی هستید که دچار ویروس کرونا شده اید و دوره ی بیماری سختی را 
گذرانده اید؛ اما عوارض بلندمدت آن آزارتان می دهند، حتماً به دنبال برنامه ای 
برای غلبه کردن هر چه سریع تر بر چالش های آن باشید تا وضعیت سلامت و 

تندرستی بلندمدت خود را بهبود ببخشید.

این  موارد به کبد شما آسیب می رسانندبا ضعف عضلانی و مه مغزی بعد از درمان کرونا چه کنیم؟
قند، چربی و اضافه وزن می توانند عامل بسیاری از بیماری ها باشند. اگرچه الکل را متهم  

اصلی بیماری های کبد می دانند اما مصرف قند و چربی و داشتن اضافه وزن نیز می توانند 
تاثیری مخربی بر کبد داشته باشند. با هم ببینیم چه چیزهایی به کبد شما آسیب می زنند.

قند
مصرف زیاد قند فقط برای دندان ها بد نیست بلکه می تواند به کبد شما نیز آسیب برساند. 
این عضو برای تهیه چربی از یک نوع قند به نام فروکتوز استفاده می کند. فروکتوز زیاد در 
بدن باعث ایجاد چربی و در نتیجه منجر به بیماری کبدی می شود. برخی از مطالعات نشان 
می دهد که قند می تواند به اندازه الکل به کبد آسیب برساند، حتی اگر اضافه وزن نداشته 
باشید. این یک دلیل دیگر برای محدود کردن غذاهای دارای قند اضافه شده، مانند نوشابه، 

شیرینی و آب نبات است.
اضافه وزن

چربی ناشی از اضافه وزن می تواند در سلول های کبد شما تجمع کند و منجر به بروز 
بیماری کبد چرب شود. این بیماری کبد شما را متورم و بافت کبد را سفت می کند. اگر اضافه 
وزن دارید، میانسال یا مبتلا به دیابت هستید، به احتمال زیاد به بیماری کبد چرب مبتلا 
خواهید شد. البته شما ممکن است بتوانید با رژیم غذایی و ورزش، این بیماری را متوقف 

کنید.
مکمل های گیاهی

حتی اگر بر روی محصول برچسب »طبیعی« نصب شده باشد هم ممکن است برای شما 
خوب نباشد. شما همیشه باید قبل از مصرف هر گونه گیاهان دارویی با پزشک خود مشورت 

کنید تا از سالم بودن آنها یا مضر نبودن برای بدن شما به طور خاص اطمینان حاصل کنید.
دوز بالای ویتامین آ

بدن شما به ویتامین آ احتیاج دارد و خوب است که آن را از گیاهانی مانند میوه و سبزیجات 
تازه، به ویژه آنهایی که قرمز، نارنجی و زرد هستند دریافت کند. اما اگر مکمل هایی مصرف 
می کنید که مقادیر زیادی ویتامین آ دارند، ممکن است باعث بروز مشکل در کبد شما شد. 

بنابراین قبل از مصرف ویتامین آ اضافی، با پزشک خود مشورت کنید.
نوشیدنی های گازدار

تحقیقات نشان می دهد افرادی که بیش از حد نوشابه می نوشند به احتمال زیاد به بیماری 
کبد چرب مبتلا هستند. اگرچه مطالعات اثبات نمی کنند که نوشیدنی ها علت اصلی آن 
بوده اند اما دانستن همین موضوع کافی است که از بین بردن سدیم در بدن باعث بروز 

مشکلات کبدی می شود.
استامینوفن

دچار کمردرد، سردرد یا سرماخوردگی شده اید و به یک مسکن نیاز دارید. باید بدانید 
که مصرف بیش از حد استامینوفن می تواند زمینه ساز آسیب به کبد شود. محدودیت های 

مصرف و دوز مصرفی مناسب برای هر روز را بررسی کنید و مطابق آن مصرف کنید.
چربی های ترانس

چربی های ترانس در بعضی از غذاهای بسته بندی شده و کالاهای پخته شده، و همچنین 
غذاهای فست فودی ایجاد می شود. رژیم غذایی با چربی های ترانس باعث افزایش وزن 
می شود و این برای کبد شما خوب نیست. هنگام خرید مواد غذایی آماده، به میزان ترانس 

آن توجه کنید و در صورت امکان محصول ترانس صفر انتخاب کنید.

اگر گوشت قرمز نخوریم، این ۱۰ اتفاق 
برایمان می افتد 

رژیم ترک گوشت قرمز فواید بسیاری برای بدن و محیط اطراف دارند. از حفظ محیط 
زیست گرفته تا سلامت بدن و افزایش کیفیت زندگی.

گیاه خواران و وگان ها، گوشت در سبد غذایی خود ندارند. بدیهی است این دسته رژیم های 
غذایی برای همه مناسب نیست و فواید و مضراتی نیز دارد؛ اما موضوع گزارش »ایرنا زندگی« 
تنها درباره ترک گوشت  قرمز است. فرقی نمی کند شما برای محافظت از محیط زیست و 
حیوانات، گوشت قرمز را ترک کردید یا برای سلامت بدن خود گوشت قرمز را از سبد غذایی 
خارج کردید، مواردی که در ادامه می خوانید اتفاقاتی هستند که در بدن شما با نخوردن 

گوشت قرمز میافتند.
۱. کاهش وزن

گوشت قرمز تشکیل شده از پروتئین و چربی است که یکی از مواد غذایی پر کالری نیز 
به شمار می رود. اگر در گذشته عادت به مصرف مقدار زیاد گوشت قرمز داشتید با ترک آن، 

شاهد کاهش وزن خود خواهید بود.
۲. اسیدیته کمتر

بدن سالم نیازمند سطح معتدلی از اسید و باز )pH( در خون است. به عقیده دانشمندان 
بسیاری از غذاهای ما اسیدی هستند که گوشت قرمز از جمله مهم ترین این غذاهاست و 
سهم بزرگی برای برهم زدن سطح متعادل بدن ما دارد. با ترک گوشت قرمز می توانید تعادل از 

دست رفته را به بدن خود بازگردانید.
۳. نَفخ کمتر

نفخ یا باد کردن شکم یکی از مشکلاتی است که با ترک گوشت قزمر حل می شود. رفع نفخ 
در بدن ما منجر به احساس سبکی بیشتر می شود و ما دردهای شکمی و روده ای کمتری 

خواهیم داشت.
۴. شفافیت پوست

داشتن پوستی شفاف به استفاده از کرم های گوناگون ربطی ندارد؛ بلکه از درون بدن این 
اتفاق میافتد. در این مدت برای پاکسازی بیشتر، میوه و سبزیجات بخورید تا رادیکال های 

آزاد بدن از بین بروند.
۵. کاهش کلسترول خون

ترک گوشت قرمز به معنای چربی کمتر در بدن است که موجب می شود کلسترول )چربی 
بد خون( به شدت کاهش یابد. کلسترول بالای خون موجب مشکلات قلبی و عروقی 

بسیاری در بدن می شود.
۶. کاهش احتمال سرطان

کاهش ابتلا به بیماری سرطان روده بزرگ و کوچک یکی دیگر از فواید نخوردن گوشت 
قرمز است. به خصوص اگر در خانواده خود سابقه س چنان بیماری هایی را دارید.

7. کاهش احتمال بیماری های جدی
با ترک گوشت قرمز ما درصد بروز بسیاری از بیماری هایی که به علت اسید اوریک و 

کلسترول خون یا چاقی، به وجود می آیند را کاهش می دهیم.
۸. داشتن انرژی بالاتر

اوقات احساس  کلسترول بالای خون ما را کسل و خسته می کند. گاهی هم بیشتر 
سنگینی می کنیم. با حذف گوشت قرمز از لیست غذایمان انرژی ما بهتر به حالت اکتیو در 

می آیند و متابولیسم بدن بالا می رود.
9. کمک به حفظ محیط زیست

اگر ما روزانه 100 گرم گوشت مصرف کنیم در سال می شود حدود 40 کیلو که تقریبا 
معادل یک گوسفند متوسط است. این نرخ مصرف، جدایی از مصرف گوشت سفید و 
گوشت گوساله است. اگر ما بتوانیم کنترلی بر روی مصرف خود از گوشت حیوانی داشته 

باشیم می توانیم به حیات موجودات دیگر و روند چرخه طبیعی محیط زیست کمک کنیم.
۱۰. استفاده از جایگزین

بهتر است وقتی از خوردن گوشت قرمز امنتاع می کنید، از قرص های ویتامین گروه ب و 
آهن غافل نشوید. توجه کنید که ممکن است شما وقتی از گوشت قرمز هم استفاده می کنید 

باز به این مکمل ها نیاز پیدا کنید.

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا:

ورزشکاران هنگام ورزش ماسک نزنند
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: فعالیت باشگاه های ورزشی با توجه به همه گیری 
ویروس کرونا اکنون تعطیل است اما ورزشکاران به هنگام فعالیت های ورزشی در فضای باز 

نباید ماسک بزنند.
مینو محرز افزود: ورزشکاران باید در فضای باز فاصله فیزیکی را تا 2 متر رعایت کرده و 
استفاده از ماسک ممنوع برای آنها است زیرا به هنگام انجام ورزش ماهیچه ها اسید لاکتیک 
تولید می کنند که این باعث احساس سوزش شده و سپس به دی اکسید کربن تبدیل و بازدم 
می شود و از طریق ماسک تنفس دوباره، دی اکسید کربن وارد بدن می شود که این امر 

می تواند باعث کاهش عملکرد شناختی و تنفس شود.
وی اظهار داشت: البته استفاده از ماسک به هنگام پیاده روی مانعی ندارد اما به هنگام 

انجام ورزش های سنگین در فضاهای باز ورزشکاران نباید ماسک استفاده کنند.
این متخصص بیماریهای عفونی با بیان اینکه ویروس کرونا حداقل 40 درصد افراد جامعه 
را مبتلا می کند، ادامه داد: اکنون این ویروس با جهش های متفاوتی که دارد پیر و جوان 
نمی شناسد و همه گروههای سنی در معرض خطر ابتلا به کرونا هستند و لازم است مردم 
بیش از گذشته توصیه های بهداشتی را جدی بگیرند و به هیچ وجه به باشگاههای ورزشی، 

رستورانها، مراکز تفریحی و خرید نروند.
محرز تصریح کرد: جزو کشورهایی هستیم که با همه گیری بزرگ ویروس کرونا مواجه شده 
و حدود نیمی از افراد حتی متوجه نمی شوند که به ویروس مبتلا شده اند، به خصوص ابتلا 
به این ویروس در کودکان معمولا علامت چندانی ندارد، علامت اصلی این بیماری در افرادی 
که دچار علائم می شوند نیز بیشتر تب، سرفه خشک و تنگی نفس است و در تعداد کمتری 

ممکن است گلودرد مشاهده شود.
وی با بیان  به اینکه کرونا در کودکان با علایم گوارشی همراه است، تاکید کرد: کودکان 
در برابر این بیماری آسیب پذیرتر هستیم و از خانواده ها می خواهیم که آنها را به مکانهای 
عمومی و تفریحی نبرند و در خانه بمانند زیرا در خانه ماندن ضامن امنیت جسمی و روانی 

افراد در برابر کرونا است.

عفونت سینوسی که به عنوان سینوزیت شناخته شده است، 
باعث می شود آستر مجاری بینی متورم و ملتهب شود. عفونت 
سینوسی شایع است و اغلب عفونت ویروسی، باکتریایی و یا 
قارچی است که موجب آسیب آستر مجاری بینی می گردد. 
تنفس از طریق بینی، در حالی که عفونت سینوسی دارید، 
سینوزیت  علائم  باشد.   ناراحت کننده  یا  دشوار  می تواند 
شبیه به سرماخوردگی است و اغلب شامل فشار و درد در 
سینوس ها، سردرد، گلودرد، تب، آبریزش و گرفتگی بینی و 
درد صورت می شود. سینوس ها چهار جفت حفره توخالی 
قسمت  که  هستند  پیشانی  و  گونه ها  استخوان  پشت  در 
فوقانی دستگاه تنفسی را از بینی تا گلو تشکیل می دهند. 
هنگامی که سینوس ها از مخاط پر شده باشند، میکروب ها 
ایجاد عفونت می شوند.  باعث  و  را در خود جای می دهند 
عفونت سینوسی ممکن است در اثر عواملی مانند قرار گرفتن 
آلرژی،  بافتی،  تحریک کننده های  و  آلاینده ها  معرض  در 
دود سیگار یا پولیپ بینی ایجاد شود. برای درمان عفونت 
سینوسی، نیازی به استفاده از آنتی بیوتیک ها، استروئیدها 
یا داروهای ضدالتهاب ندارید. داروهای طبیعی بی شماری 
در درمان علائم سینوزیت مؤثر هستند. در اینجا دو راه حل 

خانگی قدرتمند درمان سینوزیت آورده شده است:
پیاز

پیازها به علت دارا بودن گوگرد، خاصیت ضدباکتریایی 
دارند که برای درمان عفونت سینوس مفید است. در مورد 

تازه  پیاز  بوی  استنشاق  سینوسی،  خفیف  عفونت های 
با  خردشده ممکن است راه های بینی شما را پاک کند. 
این حال، گوگرد آزاد شده توسط پیاز خرد شده می تواند 
باعث سوزش دردناک چشم شود. برای جلوگیری از این 
مسئله، یک پیاز را به خوبی خرد و ریز کنید و آن را درون یک 
قابلمه آب جوش قرار دهید. بگذارید پیاز به مدت پنج دقیقه 
بجوشد، مقداری را در لیوان بریزید و بوی آن را استنشاق 
کنید تا به تسکین آبریزش بینی و گرفتگی آن کمک کند. 
اگر از طعم پیاز لذت می برید، این مایع را در حالی که گرم 
است بنوشید؛ زیرا مایعات گرم نیز به پاکسازی سینوس های 
پیازی  نوع  هر  از  می توانید  شما  می کنند.  کمک  شما 
استفاده کنید، اما آن هایی که عطر بیشتری دارند، گزینه 
بهتری هستند. پیازهای قهوه ای، سفید و قرمز قوی ترین 
عطر را دارند و ممکن است فشار ناشی از عفونت سینوسی 
را سریع تر از انواع دیگر از بین ببرند. ترب کوهی نیز مانند 
بیوتیکی  آنتی  اثر  یک  که  است  زیادی  گوگرد  دارای  پیاز 
کمک  سینوس  عفونت  علائم  درمان  به  و  می کند  ایجاد 
می کند. نگه داشتن ترب کوهی در دهان تا زمان از بین 
رفتن طعم آن، به خارج کردن مخاط از راه های بینی شما 
کمک می کند. ریشه ترب کوهی تازه و رنده شده برای این 
منظور بهترین است. برای بهره مندی بیشتر از خواص پیاز 
و ترب کوهی، می توانید این دو را با هم ترکیب کنید. برای 
تسکین علائم عفونت سینوسی، حدود یک چهارم فنجان 

پیاز خرد شده و یک هشتم فنجان ترب کوهی رنده شده را با 
یک لیوان آب بجوشانید. مواد را بیش از پنج دقیقه جوشانده 
و مایع را از طریق صافی جدا کنید. برای پاک کردن مخاط 
و تسکین فشار سینوس، چای پیاز و ترب کوهی را بنوشید. 
در صورت نیاز تا چهار بار در روز این کار را تکرار کنید. اگر 
طعم پیاز و ترب کوهی در مایع حس نمی شود، مواد جامد 
جدا شده از مایع را بخورید. ممکن است جویدن پیاز خام و 
ترب کوهی مزایای بیشتری داشته باشد، زیرا گوگرد آن قبل 

از جوشیدن مواد، بیشتر است.
بخور

وقتی هوایی که تنفس می کنید، خیلی خشک است، 
مخاط داخل بینی و سینوس ها به درستی جریان ندارد و 
سینوس ها نیز آنچنان که باید، تخلیه نمی شود. احتقان 

می تواند منجر به درد سینوس و سینوزیت شود. کارشناسان 
موافق هستند که افزودن رطوبت به طور کلی برای سلامتی 
سینوس مفید است. استنشاق بخار یک روش مؤثر در باز 
شدن سینوس ها با کاهش مخاط است. در یک ظرف آب 
گرم بریزید و چند قطره روغن اکالیپتوس یا روغن نعناع را 
به آن اضافه کنید. سرتان را بالای ظرف قرار داده، حوله ای 
را بر پشت سر ببندید و بخار را استنشاق کنید. روغن های 
اکالیپتوس و نعناع به طور طبیعی سینوس ها را باز می کنند، 
مخاط را پاک کرده و عفونت ها را از بین می برند. قبل از 
مشورت با پزشک، خوددرمانی سینوزیت را شروع نکنید. از 
توصیه های پزشک درباره درمان خانگی عفونت سینوسی 
مطلع شوید. اگر سینوزیت بیش از 10 روز به طول انجامید، 

به پزشک مراجعه نمایید.

درمان طبیعی سینوزیت با پیاز و بخور؛

رفع سینوزیت با دو درمان خانگی موثر

 اگر شما هم به علت درد طاقت فرسای درد زانو قصد انجام این عمل را دارید، 
گزارش زیر می تواند به بسیاری از سوالات شما پاسخ دهد.

درد و آسیب دیدگی زانو بر تمامی فعالیت های روزانه ما  اثر می گذارد و اگر ما 
قادر به انجام فعالیت های روزمره مانند نشستن، برخاستن و از پله بالا و پایین 
رفتن را به ما نباشیم، یکی از گزینه های درمان برای ما »عمل زانو« است. در ادامه 
»ایرنا زندگی« با اطلاعاتی که باید قبل از این عمل داشته باشید شما را همراهی 

می کند.
۱. تعویض مفصل زانو چیست؟ در شرایطی که تزریق مایع بین  مفصلی، قرص 
و دارو به درد زانوی ما بی جواب هستند، تعویض مفصل یکی از راه های درمان و 
درد نکشیدن دوباره است. پژشکان ارتوپد، مفصل زانو را در آورده و به جای آن یک 
پروتز زانو از جنس پلاستیک و دیگر مواد غیر مضر به جای آن می گذارند، تا مانند 

همان مفصل اصلی برای ما کارکرد داشته باشد.
۲. چه کسانی داوطلبان این عمل جراحی هستند؟ کسانی که التهاب زانو 
دارند داوطلبان این جراحی هستند. التهابات زانو بیشتر در آرایشگران، دوندگان، 
فوتبالیست ها و افرادی که به مدت زمان زیادی سر پا می ایستند رایج است. 
همچینین این التهاب می تواند در کسانی که به طرز اشتباهی می ایستند، راه 

می روند، اضافه وزن زیاد دارند و چهارزانو می نشینند به وجود آید.
3. انواع تعویض زانو

تعویض زانو می تواند به طور کلی باشد یا که فقط قسمتی از آن تعویض شود.
1( مفاصل میانی

2( مفاصل جانبی
3( کشکک زانو

گاهی تنها مفصل میانی ایراد دارد و گاهی مفصل جانبی زانو. گاهی هم علت 
درد تنها کشکک زانو از کار افتاده است.

۴. آمادگی قبل عمل: اکثر کسانی که این جراحی را انجام دادند با بهترین 
نتایج ممکن از اتاق عمل بیرون آمدند پس نیازی به نگرانی بی مورد نیست. بعد از 
انتخاب دکتری که مورد اعتماد شما است بهتر است از گفته های او پیروی کنید 
و اگر به بیماری هایی مانند دیابت دچار هستید یا از داروهایی مانند آسپیرین و 

وارفارین استفاده می کنید، با پزشک خود در میان بگذارید.
۵. عمل جراحی چقدر طول می کشد؟ زمان تقریبی برای عمل جراحی زانو 

بین 30 تا ۶0 دقیقه است و برای برخی تا 2 ساعت نیز گزارش شده است.
۶. بیهوشی: بیهوشی در این عمل به دو مورد بستگی دارد:

1( مفصل یک پا قرار است عمل شود یا مفصل هر دو پا
2( کدام قسمت از زانو قرار است تعویض شود

۷. کنترل درد بعد از عمل: معمولا بعد از 4۸ تا 72 ساعت بعد از عمل جراحی 
درد دارید و در این شرایط از مسکن های تجویزشده پزشک، استفاده کنید. این 

درد مقطعی است و به زودی کاهش یافته و التیام می یابد.
۸. آیا در بیمارستان بستری می شوم؟ بله، طبق تشخیص پزشک یک یا 2 
شب در بیمارستان بستری خواهید شد. هیچ جای نگرانی نیست، این بستری 

شدن تنها به دلیل کنترل شرایط شما بعد از عمل جراحی است.
9. چند وقت دوره نقاهت است؟ ۶ هفته اول: التیام، کاهش تورم و بازیافتن 

توانایی راه رفتن.
3 تا 5 ماه بعد: مستحکم و قوی شدن عضله، برگشن به سبک زندگی عادی و 

ورزش روزانه.
۶ ماه آخر دوره نقاهت: تداوم در ورزش ها برای افزایش قابلیت تحرک در پروتز.

۱۰. نتیجه چه می شود؟ 
را  اطمینان  این  به شما  ارتوپد،  پزشکان  کنید  مراعات  به  کامل  به طور  اگر 

می دهند که تا 30 سال آینده درد زانو نداشته باشید.

۱۰ مورد مهمی که باید قبل از عمل زانو بدانید
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گزارش :سارا تقی زاده: 

اسفند ۹۸ بود که وحشت شیوع ویروس کووید1۹ جانشین شور و شوق بهار 
۹۹ در قم و سپس در تمام کشور شد، البته این به معنای شیوع ویروس از شهر 
قم نبود اما فرصتی بود برای عده ای سودجو تا قم را قربانی شجاعتش کنند؛ 

شجاعتی که اجازه مخفی شدن اخبار مبتلایان،  را نداد. 
شیوع  درگیر  کشورها  سایر  مانند  کشور  تمام  که  نکشید  زیادی  مدت 
کروناویروس شد، اما در این بین این شهر مقدس قم بود که جدا از دست و 
پنجه نرم کردن با ویروس، مشکلات اقتصادی قرنطینه، درمان بیماران و 
بسیاری چیزهای دیگر درگیر حرف و حدیث افرادی بود که معلوم نبود چه 
طلبی از قم و قمی ها داشتند و این ویروس را که تمام شواهد ثابت می کند از 

قم شروع نشده بود بهانه کرده  بودند.
به هر حال گذشت، همانطور که تمام بی لطفی ها و مصیبت ها می گذرد، 
یا فراموش می شود و یا از همان دستی که داده شده پس گرفته می شود. 
گذشت و همان قمی که در چشم همه بد شده  بود الگوی باقی شهرهای 
ایران در نحوه کنترل بیماری شد. قم از پس خودش و کرونا برآمد و به لطف 
عده ای از مسؤولان، شهروندان آگاه و خیرین توانست به بهترین نحو ممکن 
در درمان بیماران کرونایی، کنترل شیوع بیماری، فرهنگ سازی جلوگیری 
دستورالعمل های  رعایت  و  محیط ها  کردن  ضدعفونی  ویروس،  شیوع  از 

بهداشتی موفق شود.
داغی  تا  بودند  تابستان  و  گرما  امید رسیدن فصل  به  اول همه  روزهای 
خورشید تابستان، اثر ویروس منحوس را بشوید و ببرد اما قرنطینه و رعایت 
بهداشت در ایران ادامه داشت تا تابستان فرا رسید؛ فصلی که چشم امید 
مردم به گرمای آن برای کم جان کردن کووید1۹ بود. تصور این بود تابستان و 
گرمایش ویروسی است برای کرونا ویروس. اما فرارسیدن تابستان و شور مردم 
بخاطر کم شدن بیماری متاسفانه همه تلاش های چندماهه تمام کشور را 

برهم ریخت؛ قم هم از این قاعده مستثنی نبود.
قم در وضعیت هشدار است 

کنار رفتن تعطیلات به دلیل اوضاع نابسامان اقتصادی همچنین بی توجهی 
و عادی شدن بیماری برای مردم موجب شد اوضاعی که به سختی طی چند 
ماه کمی بهبود یافته بود، در مدت کمی به حالت قبل و در برخی نقاط حتی 

خطرناک تر از قبل شود.
البته نباید از این هم غافل شد که مسوولان و تصمیم گیران نیز فریب وعده 

خواب کرونا در تابستان را خورده بودند و کمی از سخت گیری ها کاستند!
قم در کنترل بیماری موفق و وضعیت شهر روز به روز بهتر از قبل می شد 
اما با باز شدن ادارات و عدم رعایت دستورالعمل های بهداشتی در چنین 
محیط هایی و بیشتر از همه کم زور شدن کرونا در چشم مردم همه چیز را 

خراب کرد.
برگزاری جشن ها، شروع رفت و آمد ها و عدم سختگیری و رعایت بهداشت 
در محیط های عمومی، تمام بافته ها را پنبه کرد و وضعیت قم را به حد هشدار 
رساند. البته همچنان قم سربلند است چرا که در محاصره شهرهای قرمز قرار 
گرفته و با همت مردم و مسوولان هنوز وضعیت این شهر قرمز نشده و همچنان 

در وضعیت هشدار است.
استاندار قم :

درصورت عدم رعایت نکات بهداشتی ممنوعیت ها باز می گردد
قطعا شکی در اینکه تعطیلات دوباره مراکز تجاری و صنعتی کمک بسیاری 
به کنترل اوضاع می کند اما متاسفانه باید با این حقیقت روبه رو شد که در چنین 
اوضاع معیشتی سختی خبر قرنطینه خانگی و بسته شدن مراکز مختلف خبر 
خوشخال کننده ای برای مردم نیست حتی اگر در برابر سلامتی شان باشد؛ اما 
خوشبختانه مسئولین تا حد ممکن با بستن تالارهای پذیرایی که نقش مهمی 
در افزایش شیوع داشتند و بسته نگه داشتن محیط سر پوشیده حرم حضرت 
معصومه)س( و دیگر مکان های مذهبی، در حال جلوگیری از وخیم شدن 

اوضاع شهر قم هستند.
استاندار قم اوایل تیرماه در این باره با تاکید بر اینکه عادی شدن شرایط 
نسبت به ابتدای شیوع بیماری در صورت عدم رعایت از سوی مردم موقتی 
خواهد بود گفت: بازگشایی مراکز تجاری، صنعتی، خدماتی و مذهبی در قم 
موقت است و در صورت بازگشت شرایط کرونایی فعالیت تمام آن ها ممنوع 
خواهد شد. بهرام سرمست با بیان اینکه استان قم موج اول کرونا را سپری 
کرده، اما در مرحله هشدار قرار داشته و متاسفانه وارد وضعیت سفید نشده 
است، اظهار کرد: این ویروس قابل  پیش بینی نیست و تضمینی وجود ندارد 

که  موج دیگر آن دوباره در استان فعال نشود.
سرمست افزود: زیرساخت های دولت الکترونیک و خدمات غیرحضوری 
هم همراه شیوع ویروس کرونا در استان قم تقویت  شده و امروز می توانیم 

بسیاری از آموزش ها را در بستر مجازی انجام دهیم.
 برنامه ریزی برای افزایش تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده 
استان،  مدارس  و  عالی  آموزش  مراکز  بر  علاوه  کرد:  خاطرنشان  وی 
آموزش های  زیرساخت های  تامین  بر  را  اصل  باید  نیز  علمیه  حوزه های 

غیرحضوری بگذارند و به صورت مجازی آموزش ها را ادامه دهند.
استاندار قم البته طی روزهای اخیر در خصوص برگزاری مراسم های محرم 
گفته است: اصل و تصمیم نهایی استان بر برگزاری آیین های عزاداری ماه 
محرم در کنار رعایت پروتکل های بهداشتی و جلوگیری از شیوع بیش ازحد 
شیوع  و  پاییز  فصل  فرارسیدن  مورد  در  همچنین  سرمست  است.  کرونا 
کروناویروس در این فصل اذعان کرد: پیش بینی می شود در فصل پاییز شاهد 
جولان همزمان کرونا و آنفولانزا باشیم بنابراین باید نسبت به سرمایه گذاری و 

افزایش ظرفیت های تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده برنامه ریزی شود.
وی افزود: متاسفانه هنوز قم از سهمیه 17 هزار ماسکی که باید هرروز از 
طریق وزارت بهداشت به این استان اختصاص پیدا کند بهره مند نشده است.

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم ا:
افزایش تعداد بیماران مبتلا به کرونا نگران کننده است

پروتکل های  رعایت  عدم  نیزگفت:  قم   پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس   
 بهداشتی و به ویژه نزدن ماسک تعرض به حقوق اجتماعی و شهروندی است و 

افزایش تعداد بیماران مبتلا به کرونا در قم نگران کننده است.
 قدیر بیان کرد: تأثیر آموزش و فرهنگ سازی به صورت مستمر بیش از 
هراس های مقطعی اثربخش است و نمی توان جامعه را با ترساندن اغنا کرد، 
افزایش  زمینه ساز  و  نادرست  کاری  نیز  همان طور که عادی سازی شرایط 

تجمعات و ترددهای غیرضروری است.

وی خاطرنشان کرد: در جهت قطع زنجیره ویروس و جلوگیری از انتقال 
باید به سمت فرهنگ سازی و روش های نوین در جهت اطلاع رسانی و آموزش 
حرکت کنیم، قطعاً استفاده از شیوه های خلاقانه و جدید برای ارتقای سطح 

آگاهی جامعه خود یک هنر است.
وی افزود: رعایت پروتکل های بهداشتی باید تبدیل به فرهنگ عمومی شود 
و جامعه به خوبی بداند که عدم رعایت پروتکل های  بهداشتی و به ویژه نزدن 

ماسک، تعرض به حقوق اجتماعی و شهروندی است.
دست ها  شستن  و  فاصله گذاری  رعایت  ماسک،  زدن  کرد:  عنوان  قدیر 
همچنان سه رکن مهم و تعریف  شده در پیشگیری از شیوع بیماری است و 

باید رسانه ها در رعایت پروتکل ها و آموزش پذیری مردم ما را همراهی کنند.
وی تصریح کرد: در مورد ذرات هوا در فضای مسقف نیز احتمال انتقال 
وجود دارد و ماسک مهم ترین مکانیسم در جلوگیری از ابتلا به کرونا است و هر 
فردی که از منزل خارج می شود ملزم به زدن ماسک است و در این  باره ماسک 
خانگی که قابلیت شستشو دارد نیز کفایت می کند و نیاز به ماسک های طبی 

و جراحی نیست.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: مناطق قرمز و سفید طبق معیارها 
و ارائه آماری مشخص می شود و باید مراقبت باشیم وضعیت هشدار به قرمز 
تبدیل نشود، البته ترساندن مردم نیز کار درستی نیست و اعلام آمار و ارقام 
گاهی موجب افسردگی در جامعه به ویژه در میان جوانان می شود، اما باید در 

مواجهه با ویروس منطقی و هوشمندانه رفتار کرد.
وی همچنین خاطرنشان کرد: با توجه به بازگشایی های اخیر، پروتکل هایی 
نیز تعریف شد که عدم رعایت آن در رستوران ها و فضای ورزشی و آرایشگاه ها و 

غیره موجب برخورد قانونی و پلمب می شود.
قدیر ادامه داد: افزایش تعداد بیماران مبتلا به کرونا در قم نگران کننده 
است، به خصوص اینکه پاییز و احتمال شیوع آنفلوانزا را در پیش داریم، 
شهروندان باید به طور جدی از حضور در مراسم ها و تجمعات و یا سفر اجتناب 

کنند و بدون ماسک بیرون از خانه نروند.
وی در پایان اظهار داشت: در یک مراسم عروسی، 20 نفر به کرونا مبتلا 
شده اند و این خطر حضور در تجمعات را نشان می دهد و باید در جهت 

سلامت خود و دیگران مسائل بهداشتی را مورد توجه قرار دهیم.
لغو مراسم روز عرفه و عید قربان

لغو مراسم روز عرفه و عید قربان در شهرهایی که در مرحله هشدار بودند، 
مانند قم نیز، برنامه ای بود که برای جلوگیری از تجمعات و کنترل شیوع 
روحیه  با  مجالسی  چنین  برگزاری  عدم  چند  هر  گرفت؛  صورت  ویروس 

شهروندان قمی چندان سازگار نیست اما گویا چاره دیگری نبوده  است.
محرم هم نزدیک است و تا علم پرچم و روضه های شبانه امام حسین)ع( 
چیزی نمانده  است. برای بسیاری از مردم حتی تصور روضه نرفتن و عزاداری 
نکردن برای امام حسین)ع( ناراحت کننده  است اما همانطور که رهبر معظم 
انقلاب در سخنرانی عید قربان خود تاکید کردند، نگاه همه در خصوص محرم 
و مراسمات عزاداری باید به تصمیم ستاد ملی کرونا و کارشناسان این حوزه 

باشد.
کاهش ساعات کار ادارات استان قم 

از جمله اقدامات صورت گرفته در استان قم برای کنترل وضعیت و شیوع 
این بیماری کاهش ساعات کار ادارات به مدت یک هفته است.

بر این اساس طی بخشنامه معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداری 
ساعات کار ادارات استان به غیر دستگاه های امدادی و اضطراری از تاریخ ۹ 

تا 17 مرداد ماه از ساعت 07:30الی 13:00 تعیین می شود.
در این بخشنامه آمده است: لازم است مدیران دستگاه های اجرایی با نظارت 
دقیق در مجموعه تحت مدیریت خود با جدیت موضوع کاهش مصرف برق 
و رعایت پروتکل های بهداشتی را دستور کار خود قرار داده و مرکز بهداشت 
و شرکت برق با اعزام بازرسین نسبت به اجرای دستورالعمل ها و چگونگی 

رعایت پروتکل های بهداشتی و مصرف برق را مورد نظارت قرار دهند.
 کارمندان بانک ها در صدر مبتلاشدگان به کرونا

محمدرضا گروسی معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم در خصوص 
به  توجه  با  گفت:  دستگاه ها  توسط  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  الزام 
بررسی های انجام شده بیش از 75 درصد رضایت از دستگاه ها ثبت شده و 
امیدواریم به زودی استان را به وضع مطلوب در مبارزه با ویروس کرونا در کشور 
برسانیم و بر اساس گزارش های ملی کمترین تلفات را در سطح استان قم 
داشته و مبتلایان به حداقل رسیده اند، البته مجدد شاهد موج دوم شیوع 
این ویروس هستیم که به دستگاه ها و ادارات تأکید و دستورالعمل های لازم 

را متذکر شده ایم.
وی تعداد مراکز نمونه گیری از مبتلایان ویروس کرونا در استان قم را ۶ مرکز 
اعلام کرد و گفت: مراکز ۶ گانه آماده نمونه گیری از مردم و همکاران اداری 
بوده و به دستگاه ها اعلام شده در صورت بیماری کارمندان باید بر اساس 
پروتکل ها به مدت 2 هفته نسبت به رعایت آن اقدام و از حضور در محل کار 
خودداری کنند. وی آمار مبتلایان ویروس کرونا در ادارات و دستگاه های 
دولتی را بیان و مطرح کرد: بیشترین مبتلایان به جهت ارائه خدمات، پرسنل 
بانک ها بودند که در سطح کشور نیز در صدر قرار داشتند  که تأثیر حضور 
فیزیکی مردم در جامعه و گسترش این ویروس را نشان می داد و لذا ضرورت 

دارد نسبت به فرآیند انجام امور به صورت غیرحضوری اهتمام داشته باشیم.
  بهترین راه مقابله با کرونا تا پیدا شدن واکسن 

نکته قابل توجه در خصوص کرونا این است که با فرارسیدن پاییز و سرمای 
هوا اپیدمی چند بیماری کرونا، آنفلوانزا و... در کنار هم شکل گرفته و احتمالا 
موج صعودی ادامه خواهد یافت و چیزی که مورد غفلت واقع شده فرسودگی 
و خستگی کادر بهداشت و درمان و کمبود امکانات و خدمات برای درمان 
بیماران است؛ پس باید برای اینکه این شرایط به وقوع نپیوندد ماسک بزنیم 
و نکات بهداشتی را رعایت کنیم. هیچ اطلاعاتی وجود ندارد که بدانیم چه 
زمانی ممکن است واکسنی پیدا شود، چه زمانی قرار است این بیماری و 
دردسرهایش بارش را ببندد و برود پس بایستی تا زمانی که مهمان اجباری و 

ناخوانده ماست با آن کنار بیاییم و در خانه هایمان را رویش ببندیم.
اگر به دوران قرنطینه برگردیم قطعا وضعیت شهر قم سفید شده و دیگر 
استرس و نگرانی برای قمی ها وجود ندارد؛ اما اکنون که نمی شود چنین 
کاری کرد بهتر است خود مردم دلشان به حال خودشان بسوزد و با زدن 
ماسک با شست و شوی مداوم دست ها و ضدعفونی کردن محیط کارشان 
مراقب خود و دیگران باشند تا به لطف خدا و خودمان از وضعیت هشدار و 

نگرانی هایش نجات پیداکنیم.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم: 

در زمینه تأمین ماسک در استان
 کمبود نداریم

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با تأکید بر اینکه واحدهای صنفی را باید موظف 
به زدن ماسک کرد گفت: در زمینه تأمین ماسک در استان کمبود نداریم اما در بخش 

توزیع با مشکل روبه رو هستیم.
بیژن سلیمان پور  با بیان خاص بودن شرایط استان قم نسبت به سایر استان ها 
استفاده  آن ها  همه  از  که  دارد  عظیمی  ظرفیت های  استان  این  داشت:  اظهار 

نمی شود.
شورای  مصوبات  پیگیری  بر  تأکید  با  قم  استاندار  امنیتی  سیاسی  معاون 
اطلاع رسانی افزود: باید برای دستگاه های استان تکلیف ایجاد و در برنامه ریزی ها 
باید از کلماتی چون همکاری و تعامل امتناع کرد و دستگاه ها باید مکلف و ملزم به 

ارائه گزارش اقدامات خود باشند.
وی با تأکید بر اینکه واحدهای صنفی را باید موظف به زدن ماسک کرد، تصریح 
کرد: انجام این کار باید از سوی اتاق اصناف و کمیسیون نظارتی سازمان صمت با 

جدیت دنبال شود.
سلیمان پور با بیان اینکه در حوزه توزیع ماسک در سطح استان افکار عمومی به  
شدت گله مند هستند، تأکید کرد: در زمینه تأمین ماسک در استان کمبود نداریم اما 

در بخش توزیع با مشکل روبه رو هستیم.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم مطرح کرد: باید سازمان صمت به واحدهای 
صنفی در استفاده از ماسک تذکراتی جدی دهد چرا که زدن ماسک از سوی این 

واحدها در سلامت جامعه بسیار مؤثر خواهد بود.
وی سپس با اشاره به نحوه برگزاری مراسمات ماه های محرم و صفر اظهار کرد: 
بر نهادهای فرهنگی و مذهبی شد  تأکید  با بیماری کرونا  در ستاد ملی مقابله 
و  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  با  سیدالشهدا)ع(  عزاداری  ایام  مراسمات  که 

فاصله گذاری اجتماعی باشد.
سلیمان پور با تأکید بر توجیه هیئات مذهبی در رعایت این پروتکل ها گفت: باید 
هم عزاداری و هم عشق و ارادت به ساحت حضرت اباعبدالله الحسین)ع( باشد اما 

در عین حال باید از سوءاستفاده دشمنان در این ایام جلوگیری به عمل  آوریم.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم اجرای طرح مواسات و کمک مؤمنانه در ایام 
شیوع بیماری کرونا را موردتوجه قرار داد و ابراز کرد: در مناسبت های پیش رو مرحله 

دوم این طرح انجام خواهد شد.
وی سپس با اشاره به پیش رو بودن هفته دولت و با تأکید بر تبیین و تشریح 
دستاوردها و مدیریت کشور در شرایط سخت و بحرانی برای آحاد جامعه اظهار 
داشت: دولت یک رکن، بلکه وسیع ترین رکن نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 

است و باید دستاوردهای این رکن رکین انقلاب برای مردم تبیین شود.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم در پایان بر لزوم داشتن بصیرت در مقابله با 
دشمنان خاطرنشان کرد: برای تقویت نظام و پیروی از منویات مقام معظم رهبری 

باید همه پای کار بیایند و دستاوردهای نظام اسلامی را به منصه ظهور برسانند.

 معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

۳۰ تن مرغ مازاد بر تولید برای تنظیم بازار 
توزیع می شود

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: ظرفیت تولید مرغ گرم 
استان ۶0 تن است که تأمین 30 تن مرغ مازاد بر تولید قم جهت تنظیم بازار در 

دستور کار قرار دارد.
امیرحسین پروان با اشاره به پیگیری برخی از مصوبات در تأمین و توزیع ماسک 
و تمدید مجوز تولید از سوی معاونت غذا و دارو اظهار داشت: اخذ مجوز برای 
واحدهای درخواستی و مشخصات پارچه ویژه واحدهای صنفی و تولیدی نیز از 

جمله این مصوبات است که در این هفته وضعیت آمار و ارقام احصاء شد.
معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت قم تصریح کرد: تولید ۶0 هزار عدد ماسک 
کارگاهی یکی از ظرفیت های تولید در قم است که 40 هزار عدد توسط گروه سفیران 

سلامت زیر نظر پایگاه بسیج تولید می شود.
وی با بیان اینکه مقرر شد اقداماتی برای تأمین مواد اولیه برای بسیج اصناف 
نیز صورت پذیرد، ابراز کرد: دراین باره یک میلیون و ۶50 هزار متر پارچه ماسک 

یک بارمصرف برای بسیج اصناف قم تأمین شد.
پروان خاطرنشان کرد: قیمت ماسک پارچه ای در کشور به زودی اعلام می شود، اما 
در حال حاضر ماسک های خانگی دو تا سه هزار تومان طبق کیفیت دوخت عرضه 

می شود که باید در جهت قیمت مصوب اقدام شود.
وی با تأکید بر اینکه یکی از مطالبات مهم در ساماندهی وضعیت تأمین ماسک، 
ارائه گزارش از توزیع ماسک در مراکز بهداشتی است، یادآور شد: گزارشاتی از توزیع 
ماسک در داروخانه ها اعلام شده اما در مورد مراکز بهداشتی، آماری در دست نیست 
و با توجه به اینکه ماسک جزء کالاهای اساسی است باید توزیع و قیمت آن به خوبی 
پایش شود. معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت قم ادامه داد: قیمت مصوب 
ماسک در جهت تعدیل قیمت، 1300 تومان ماسک صنعتی و 1500 کارگاهی و 
پارچه ای بوده که تابع عرضه و تقاضاست. وی در مورد تنظیم بازار مرغ نیز اضافه 
کرد: ظرفیت تولید مرغ گرم استان ۶0 تن است که تأمین 30 تن مرغ مازاد بر تولید 
قم جهت تنظیم بازار در دستور کار قرار دارد. پروان افزود: مصوبه ای در مورد بازار مرغ 
از سوی وزارت جهاد کشاورزی ارائه شد که پیش بینی لازم برای جوجه ریزی در آستانه 
ماه محرم و صفر با توجه به افزایش نیاز داشته باشند که کمبود مواجه نشویم. وی در 
مورد افزایش قیمت لبنیات نیز عنوان کرد: بر اساس ابلاغیه، قیمت شیر نیز کیلویی 
3 هزار تومان مصوب شد که قبلًا 23۹0 تومان عرضه می شد، هرچند طبق گزارشات 

این تعرفه عملیاتی نمی شود.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد :

توزیع 75۰۰ بسته غذایی در بین 
خانواده های نیازمند

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم از توزیع 7500 بسته غذایی در قالب 
سبدهای معیشتی در بین خانواده های نیازمند خبر داد.

محمدرضا بهرامی در دیدار حجت الاسلام والمسلمین ذوالنور نماینده مردم قم در 
مجلس شورای اسلامی، با اشاره به افتتاح پروژه های اخیر هلال احمر اظهار کرد: 
13 طرح عمرانی با هزینه ای بالغ بر 140 میلیارد ریال با حضور دکتر همتی رییس 

جمعیت هلال احمر کشور افتتاح شد.
وی افزود: دو سامانه فراخوان امدادگران و کارکنان عملیات در قالب اپلیکیشن آلارم 
رسان برای فراخوان نیروهای عملیاتی در سریعترین زمان با کمترین خطا و سامانه ی 
ارزیابی اولیه و گزارش سریع از وقوع حادثه به عنوان دو طرح کشوری مطرح شدند 

که مقرر شد قم به عنوان پایلوت اجرای این سامانه باشد.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم ادامه داد: نخستین پایگاه خیرساز هلال 
احمر با عنوان پایگاه امداد و نجات ایرانی در 45 کیلومتری شهر قم و همچنین تفاهم 
نامه  احداث دو پایگاه امداد و نجات در کیلومتر 34 آزادراه قم- گرمسار و کیلومتر5 

اتوبان قم- تهران نیز با حضور دکتر همتی منعقد شد.
بهرامی در ادامه با اشاره به عملکرد هلال احمر در مقابله با ویروس کرونا گفت: در 
این زمینه 1۸0 کپسول اکسیژن، ونتیلاتور، اکسیژن ساز و تخت در اختیار بیماران 
نیازمند قرار گرفت و همچنین به دلیل درخواست های بسیار بالای مردم بنا بر این شد 
با همکاری مجمع خیرین سلامت و هلال احمر ۸0 دستگاه کپسول اکسیژن نیز به 

این مجموعه اضافه شود تا بتوانیم پاسخگوی نیاز بیماران کرونایی باشیم.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم افزود: همچنین توانستیم با همکاری 
و مساعدت خیرین 7500 بسته غذایی را در قالب سبدهای معیشتی در اختیار 

خانواده های نیازمند متاثر از کرونا قرار دهیم.
بهرامی با اشاره به اینکه هلال احمر یک مجموعه عام المنفعه بوده و هدف آن کمک 
به انسان های نیازمند و تسکین آلام آنها است گفت: برای رفع موانع و مشکلات هلال 
احمر در امر کمک و خدمت رسانی به بیماران بی بضاعت، مساعدت و همکاری بیشتر 

خیرین و مسئولین استان را می طلبد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم  خبرداد:

افتتاح طرح چهارخطه کردن محور قدیم 
سلفچگان – ساوه  درهفته دولت

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: جدیت و سعی مضاعف 
درپی گیری و تکمیل طرح های عمرانی درسطح راههای استان مشهود است .

محسن بهشتی در بازدید از طرح های عمرانی درحال اجرای راهداری و حمل 
ونقل جاده ای استان قم درسخنانی ضمن قدردانی از اقدامات صورت گرفته 
اظهار داشت : بی تردید اجرای طرح های عمران جاده ای که ارتباط مستقیم 
با صیانت از جان و مال مردم داشته و از مطالبات جدی آنان است درزمره اعمال 

باقیات صالحات می باشند . 
وی با یادآوری این مهم که طرح چهارخطه کردن محور قدیم سلفچگان – ساوه 
) فاز یک و دو ( درهفت دولت به بهره برداری خواهد رسید عنوان کرد : با توجه به 
شرایط اقتصادی کشور و تحریم های ظالمانه ، باید اذعان نمود جدیت و سعی 
مضاعف  د ست اندرکاران طرح های عمران جاده ای استان بخصوص دراجرای 
طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان – ساوه ) اعم از مسئولان و مجریان 

( به خوبی مشهود است . 
درادامه این بازدید که با حضور مدیران کل راه و شهرسازی ، راهداری و حمل 
ونقل جاده ای ، رییس راههای روستایی پلیس راه استان ، معاونین و روسای 
ادارات مرتبط  راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم و همچنین تنی چند از 
اصحاب رسانه به عمل آمد ، محمدحسن کلهری مدیر کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان قم درسخنانی ضمن تشکر و عرض خوش آمد به هیات بازدید 
کننده اظهار داشت : به معنای و اقعی کلمه جهت اجرای پروژه ها به طور شبانه 

روز ، پی گیری و فعالیت صورت گرفته است .
وی افزود : با همت جمعی مسئولان وحمایتهای بی دریغ مدیران ارشد سازمانی 
و استانی درپی گیری واجرای طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان – ساوه 

می بایست دربازه زمانی کوتاهتری شاهد تکمیل این طرح می بودیم .
کلهری ادامه داد : متاسفانه به دلیل عدم تعامل لازم دستگاههای ذی مدخل 
، بعضاصدور مجوزات مربوط به درازا کشیده و همین عامل موجب تانی و تاخیر 

دراجرا و تکمیل آن گردیده است .
شایان ذکر است افزون بر 1۹ پروژه عمرانی  درسطح راههای استان به صورت 
فعال درحال اجرا می باشند که ازاین مجموع ، طرح های : بهسازی آزادراه و 
جاده قدیم قم – تهران ، بهسازی کمربندی  قم – اراک ، بهسازی )روکش (  تقاطع 
خرمشهر ، بهسازی راه دسترسی ایستگاه محمدیه ، اجرای طرح چهار خطه 
کردن محور قدیم سلفچگان – ساوه ، اجرای بازیافت سرد آسفالت محور راهجرد 
– سلفچگان  ، ساختمان جدید الاحداث پاسگاه پلیس راه قم – سلفچگان و...مورد 

بازدید قرارگرفتند .

معاون  شرکت آب و فاضلاب استان قم خبرداد:
پیشرفت 7۰ درصدی مجتمع آبرسانی قاهان

معاون بهره برداری و توسعه آب شرکت آب و فاضلاب استان قم از پیشرفت 70 
درصدی مجتمع آبرسانی قاهان خبر داد و گفت: این پروژه در هفته دولت امسال 

به صورت کامل وارد مدار بهره برداری می شود.
 جاسب زنگنه اینالو با اشاره به یکپارچه سازی شرکت های آب و فاضلاب شهری 
و روستایی اظهار کرد:  یکپارچه سازی موجب هم افزایی در اجرای پروژه های آب 

و فاضلاب استان به ویژه تسریع در تکمیل مجتمع های آبرسانی روستایی شد.
وی تکمیل مجتمع آبرسانی قاهان را از جمله این پروژه ها ذکر کرد و  پیشرفت 
70 درصدی این پروژه مورد تاکید قرار داد و گفت: با توجه به فرسوده بودن مخزن 
فعلی و به منظور بهبود فشار آب در بالادست مجتمع آبرسانی قاهان در اولویت 

بهره برداری قرار گرفت.
به  با اشاره  و فاضلاب استان قم  و توسعه آب شرکت آب  بهره برداری  معاون 
احداث یک مخزن هزار مترمکعبی و 500 متر لوله گذاری برای تکمیل این پروژه 
خاطرنشان کرد: این مجتمع آبرسانی در مجموع با اعتباری بالغ بر 1۸ میلیارد 
به  دار  اولویت  روستایی  آبرسانی  مجتمع های  تکمیل  اعتبارات  محل  از  ریال 

بهره برداری خواهد رسید.
وی از بهره برداری از مجتمع آبرسانی قاهان در هفته دولت خبر داد و یادآور شد: 
بهره برداری از این پروژه موجب بهبودی وضعیت تامین آب در روستای قاهان شده 

و آب با فشار مناسب به تمام مناطق روستا خواهد رسید.
وی شرکت های هفت گردوت پارس و مهد گستر قم را پیمانکار و مهندسین 
مشاور طرح افرا را مشاور این پروژه اعلام کرد و حصارکشی به طول 100 متر، 
جاده  ایجاد  شیرآلات،  اتاقک  ساخت  مترمربع،  حجم ۶00  به  محوطه سازی 
دسترسی به طول ۶00 متر و ساخت 2 باب حوضچه شیرآلات را از دیگر جزییات 

این پروژه برشمرد.

درنشست تعامل سپاه قم با نیروی انتظامی تاکید شد:

ضرورت هدفمند شدن
 تعاملات و توسعه فناوری 

فرمانده سپاه علی ابن ابیطالب )ع( قم ضرورت همکاری، همراهی و همدلی 
بین سپاه و نیروی انتظامی و حوزه های بسیج را وابسته به دو عامل هدفمند شدن 

تعاملات و توسعه فناوری دانست.
نشست تعامل سپاه قم و رده های مختلف آن با نیروی انتظامی با محوریت 
همکاری همه جانبه بسیج با ناجا در استان قم در ستاد فرماندهی سپاه استان 

برگزار شد.
 سردار سیدمحمد تقی شاهچراغی ، در این نشست که با حضور رده های مختلف 
سپاه، نیروی انتظامی و حوزه های بسیج برگزار شد،ضرورت همکاری، همراهی 
و همدلی بین سپاه و نیروی انتظامی و حوزه های بسیج را وابسته به دو عامل 

هدفمند شدن تعاملات و توسعه فناوری دانست.
وی با اشاره به توسعه و رشد فناوری  ادامه داد: با این محور رویداد ها در جهان 
را می توان بصورت آنلاین مشاهده نمود و همچنین این موضوع در مسائل داخل 
کشور نیز بواسطه تلاش دشمن، باعث مشکلاتی می گردد که از جمله آن میتوان 

به تغییر ماهیت فوری  موضوعات اجتماعی به امنیتی اشاره نمود.
سردار شاهچراغی خاطر نشان کرد: وقتی عوامل نامحسوس، مثل هماهنگی، 
تعاملات و ایمان به خدا در میان باشد توان برخورد با رویدادهایی از این قبیل چند 
برابر می گردد. وی به هدفمند شدن تعاملات اشاره کرد و گفت: بسیجیان  انقلابی 
و از جان گذشته از دل مردم هستند، ولی کادر سازمانی نیستند و در این زمینه 

می توانند با نیروی انتظامی همکاری نمایند.
فرمانده سپاه علی ابن ابیطالب )ع(  در ادامه سخنانش به نظام سلطه اشاره نمود 
که در 24 ساعت بیش از 20 میلیون کلمه در قالب خبر، تولید و در رسانه ها مکتوب 

و تصویری آن هم، درحالی که ۸0 درصد کذب است را به خورد مردم می دهند.
وی در خاتمه با طرح موضوع سایبری گفت: در فضای مجازی به هماهنگی 

کارگاه اطلاعات و انجام عملیات پدافند نیازمندیم.

مدیر روابط عمومی سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( :

سپاه قم از خبرنگاران برتر تجلیل می کند
مدیر روابط عمومی سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع(  از طرح تجلیل خبرنگاران 

برتر در حوزه سپاه و بسیج خبر داد.
سید حسن حسینی نوده اظهارداشت :یکی از اهداف این طرح تقویت روند 
هم اندیشی در رسانه به منظور ترویج حسنات و اطلاع رسانی برنامه های این 
نهاد مقدس با جامعه است. مدیر روابط عمومی سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( 
اظهارداشت:به منظور ارج نهادن به زحمات و تلاش های بی شائبه اصحاب رسانه 
و شناسایی نقاط قوت و ضعف فعالیت های خبری و اطلاع رسانی سپاه، از سوی 
معاونت روابط عمومی و تبلیغات سپاه علی ابن ابیطالب )ع( و خبرگزاری بسیج 
قم، با برنامه ریزی طرح تجلیل خبرنگاران برتر در حوزه سپاه و بسیج در دستور 

کار قرار گرفت.

اجتماعی

آیا وضعیت قم بازهم قرمز می شود؟

نگرانی از رشد پرشتاب بیماران کرونایی
باید ماسک بزنیم و نکات بهداشتی را رعایت کنیم
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اقتصادی

 رئیس قوه قضاییه با اشاره به ورشکسته نمایی برخی بدهکاران بانکی برای 
فرار از بازپرداخت تسهیلات، این اقدام را مصداق بارز جرم غیر قابل گذشت 
دانست و گفت: نظام بانکی و سیستم قضایی باید با برخورد قاطع با این 
موضوع، اجازه ندهند گیرندگان تسهیلات که پول ملت را صرف اموری غیر 
از تعهداتشان کرده اند، از پرداخت دیون خود فرار کنند بنابراین اعتبارسنجی 

بانک ها برای ارائه تسهیلات باید افزون شود.
به گزارش روز شنبه ایرنا از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت االاسلام والمسلمین 
سید ابراهیم رئیسی که برای بررسی مشکلات و مسائل نظام بانکی، میزبان 
مدیران عامل 12 بانک دولتی و نیمه دولتی و نماینده بانک های غیردولتی بود، 
از مدیران بانکی خواست که خود پیش از همه پیشگام در عرصه اصلاح نظام 

بانکی و پیگیری احقاق حقوق بانک ها باشند.
رئیس قوه قضاییه با قدردانی از اقدامات بانک ها در پرداخت تسهیلات به 
محرومان و نیازمندان و گره گشایی از زندگی مردم به ویژه در ایام شیوع کرونا 
به آمار بالای متقاضیان دریافت تسهیلات ازدواج اشاره کرده و بر تسریع در 

پرداخت وام به این زوج های جوان تاکید کرد.
وی در همین راستا بر لزوم تقویت فرآیند اعتبارسنجی و نظارت بر هزینه 
کرد تسهیلات تأکید کرد و گفت: باید سازوکاری طراحی شود که هم به افراد 
بدحساب از منابع مختلف تسهیلات داده نشود، و هم آن که به محض اطلاع 

از تخلف فرد از تعهداتش با او برخورد شود.
رئیسی بر لزوم فعال سازی واحدهای تولیدی و کارخانه های تحت تملک 
بانک ها و بازگشت آنها به چرخه تولید تأکید کرد و افزود: مقام معظم رهبری 
تصریح فرمودند از زمانی که بانک ها یک کارگاه یا کارخانه را تملیک می کنند، 

باید با استفاده از همه امکانات خود به تقویت توان تولید کشور کمک کنند.
بانک ها  عامل  مدیران  به  خطاب  اساس  همین  بر  قضاییه  قوه  رئیس 
خاطرنشان کرد که موظفند در این شرایط که دشمن تلاش می کند با تهدید 

و تحریم و ایجاد محدودیت چرخه تولید کشور را متوقف کند، اجازه ندهند 
دشمن به هدف خود برسد و باید با همه توان و ظرفیت از نظام تولید حمایت 
کرده و سیاستگذاری صحیح را برای هدایت منابع بانک ها به سوی تولید و 

رونق اقتصاد ملی در دستور کار قرار دهند.
پیگیری  به  ملزم  را  بانک ها  خود،  سخنان  از  دیگری  بخش  در  رئیسی 
مطالباتشان دانست و با انتقاد از عدم شکایت برخی بانک ها برای وصول 
معوقاتشان اظهار داشت: بانک ها باید در شکایت از بدهکاران کلان فعال تر 
عمل کنند، اما گاهی می شنویم که برخی از مدیران می گویند ما شکایت 

نداریم و قوه قضاییه از ما چنین می خواهد.
وی همچنین به حجم بالای تسهیلات سررسید گذشته در نظام بانکی اشاره 
کرده و کاهش تسهیلات سررسید گذشته را مستلزم تلاش بیشتر از سوی 

بانک ها دانست.
رئیس قوه قضاییه با تاکید بر ضرورت رعایت قانون اجرای سیاست های کلی 
اصل 44 دررابطه با سهام داری بانک ها افزود: بر اساس گزارش های موجود 
هفت بانک این ضوابط را رعایت نکردند که این اقدامی خلاف قانون و لازم به 

پیگیری است.
تلاش برای وصول تسهیلات سررسید گذشته، جلوگیری از رشد تعداد شُعب 
بانک ها و استانداردسازی آن ها از دیگر موضوعات مورد تأکید رئیس دستگاه 

قضا بود که خطاب به مدیران بانک ها تاکید کرد.
رئیسی از راکد کردن املاک، منابع و سرمایه بانک ها برای دستیابی به سود 
بیشتر بر اساس تورم نیز انتقاد کرد و اظهارداشت: بانک ها باید از طریق سرمایه 
گذاری و تخصیص امکانات خود به بخش تولید سودشان را افزایش دهند نه از 

راه های نادرستی، چون راکد کردن منابع.
اصلاح نظام بانکی باید از درون این مجموعه پیگیری شود

رئیس قوه قضاییه با اشاره به تلاش های نظارتی سیستم بانکی برای کاهش 

تخلفات در بانک ها، گفت: بانک ها به طور مستقیم با پول در ارتباطند و این 
مساله در بروز فساد مؤثر است، اما می توان از طریق تقویت نهادهای نظارتی 

درون سازمانی مانع از بروز فساد شد.
رئیسی گزارش برخی مدیران بانکی در خصوص مبداء خارجی مفاسد بانکی 
تصریح کرد: این که فساد از درون سیستم بانکی آغاز نشود خیلی مهم است 
و باید با نظارت مستمر، دست های فاسد را در خارج سیستم نیز قطع کنید و 

اجازه ندهید فساد از در خارج و از پنجره وارد شود.
رئیس قوه قضاییه به موضوع اصلاح نظام بانکی نیز گریزی زد و اظهار 
داشت: دولت ها و مجالس همیشه گفته اند که اصلاح نظام بانکی در رأس 
برنامه هایشان قرار دارد، اما برای کاربردی و عملیاتی بودن طرح ها، بانک ها 

باید خودشان پیشقدم و فعال بشوند.
رئیسی با بیان این که اصلاح نظام بانکی از تعامل مدیران بانک ها و نهادهای 
قانونگزار بیرون می آید، افزود: اصلاح نظام بانکی باید از درون این مجموعه 
پیگیری شود و مدیران بانک ها با استفاده از نظرات کارشناسان و مجلس و 

دولت، مسیری را طراحی کنند که تحقق پذیر باشد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به درخواست مدیران عامل بانک ها برای حمایت 
دستگاه قضایی از نهادهای مالی و پولی در رفع مشکلات شان دستور داد 
کارگروهی پنج نفره متشکل از نمایندگان بانک ها، مسئولان شورای هماهنگی 
بانک ها و مسئولان قضایی تشکیل و دستورالعمل های لازم برای حمایت های 

قضایی از سیستم بانکی تدوین شود.
پیش از سخنان رئیس قوه قضاییه، حسین زاده مدیرعامل بانک ملی و 
دبیر شورای هماهنگی بانک های دولتی و نیمه دولتی با ارائه گزارشی درباره 
عملکرد بانک ها در حوزه نظارت و کاهش فساد و تخلف و توجه به معیشت 
مردم و رونق کسب و کار و آخرین وضعیت مطالبات و معوقات بانک ها اعلام 
کرد: بانک ها سال گذشته 35۹ هزار و 51 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت 
کرده اند. وی رقم بنگاه های کوچک و متوسط که در راستای حمایت بانک ها 
از نظام تولید تسهیلات دریافت کردند را 21 هزار واحد تولیدی عنوان کرد و 
افزود: در یک سال گذشته 7۸۸ هزار وام ازدواج به جوانان پرداخت شده و در 
سه ماهه اول امسال نیز 111 هزار زوج جوان از این تسهیلات استفاده کرده 
اند. به گفته حسین زاده، بانک ها برای آسیب دیدگان حوادث غیرمترقبه 
همچون سیل و زلزله 37 هزار میلیارد تومان و در ایام کرونا نیز 23 هزار میلیارد 
تومان در قالب تسهیلات حمایتی یک تا دو میلیون تومانی پرداخت کرده اند و 
بیش از 51 هزار میلیارد نیز برای کمک به ۶3 هزار واحد تولیدی و اقشار آسیب 

دیده تخصیص یافته است.
وی با اشاره به آمار 220 هزار نفری پرسنل بانک های دولتی و نیمه دولتی 
اعلام کرد که در یک سال گذشته با تقویت سیستم های نظارتی درون سازمانی 
رقم تخلفات بانک ها به زیر دو درصد کاهش یافته که به گفته او مبداء و منشاء 

بخش عمده این تخلفات نیز خارج از نظام بانکی است.
و  مشکلات  بیان  به  بانکی  مدیران  از  تن  پنج  همچنین  جلسه  این  در 
پرداختند که »تشکیل هیات  رئیس دستگاه قضا  از  درخواست های خود 
نخبگان برای بررسی تخصصی مسائل بانکی با حضور کارشناسان قضایی و 
بین الملل در جهت تقویت ریسک پذیری بانک ها«، »دسترسی به بانک های 
تسهیلات«،  متقاضیان  حرفه ای  و  مالی  صلاحیت  احراز  برای  اطلاعاتی 
»همیاری دادستانی برای وصول مطالبات و معوقات از ابربدهکاران بانکی«، 
»تعیین مرجع اصلی رسیدگی به تخلفات بانک ها برای پرهیز از موازی کاری 
ها« و »همیاری دادستان کل کشور به عنوان عضو هیأت امنای صندوق توسعه 
ملی برای رفع مشکلات مربوط به تعامل بانک ها و صندوق« مهم ترین آن ها 

بود.

رئیس قوه قضاییه با دیدار روسای بانکها؛

رییس سازمان خصوصی سازی  خبرداد:بانک ها منابع را به سمت تولید هدایت کنند

عرضه ۱۰۰ درصدی شرکت های استانی 
سهام عدالت در بورس

رییس سازمان خصوصی سازی به مشمولان سهام عدالت که روش غیرمستقیم را 
انتخاب کرده اند، اشاره کرد و گفت: 100 درصد از سهام شرکت های سرمایه گذاری 
استانی وارد بازار سرمایه خواهند شد که ۶0 درصد آن در روز بعد از عید غدیر قابلیت 
معامله را پیدا خواهند کرد و بر این اساس موقعیتی مانند مشمولانی که روش 

مستقیم را انتخاب کرده اند پیدا می کند.
آزادسازی سهام عدالت از جمله اقدامات مهم دولت تدبیر و امید بود که در نهایت در 
۹ اردبیهشت ماه اجرایی شد و از روز 10 اردیبهشت تا هشتم خرداد ماه به سهامداران 
و  انتخاب روش مدیریت مستقیم هستند  دنبال  به  تا چنانچه  داده شد  فرصت 
می خواهند مالکیت و مدیریت سهام خود را بشکل مستقیم و بدون واسطه در اختیار 
بگیرند،  با ورود به سامانه www.samanese.ir نسبت به این امر اقدام کنند، اما این 
فرصت با توجه به استقبال مشمولان سهام عدالت برای انتخاب روش مستقیم در 

ابتدا تا 15 خرداد ماه و در نهایت تا 2۹ خردادماه تمدید شد.
در نهایت، افرادی که روش مدیریت مستقیم را انتخاب کرده  بودند از تاریخ ۶ خرداد 

مجاز شدند با توجه به شرایط اعلام شده نسبت به فروش سهام خود اقدام کنند.
 با نزدیک شدن به عید غدیر، برخی نگران تعویق آزادسازی باقی سهام عدالت 
سازمان  رییس  صالح«  »علیرضا  زمینه  این  در  که  هستند  شده  مقرر  زمان  در 
خصوصی سازی گفت: دومین مرحله از آزادسازی سهام عدالت به طور قطع در روز 
عید غدیر انجام خواهد شد و مشمولان این سهام علاوه بر 30 درصدی که اکنون 
می توانند به فروش برسانند قادر به فروش 30 درصد دیگر خواهند بود و مجموع آن 

به ۶0 درصد افزایش می یابد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 40 درصد پایانی سهام عدالت در روز 22 
بهمن آزادسازی خواهد شد یا خیر، افزود: از همان ابتدا  قرار بود آزادسازی سهام 
عدالت طی یک سال انجام شود، به همین دلیل از الان نمی توان زمان مشخصی را 

برای آزادسازی 40 درصد پایانی سهام عدالت اعلام کرد.
به گفته صالح، آزادسازی 30 درصد دوم سهام عدالت در روز عید غدیر قطعی است 

اما هنوز زمان 22 بهمن برای مرحله پایانی آزادسازی این سهام قطعی نشده است.
صالح به مشمولان سهام عدالت که روش غیرمستقیم را انتخاب کرده اند، اشاره 
کرد و افزود: 100 درصد از سهام شرکت های سرمایه گذاری استانی وارد بازار سرمایه 
خواهند شد که ۶0 درصد آن در روز بعد از عید غدیر قابلیت معامله را پیدا خواهند 
کرد و بر این اساس موقعیتی مانند مشمولانی که روش مستقیم را انتخاب کرده اند 

پیدا می کند.

تغییر قیمت کالا و خدمات در تیرماه امسال ؛

اوضاع برنج وارداتی بعد از حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی

در حالی قیمت برنج وارداتی نسبت به پارسال تا ۸5 درصد و در دو ماه اخیر بیش از 
1۸ درصد رسد داشته که حذف ارز 4200 تومانی از این کالا و کاهش واردات آن در 

مدت اخیر نمی تواند در این تغییر بی تاثیر باشد.
به گزارش ایسنا، آنچه تغییر قیمت کالا و خدمات در تیرماه امسال از سوی مرکز 
آمار منتشر شد نشان داد که تورم نقطه به نقطه )نسبت به تیرماه سال گذشته( و تورم 

ماهانه )نسبت به خردادماه( هر کدام 4.4 درصد افزایش داشته است.
این در حالی است که در بین کالا و خدمات وضعیت افزایش قیمت برنج قابل 
توجه است؛ به گونه ای که برنج خارجی بالاترین حد افزایش قیمت را نسبت به 
پارسال داشته و حدود ۸5.1 درصد گران شده است. جزئیات بیشتر در این رابطه 
از این حکایت دارد که هر کیلوگرم برنج خارجی در تیرماه سال گذشته ۸۸00 تومان 
بوده که در تیرماه امسال با رشد ۸5 درصدی به 1۶ هزار و 400 تومان رسیده است. 
همچنین هر کیلو از آن در خردادماه 13 هزار و ۸00 تومان قیمت داشته که تا تیر ماه 
با رشد 1۸.2 درصدی همراه شده است. افزایش قیمت و تورم برنج خارجی در حالی 
اتفاق می افتد که جزو کالاهای اساسی بوده که تا همین ابتدای امسال در لیست 
دریافت کنندگان ارز 4200 تومانی قرار داشت، اما از اواخر اردیبهشت ماه ارز دولتی 
آن حذف و واردات با نرخ سامانه نیما که در حال حاضر به بیش از 1۸ هزار تومان 
می رسد انجام می شود که خود می تواند از عوامل افزایش قیمت برنج خارجی باشد 
و رشد 2۶00 تومانی آن در کیلو در فاصله خردادم تا تیرماه مشهود است. از سوی 
دیگر آمار گمرک نشان می دهد که در سه ماهه ابتدای امسال واردات برنج خارجی 
نسبت به همین مدت در سال گذشته کاهش داشته است؛ به طوری که در سه ماهه 
ابتدای امسال 20۸ میلیون تومان برنج وارد شده در حالی که واردات در مدت مشابه 
سال قبل حدود 707 میلیون دلار بوده است، که البته به گفته مسئولان در این افت 
شدید عواملی مانند پاسخگویی تولیدات داخل و مشکلاتی که در رابطه با اختصاص 
ارز وجود داشت نیز دخیل بوده است. اما برنج ایرانی تغییر قابل توجهی نداشته و 
آمار نشان می دهد که متوسط قیمت هر کیلو برنج ایرانی در تیرماه امسال 2۶ هزار 
و 500 تومان بوده است که در مقایسه با تیرماه سال گذشته که حدود 23 هزار و 
300 تومان گزارش شده بود 2200 تومان گران شده است. برنج ایرانی نسبت به 
خردادماه امسال 2.4 درصد و تیرماه سال گذشته 13.۸ درصد افزایش قیمت دارد.

مدیر عامل شرکت توانیرخبرداد:
صرفه جویی ۱۰۰ هزار میلیاردی در مصرف برق

 
همراهی مردم در مصرف برق از ابتدای امسال تاکنون منجر به صرفه جویی 5500 

مگاوات برق شده که ارزش ریالی آن معادل 100 هزار میلیارد تومان است.
یا  و  نیروگاه جدید احداث شود  بایست  یا می  از خاموشی در کشور  برای گذر 
مشترکان در ایام پیک در میزان مصرف خود دقت بیشتری داشته باشند، باتوجه به 

هزینه بالای ساخت یک نیروگاه انتخاب دولت گزینه مدیریت مصرف است.
در این رابطه محمدحسن متولی زاده، مدیر عامل شرکت توانیر به ایسنا گفت: اگر 
بتوانیم با مدیریت و جا به جایی بار بدون اینکه در سطح رفاه مردم مشکلی ایجاد 
شود و یا حجم تولید کاهش یابد، مصرف را مدیریت کنیم، یعنی توانسته ایم با هزینه 
کمتر ظرفیت بیشتری در مدار داشته باشیم. وی افزود: اجرای این طرح چندین برابر 
بهتر از ساخت نیروگاه است، کاری که در قالب کاهش تلفات صورت گرفت موجب 
شد که طی چند سال اخیر میزان تلفات پنج درصد کاهش پیدا کند. مدیر عامل 
شرکت توانیر با بیان اینکه برای انجام این کار حدود ٥٠٠٠ میلیارد تومان طی چند 
سال هزینه انجام شد که منافع این کار جایگزین نیروگاه ها و شبکه های جدید بود، 
گفت: اگر قرار بود نیروگاه ساخته شود باید ٥٠ هزار میلیارد هزینه صورت می گرفت.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۳۸۸/۱
بدین وسیله به ورثه آقای ابوالفضل جعفری فرزند: علی شماره شناسنامه: 570 )برابر گواهی حصر وراثت ۹۸0۹۹7252330132۶ شعبه 33 شورای حل اختلاف قم( بنامهای 1( خانم آتنا حسن پور نام پدر: محمدرضا تاریخ تولد: 13۶۸/03/07 

شماره ملی: 03700511۶5 شماره شناسنامه: 03700511۶5 و 2( آقای محمدعلی جعفری نام پدر: ابوالفضل تاریخ تولد: 13۹7/04/11 شماره ملی: 0375۶۶۹132 شماره شناسنامه: 0375۶۶۹132با قیمومت اعظم حسن پور و 3( خانم فاطمه 
خسروی شماره شناسنامه: 774 از قم بدهکار سند ازدواج شماره 5235 مورخ 13۹1/12/11 دفتر ازدواج 24 قم ابلاغ می گردد که خانم آتنا حسن پور نام پدر: محمدرضا باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه تعداد 114 عدد سکه تمام بهار آزادی مبادرت 
به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 13۹۹040300110003۸۸/1 )با شماره بایگانی ۹۹0041۹( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. 
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الف 12۸0۶(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم 
مهدی روزخوش

یک تحلیلگر اقتصادی معتقد است: در وضعیتی که اقتصاد 
کشور با رکود تورمی دست و پنجه نرم می کند، سیاست های 
پولی انبساطی به هیچ کارکردی مثبت نخواهد داشت؛ زیرا 
ریشه رکود، افت تقاضا نیست که بتوانیم با تسهیل پولی و 
به  را  تولید  و  تلاش برای کاهش نرخ سود، سرمایه گذاری 

حرکت وا داریم.
زمزمه های ونزوئلایی شدن اقتصاد ایران این روزها در میان 
گروهی مطرح و به یکی از نگرانی های اقتصاد کشور بدل شده 
است. در حال حاضر موتور نقدینگی با قدرت هرچه تمام تر 
به پیش می رود و آمارهای جدید هم گواه رشد بی سابقه پایه 
پولی در فصل بهار امسال بود و شوک های قیمتی، دیگر ثباتی 

برای باقی بازارها نگذاشته است.
فعلی  شرایط  در  اگرچه  معتقدند  اقتصادی  تحلیلگران 
نمی توان مدعی شد خطر ونزوئلایی شدن اقتصاد ایران را 
تهدید می کند، اما با تشدید تورم و رشد فزاینده نقدینگی، 

شرایط بسیار دشواری پیش روی آن قرار دارد.
مجید سلیمی بروجنی، تحلیلگر اقتصادی در گفت وگویی 
از  بسیاری  از  متاثر  فعلی  شرایط  در  مرکزی  بانک  گفت: 
گرفتاری های اقتصادی و سیاسی داخلی و خارجی کشور 
و  ایران  اقتصاد  ناترازی های  اصلی،  مساله  اکنون  است. 

شوک های ناشی از تحریم ها است.
همه  هستیم،  مواجه  منابع  کمبود  با  وقتی  افزود:  وی 
نهادهای موثر در تصمیم گیری توقع دارند بانک مرکزی منابع 
بی حد و حصر تزریق کند. این در حالی است که تحریم های 
بین المللی، بانک مرکزی را به شدت لای منگنه قرار داده 

است.
طی  ایران  اقتصاد  کرد:  تصریح  اقتصادی  تحلیلگر  این 
ناشی  بیرونی  فشارهای  بی سابقه ترین  با  گذشته  سال  دو 
از تحریم ها مواجه شده است. درست است که دوره قبلی 

تحریم ها در سال ۹0 – ۹1 صدمات زیادی به اقتصاد کشور 
وارد کرد، اما آن تحریم ها به اندازه تحریم های موجود هدفمند 
و کاملا منسجمم نبوده اند. پس بانک مرکزی در این دوره زیر 

بار فشار مضاعفی قرار دارد که در دوره قبلی این گونه نبود.
سلیمی بروجنی متذکر شد: یک مساله دیگر هم به عمیق تر 
شدن ناترازی های اقتصادمان که دهه های مختلف شکل 
گرفته اند بر می گردد. ناترازی های صندوق های بازنشستگی، 
ساختار  محیط زیست،  دولت،  بدهی  و  بودجه  بانک ها، 
جمعیتی و موارد بسیار دیگری که امروز هرکدام به ابرچالش 
در اقتصاد ایران تبدیل شده اند و اکنون آثار خود را نمایان 
کرده اند، بار سنگین خود را بر گردن بانک مرکزی انداخته اند.
وی با بیان این که بانک مرکزی طی چند ماه گذشته همواره 
تلاش داشته که سرعت قطار سریع السیر تورم را کنترل کند، 
گفت: بانک مرکزی در ماه های گذشته سه سیاست را در 
دستور کار قرار داده است. بازار حراج اوراق دولتی را راه اندازی 
کرده است تا تامین مالی دولت از مسیر کم خطر تری انجام 
شود، نرخ سود سپرده های بانکی را افزایش داده تا سپرده ها 
در شبکه بانکی رسوب بلندمدت داشته باشد و انتشار اوراق 
ودیعه را در دستور کار قرار داده تا قبض نقدینگی امکان پذیر 

شود.
سیاست تازه برای مدیریت تورم و ثبات قیمت ها

این تحلیلگر اقتصادی افزود:بانک مرکزی با استفاده از 
رویکرد هدف گذاری تورم در بیانیه ای در هفته اول خرداد ماه 
رویکرد جدید خود از مدیریت تورم و ثبات قیمت ها و همین 

سیاست ها کنترل نقدینگی را معرفی کرد.
بیانیه،  سلیمی بروجنی عنوان کرد: طبق اطلاعات این 
تورم هدف بانک مرکزی برای سال جاری 22 درصد با دامنه 
نوسان مثبت و منفی دو درصد تنظیم شده است و اعتقاد 
بانک مرکزی در چارچوب سناریوهایی که بررسی کرده، این 

است که تورم روند کاهشی داشته و دستیابی به این عدد دور 
از انتظار نیست.

وی تصریح کرد: بررسی تحولات اخیر و واقعیت اقتصاد 
نشان می دهد از یک سو انتظارات تورمی مردم فاصله قابل 
دیگر،  سوی  از  و  دارد  شده  هدف گذاری  تورم  با  توجهی 
آمارهای منتشر شده در فصل بهار در خصوص نقدینگی 

تناسبی با تورم ندارد.
که  موضوعی  نخستین  گفت:  اقتصادی  تحلیلگر  این 
تورمی  هدف گذاری  سیاست  اجرای  و  تدوین  با  رابطه  در 
موضوعیت پیدا می کند، اجرای آن در شرایط عادی اقتصادی 
است. با توجه به الزاماتی که این سیاست با خود دارد، اجرای 
آن در شرایط بحرانی یا نزدیک به بحران در اقتصادی به دلیل 
دشواری پایبندی به اصول و پایداری هدف غیرمعقول است. 
با این حال بانک مرکزی ایران زمانی را برای این کار برگزیده 
است که اقتصاد در شرایط مواجه با نوسان های مختلف و 

غیرمعمول است.
از  تورمی  هدف گذاری  سیاست  افزود:  سلیمی بروجنی 
اساس یک برنامه بلندمدت است و تجربه های گذشته نشان 
داده است که بانک مرکزی نسبت به کاهش نرخ تورم از تورم 
هدف عکس العمل نشان نمی دهد. به طور مثال بانک مرکزی 
در سال ۹3 نرخ تورم 25 درصدی را برای تورم انتخاب کرد، اما 
با کاهش نرخ تورم بانک مرکزی این مساله را دستاوری برای 
برای بانک مرکزی تلقی کرد و با کاهش نرخ تورم عکس العملی 

نشان نداد و نرخ تورم در سال ۹3 به 15 درصد رسید.
وی عنوان کرد: از سوی دیگر، بانک مرکزی ابزارهای لازم 
نرخ  افزایش  تورم هدف در صورت  نرخ  به  برای رسیدن  را 
تورم را ندارد، بنابراین در صورتی که نرخ تورم به بیش از 22 
درصدی اعلامی بانک رکزی رسید که با وضعیت فعلی و رشد 
افسارگسیخته بازارهای دارایی دور از انتظار نیست، بانک 

مرکزی باید بتواند با ابزارهایی این نرخ را کاهش دهد.
بهترین ابزار بانک مرکزی برای کاهش نرخ تورم

این تحلیلگر اقتصادی تصریح کرد: بهترین ابزاری که بانک 
مرکزی برای کاهش نرخ تورم اعلام کرده، عملیات بازار باز 
است. البته بانک مرکزی ابزارهای دیگری نظیر هدف گذاری 
میانی نرخ سود بازار بین بانکی به شکل تعیین نرخ سود 
سیاستی، دلالان نرخ سود، خرید و فروش اوراق بهادار دولتی 

با بانک ها را برای کاهش نرخ تورم اعلام کرده است.
سلیمی بروجنی با بیان این که عملیات بازار باز برای کاهش 
نرخ تورم، فروش اوراق بهادار دولتی توسط بانک مرکزی و 
جمع کردن نقدینگی است، گفت: اما در شرایط فعلی بانک 
مرکزی تنها به عنوان خریدار اوراق بهادار ظاهر می شود و 
نیاز است که بانک مرکزی حجم قابل توجهی از این اوراق را 
داشته باشد. وی متذکر شد: سیاست گذار پولی باید به خوبی 
تورمی  رکود  اسیر  اقتصاد کشور  که  در شرایطی  که  بداند 
کارکرد  هیچ  انبساطی  پولی  سیاست های  است،  سنگین 
مثبتی ندارند؛ چراکه ریشه رکود، افت تقاضا نیست که بتوان 
با تسهیل پولی و تلاش برای کاهش نرخ سود سرمایه گذاری 

و تولید را تحریک کرد.
این تحلیلگر اقتصادی گفت: ایجاد نقدینگی اضافی در 
شرایط فعلی کشور، تنها موجب رشد بازارهای دارایی و مالی 
خواهد شد. چه در شرایط امروز اقتصاد ایران و چه از هر ظرف 
زمانی دیگری در طول تاریخ عاملان اقتصادی همواره به رفتار 

سیاستگذار توجه می کنند، نه به گفتار او.
سلیمی بروجنی عنوان کرد: متاسفانه در اکثر کشورهایی که 
تورم های خیلی بالا تجربه شده این تورم ها حاصل این نبوده 
که راهی برای جلوگیری از انتظارات تورمی وجود نداشته 
است. بلکه نتیجه این بوده که سیاستگذاران نتوانسته اند یا 

نخواسته اند کار درست را انجام دهند.

 سه سیاست بانک مرکزی برای کنترل سرعت قطار تورم؛

اقتصاد ایران با انبساطی شدن سیاست های پولی به کجا می رود؟
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مجید روان ستان

فدراسیون فوتبال بدون رئیس، هدایت تیم ملی جوانان را به پرویز مظلومی سپرد. 
از نگاه کارشناسان، در انتخاب یک مربی برای رده های ملی، ملاک های مشخصی 
تعریف شده است. در این زمینه،  پرسشی که مطرح شده اینکه آیا از تجربه های 
ناموفق گذشته درس گرفته شده و براساس معیارهای حرفه ای و تخصصی عمل 

شده است؟
تیم ملی فوتبال جوانان در رقابت های مقدماتی آسیا با هدایت سیروس پورموسوی 
با سه برد متوالی سرگروه شد و جواز حضور در مرحله نهایی این پیکارها را به دست 
آورد. پورموسوی خردادماه امسال پس از 14 ماه فعالیت بدون قرارداد، در اعتراض 
به اینکه مسئولیتش رسمیت ندارد از این تیم کناره گیری کرد. فدراسیون فوتبال نیز 
از ادای توضیح درباره انصراف سیروس پورموسوی خودداری کرد. در این مدت با 
توجه به اینکه فدراسیون همچنان بدون رئیس اداره می شود، گزینه های مختلفی 
برای سرمربی گری تیم جوانان مطرح و اعلام شد که کسی حاضر به پذیرش نشده 
است تا قرعه به نام پرویز مظلومی افتاد و فدراسیون او را برای تیم ملی جوانان برگزید.

شایسته سالاری؟
فدراسیون فوتبال در این اوضاع بد با بدهی سنگین چند میلیون یورویی ناشی از 
یک قرارداد آماتوری و در این سرگردانی مدیریتی، فرصت فکر کردن برای انتخاب 
گزینه خارجی برای سرمربیگری تیم ملی جوانان را نداشت و در داخل کشور به 
سراغ گزینه های مختلفی رفت که با جواب رد آنها مواجه شد؛ تا اینکه اعلام شد یک 
مربی ۶۶ ساله برای تیمی که بازیکنانش نیم قرن از او جوان تر هستند و مهم ترین از 
همه سابقه کار در تیم های پایه را ندارد و از سال 13۹5 به این سو نیز در هیچ تیمی 
مربیگری نکرده، انتخاب شده است.  تیم های رده سنی فوتبال کشور سال هاست 
با سوء مدیریت فدراسیون فوتبال به آنچه شایسته اش هستند، دست نمی یابند. 
از تیم امید که نیم قرن است رنگ المپیک را ندیده تا تیم های نوجوانان و جوانان 
که نه در برابر قدرت های آسیا، بلکه مقابل تیم های درجه چندم آسیایی نیز تحقیر 
می شوند. تیم ملی جوانان در حالی در مرحله نهایی باید به مصاف تیم های آسیایی 
برود که به دلیل کسب سهمیه برای جام جهانی جوانان، از اهمیت دوچندانی 
برخوردار می شود. اما اگر در همان مرحله ابتدایی از دور رقابت ها کنار رفت چه کسی 
پاسخگوی این انتخاب خواهد بود؟ بدون تردید حق رسانه ها و فوتبالدوستان است 
که بدانند انتخاب فدراسیون برای مربیان در رده های ملی براساس چه معیارهای 
بوده است؟ از دیگر انتقادهای مطرح شده نسبت به این انتخاب، اعلام اسامی 

دعوت شدگان به اردو پیش از معرفی رسمی سرمربی تیم ملی جوانان است.
الله وردی: نگهداری  جوانان کار سختی است

جواد الله وردی مدافع اسبق تیم های برق تهران، پاس، تاج سابق و پرسپولیس که 
سابقه بازی در رقابت های المپیک 1۹72 و جام جهانی 1۹7۸ آرژانتین را با تیم  ملی 

در کارنامه خود دارد، همیشه متمایز با سایرین حرف می زند.
او درباره انتخاب پرویز مظلومی به عنوان سرمربی تیم ملی جوانان به ایرناپلاس 
گفت: »کشورهایی هستند که در فوتبال صاحب سبک و پیشرفته بوده و ما باید از آنها 
الگوبرداری کنیم؛ مربی تیم ملی جوانان، باید تجربه های گران بهایی در ارتباط کار 
کردن با جوانان را داشته باشد. جوانان به ویژه با توجه به سن و سالی که دارند، انگار 
در اوج قدرتند. در واقع اوج قدرت آدم ها در دوران جوانی است. می تواند هر کاری 
را که بگویید در این دوران انجام دهد؛ آنها خواسته های خاصی دارند که با آن روح 
بزرگ شان تا مرحله قهرمانی تیم ملی جوانان آمده اند و از اینجا به بعد نگهداری شان 
کار سختی است. اصلًا تیم ملی جوانان یک داستان دیگری است یک استثناء 

محسوب می شود.«
انتخاب فردی فاقد کارنامه  در رده پایه

وی در ادامه افزود: »واقعیت اینکه وقتی ما درباره جوانان فکر می کنیم باید یک 
مربی  انتخاب کنیم که شادابی کار کردن با آنها در روح و روانش باشد. اگر یک مربی  
۶۶ ساله است و در قانون کار سن بازنشستگی محسوب می شود، اما فوتبال یک 
ورزش غیر استاندارد است و تعریف ندارد؛ با این حال مربیان زیادی داریم که بالای 

۶5 و 70 سال هستند و کار می کنند. اما نکته اینجاست آقای مظلومی با جوانان کار 
نکرده و این خود یک اصل مهم است. اول بیاییم ببینیم ما از کدام فوتبال صحبت 
می کنیم که بخواهیم یقه آقای مظلومی را بگیریم. فدراسیونی که رئیس ندارد، کمیته 
فنی اش مشخص نیست چه کسانی هستند؟ مدیر تیم های ملی اش معلوم نیست چه 
افرادی هستند. وقتی هیچ چیز ما استاندارد نیست، باید یک چنین انتخابی را در 
تیم ملی جوانان که در واقع آینده تیم ملی بزرگسالان یک کشور محسوب می شود، 
صورت بگیرد و به لحاظ استاندارد مورد توجه واقع نگردد. شما باید بروید سراغ 
آن افرادی که پرویز مظلومی را به عنوان سرمربی تیم ملی جوانان انتخاب کردند، 
سوال کنید ملاک اصلی شان از این انتخاب چه بوده است؟ آیا مربی منتخب شان 
شادابی های لازم برای کار کردن با جوانان را دارد؟ آیا به فوت وفن مربیگری در سطح 
جوانان آگاهی دارد؟ در میان این همه مربی که خیلی های آنها تشنه کار هستند و 
آن شادابی برای کار با جوانان را دارند، چرا باید فردی انتخاب شود که کارنامه ای در 

این سطح ندارد؟«
پورموسوی خیلی خوب کار می کرد

جواد الله وردی که تجربه بازی در تیم ملی جوانان را دارد، معتقد بود در این شرایط 
انتخاب پرویز مظلومی از خیلی ها بهتر است. »ببینید پورموسوی خیلی خوب کار 
می کرد، اما نه قراردادی داشت و نه پولی به او داده بودند! زندگی خرج دارد و او تیم 
ملی را رها می کند و می رود. تاکنون از همان هایی که تصمیمات اخیر را گرفته اند، 
پرسیده اید پورموسوی که سه برد آورد و تیم را بالا کشید برای چه تیم را رها کرد؟ 
مگر اینکه مانند آن آقای ایکس خودش کاسب باشد، بساز و بفروش باشد،  خودش 
را بکند یک برند تجاری! با همه اینها باید طرف چه کسی را بگیریم!؟ حق را به کی 
بدهیم؟ معلوم نیست در این آشفته بازار نمی دانیم چگونه باید حرف حق را بزنیم. 
شما بگویید، حرف حق را چگونه بزنیم؟ در این شرایط آقای مظلومی را انتخاب 

کرده اند. اصلًا از خودشان بپرسید که خودشان را چه کسانی انتخاب کرده اند!؟«
مراغه چیان: در تیم های پایه بسیار ضعیف عمل می کنیم

سعید مراغه چیان هافبک اسبق استقلال درباره انتخاب سرمربی تیم ملی جوانان 
به ایرناپلاس گفت: »بحث من انتخاب آقای مظلومی نیست؛ من در استقلال با 
او همبازی بودم و شناخت خوبی از ایشان دارم؛ اما مساله مهم اینکه هیچ گاه نه 
فدراسیون فوتبال و نه باشگاه ها به مربیان پایه توجه ای نداشته اند و من صاحب 
نخستین مدرسه فوتبال در کشور پس از انقلاب بودم و اکنون نیز دارم. از طرفی ما 
سال هاست در تیم های پایه بسیار ضعیف عمل می کنیم. در رده های ملی نوجوانان، 

جوانان و امید چندین سال است که نتیجه نمی گیریم. ایراد کجاست؟
ما هیچ گاه در زمینه پایه ها خوب کنار نکرده ایم. هیچ گاه از افراد متخصص در 
این زمینه بهره نبرده ایم. در زمان قدیم وقتی یک مربی خارجی می آوردیم به تیم 
پایه ها توجه خاصی داشت. رایکوف، وقتی سرمربی تاج شد به تیم پایه ها توجه کرد 
و بازیکنانی نظیر من، حسن روشن، عاشری، اصغر حاجیلو، رضا نعلچگر و ... به تیم 
بزرگسالان آورد، اما الان چنین چیزی را شما نمی بینید و به همین دلیل خیلی از 
فوتبالیست های ما نفله می شوند؛ مدیران باشگاه ها هیچ سرمایه گذاری روی پایه ها 
نمی کنند.  اگر باشگاه های ما 10 تا 15 درصد این پول هایی که صرف خرید بازیکنان 

می کنند را در اختیار تیم های پایه ای خود قرار دهند فوتبال ما تغییر خواهد کرد.«
به مربیان پایه پول نمی دهند

تیم  به  تنها 1۶ سال داشت توسط رایکوف  او که در سال 1352 در حالی که 
بزرگسالان تاج سابق پیوست و در 1۸ سالگی بازیکن فیکس این تیم شد، در ادامه 
اظهار کرد: »یک واقعیت را نباید نادیده گرفت، نه در باشگاه ها و نه در رده های ملی به 
مربیان تیم های پایه پولی داده نمی شود و همین موضوع می تواند یک اشکال بزرگ 

در روند رو به رشد فوتبال پایه های ما باشد.
چرا با داشتن بیش از ۸0 میلیون جمعیت، یک تیم ملی نوجوانان و جوانان خوب 
نداشته باشیم؟ در صورتی که در زمان قدیم یک تیم ملی الف و یک تیم ملی ب 
داشتیم. خیلی خوب به یاد دارم که فرانک اوفارل سرمربی وقت تیم ملی کشورمان 
در آن زمان می گفت من 5 تیم ملی در یک سطح دارم. ولی حالا چی!؟ ما نمی توانیم 
یک تیم ملی قوی در بین بیش از ۸0 میلیون جمعیت داشته باشیم، در حالی که 

آن زمان با 30 میلیون جمعیت ما دو تیم ملی داشتیم؛ جوانان ما قهرمان آسیا بود، 
بزرگسالان ما قهرمان آسیا بود و در آسیا آقایی می کردیم و همیشه در تورنمنت های 

بزرگ با تیم های بزرگ بازی می کردیم، اما اکنون چی؟
مظلومی هیچگاه در رده های پایه کار نکرده

مراغه چیان درباره این پرسش که اگر قرار بود او یک مربی برای تیم ملی جوانان 
انتخاب کند چه معیارهایی را در نظر می گرفت، پاسخ داد: »در مرحله اول یک 
استعدادیاب خوب را استخدام می کردم. بدون تعارف بگویم ما اکنون استعدادیاب 
خوب نداریم. من اکنون اگر یک بچه راه برود به شما می گویم او فوتبالیست می شود 
یا نه؟ چون تجربه دارم و بیش از 3۸ سال است که مدرسه فوتبال دارم و با بچه ها 
کار می کنم. بازیکنانی نظیر امید عالیشاه، کمال کامیابی نیا، پیام صادقیان و ... 
در مدرسه فوتبال من بوده اند. افرادی مانند، محمد پنجعلی، رضا نعلچگر، حمید 
درخشان و ... اگر یک بچه راه برود می توانند تشخیص دهند که آنها فوتبالیست 
یا نه؟ خوب بخاطر دارم رایکوف قصد داشت از تیم جوانان نفراتی را  می شوند 
انتخاب کند و به تیم بزرگسالان تاج بیاورد و از من نظر خواست! من یکی از بازیکنان 
که خوب دربیل می زد را انتخاب کردم، اما رایکوف، مجید نوروزی را برداشت؛ چون 
دو تا حرکت بدون توپ را انجام داد، دو تا تغییر پاس داشت، یک شوت زد و او را به تیم 
بزرگسالان آورد. من تازه آن زمان فهمیدم فوتبال یعنی چی! نگاه رایکوف فراتر از آن 
چیزی بود که من فکرش را می کردم. مظلومی هم تیمی سابق من بوده، اما واقعیت 
این است او هیچگاه در رده های پایه کار نکرده و اصول کار با پایه ها با بزرگسالان 
متفاوت است. از طرفی نمی توان در این انتخاب او را مقصر معرفی کرد، باید دید 
آنهایی که »پرویز« را برای تیم ملی جوانان انتخاب کرده اند، چه دلیلی برای این 

انتخاب خود داشته اند.«
رحیم پور: مظلومی از نظر فنی باتجربه است

سیامک رحیم پور که در زمان هدایت تیم ملی توسط زنده یاد پرویز دهداری، بازوبند 
کاپیتانی می بست در رابطه با انتخاب پرویز مظلومی به عنوان سرمربی تیم ملی 
جوانان به ایرناپلاس گفت: »به نظرم باید یک ارزیابی کلی داشته باشیم، نه سیاه و 
سفید ببینیم و نه مثبت و منفی! به هر حال آقای مظلومی یک عملکردی دارد و در 
باشگاه بزرگی مثل استقلال سال ها به عنوان دستیار اول زیر نظر مربی بزرگی چون 
مرحوم منصور پورحیدری کار کرده و بعد سرمربی تیم های صبا باتری، صنعت نفت 
آبادان، ابومسلم، مس کرمان، آلومینیوم هرمزگان و تیم ملی ب ایران شده و سال ها 
در همین باشگاه استقلال به عنوان سرمربی کار کرده و نتایج خوبی گرفته است. پس 

بنابراین از نظر فنی دارای تجارب ارزشمندی هست.
اگر بخواهیم از نظر سن و سال آن را نگاه کنیم، باید بگویم ما اگر بخواهیم خود 
را با کشورهای دیگر مقایسه کنیم آنها بهترین مربیان خود را برای تیم های پایه 
می گذارند؛ ما نمی توانم عملکرد آقای مظلومی در تیم هایی که چه به عنوان دستیار و 
چه سرمربی با آنها کار کرده را نقد کنیم، زیرا به لحاظ فنی ایرادی در آن وارد نیست، 
پس این موضوع را می گذاریم کنار، اما اگر بخواهیم از نگاه کار با تیم های پایه مورد 
نقد قرار دهیم؛ او سرمربی است و باید دستیارهایی را انتخاب کند که در رده های 

پایه کار کرده باشند.«
معیارهای مورد نیاز یک مربی تیم ملی

مدیر آکادمی باشگاه پیکان در ادامه می گوید: »ما باید برخی فاکتورهایی را در 
نظر بگیریم؛ مربی تیم ملی باید یک سابقه ورزشی داشته باشد که بازیکن تیم ملی 
او را بپذیرد و در کنار آن باید بگوییم که او از نظر تجربه، باید مدارجی را طی کرده 
باشد و از همه مهم تر بیاییم فردی را انتخاب کنیم که حداقل لیسانس تربیت بدنی 
را داشته باشد. من نظرم بیشتر روی دستیاران است و باید خیلی روی آن مانور 
کنیم. فدراسیون فوتبال باید هر کسی را به عنوان دستیار ایشان نپذیرد؛ کسانی 
تجربه فنی داشته باشند نه افرادی که یک مدت کوتاه جایی دستیار بوده اند و یک 
رزومه ای درست کرده اند که ما فلان کار کرده ایم. همانطور که برای آقای مظلومی 
در نظر گرفتیم که حداقل به اندازه دو دهه عملیاتی کار کرده اند، معیار انتخاب 
دستیار هم اینگونه باشد؛ حداقل تجربه و سابقه 10 سال کارکرد را در این رده داشته 
باشد؛ حداقل لیسانس تربیت بدنی را داشته باشد و در آن زمان باید بیاید در زمره 
کادر فنی آقای مظلومی قرار بگیرد. در فوتبال امروزی دیگر دستیار به عنوان یک 
کارآموز نیست، بلکه باید آنقدر باتجربه باشد تا بتواند در مواقع ضروری کمک فکری 
به سرمربی بدهد. آقای مظلومی باید در فاکتورهای انتخاب همکارانش در تیم ملی 
جوانان این موارد را در نظر بگیرد. فردی که ضمن داشتن سابقه خوب در فوتبال، 
در کنار آن باید یک تجربه فنی و عملی خوبی نیز در درون زمین داشته باشد؛ نه یک 
سال و دو سال بلکه نزدیک به یک دهه و باید دارای لیسانس تربیت بدنی نیز باشد.« 
از دیگر معیارها اینکه باید بتوانند به سرمربی در شروع تمرینات و در مسابقات بزرگ 
کمک کنند. نمونه یک چنین دستیاری من می توانم به سرمربی جوانان پیکان اشاره 
کنم. ایمان رزاقی راد که بازیکن سطح بالایی بوده و نزدیک به 5 سال است در بخش 

جوانان مشغول به کار بوده و دانشجوی فوق لیسانس تربیت بدنی است.
چرا دامنه انتخاب ما فقط شده دو تیم استقلال و پرسپولیس؟

رحیم پور که سابقه بازی در تیم های جنوب اهواز، شاهین اهواز و استقلال تهران 
نیز را دارد و پیش از این در کادر فنی تیم هایی چون پاس همدان و در کنار صمد 
مرفاوی و اریش روته مولر در استقلال داشته، تصریح کرد: »واقعیت اینکه ما بیاییم 
دامنه انتخاب خود را بیشتر کنیم. من نمی دانم چرا در این سال ها در کشور ما دامنه 
انتخاب ما فقط شده دو تیم استقلال و پرسپولیس؟ در حالی که ما بازیکنان خوب و 

همینطور مربیان خوب در تیم های دیگر داریم.
چرا دنبال این هستیم که فردی را به عنوان سرمربی و همکارانش انتخاب می شود، 
حتماً باید یک توازنی بین تیم رنگی، قرمز و آبی باشد؟ این درست نیست، این یک 
نوع بی احترامی به سایر باشگاه ها و بقیه بازیکنان است. به هرحال آنها در سطوح بالا 
بازی کرده اند، تیم ملی هم رسیده اند که باید به این موضوع هم اشاره ای داشته باشم 
رسیدن به تیم ملی از باشگاه های دیگر به مراتب سخت تر از تیم های سرخابی است.

نگاه کارشناسان فوتبال به شیوه انتخاب سرمربی تیم ملی جوانان؛

شیوه انتخاب مربی در رده ملی؛ به کجا می رویم؟

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 

تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
1- رأی شماره 13۹۹۶033000200343۹ مربوط به پرونده کلاسه 13۹71144300020015۶۹  مربوط به مهدی 
اسلامی فرزند اورج درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت55/۶0 متر مربع پلاک شماره 
1۸35 اصلی واقع در قم بخش  دوحوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالقاسم جعفری 

پناهی )م الف۶74۶(
 2- رأی شماره 13۹۹۶0330002003100 مربوط به پرونده کلاسه 13۹۸114430002001۹0۶ مربوط به مهدی 
امیریان فرزند اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 51.25 متر مربع پلاک شماره 
2531 اصلی واقع در قم بخش دو  حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد مهدی 

مرادخانی )م الف۶747(
3- رأی شماره 13۹۹۶033000200347۶ مربوط به پرونده کلاسه 13۹21144300020022۹5  مربوط به عباس 
اسدالهی درزی فرزند علی اصغر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 114متر مربع پلاک 
شماره 7۶فرعی از1۸۹5 اصلی واقع در قم بخش  دوحوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی 

ثبت دفتر577صفحه4۹4)م الف۶74۸(
4- رأی شماره 13۹۹۶033000200341۶ مربوط به پرونده کلاسه 13۹7114430002000۶۹4مربوط به ابوالفضل 
خارکن فرزند محمد  درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 125/3۸متر مربع پلاک شماره 
213۹/23۶اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فتحی قاسمی 

ثبت دفتر 14۸ صفحه 52 )م الف۶74۹(
به احد  پرونده کلاسه  13۹7114430002002۶۸۸ مربوط  به  5- رأی شماره 13۹۹۶0330002000۸47 مربوط 
مددی غریبدوستی فرزند حاجی اقا  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت124/50 متر 
مربع پلاک شماره 1۹4۹ اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

محمدرضا شاکری ثبت دفتر ۶1صفحه35)م الف۶750(
۶- رأی شماره 13۹۹۶0330002000533 مربوط به پرونده کلاسه 13۹7114430002000۹۹۹مربوط به محمد 
حسن شیرین آبادی فراهانی فرزند علی نقی  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت130متر 
مربع پلاک شماره 1۸5۹ اصلی واقع در قم بخش  دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

خدیجه میره ای ثبت دفتر 244صفحه50)م الف۶7۸1(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 

با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 

و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:  99/۰۵/۱۲ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/۰۵/۲۷
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دوقم

---------------------------------------------------------
    آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره  13۹۹۶033000100307۸مربوط به پرونده کلاسه 13۹۸114430001001۶۹4 مربوط به علی اصغر 
فرزند ابوالحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت15 مترمربع پلاک شماره 11512/5/۶3 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مالکیت مشاعی صادره  دفتر273صفحه 3۹7 به موجب سند قطعی103۶7مورخ 

13۹0/11/0۹ دفترخانه 5۹ قم )م الف ۶77۹(
2- رای شماره 13۹۹۶033000100232۶ مربوط به پرونده کلاسه 13۹۸114430001002025 مربوط به محمد 
معماریان فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 151/1۶متر مربع پلاک شماره 43۸۸اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 13۹۸203300010177۸7به 

موجب سند قطعی 14434۸مورخ13۹۸/0۶/07 دفترخانه7قم )م الف۶7۸0(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۰۵/۱۲
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/۰۵/۲۷
محمود مهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

5۲ هزار ورزشکار درقم ساماندهی شدند
استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
قالب  در  ورزشکار  هزار  قم گفت: 52 
استان  این  در  ورزشی  هیات   47
سازمان دهی شده و به صورت حرفه ای 
در رشته های مختلف مشغول فعالیت 

هستند.
رسول منعم با بیان اینکه تعداد هیات 
های ورزشی استان از 43 به 47 هیات 
در چند ماه اخیر افزایش یافته، افزود: 
منظور  به  ورزشی  رشته های  افزایش 
استفاده و فعال سازی ظرفیت های موجود در استان و جذب بیشتر علاقه مندان 

به ورزش است.
وی اظهار داشت: وجود 47 هیات ورزشی و همچنین فعالیت 4۸ سازمان مردم 
نهاد دراین استان، فرصت بسیار مناسبی را برای رشد و توسعه ورزش در ابعاد 

همگانی، قهرمانی و حرفه ای و همچنین توسعه امور جوانان فراهم نموده است.
وی گفت: کسب یک هزار و ۶00 عنوان انفرادی، 120 عنوان تیمی کشوری، 
کسب 110 عنوان فراملی در مسابقات بین المللی، آسیایی و جهانی، حضور ۹0 
تیم ورزشی در لیگ های معتبر کشوری و همچنین کسب یک سهیه ارزشمند 
المپیک 2020 ژاپن پس از 30 سال در رشته کشتی فرنگی و 2 سهمیه پارالمپیک 
در رشته بسکتبال با ویلچر و والیبال نشسته از جمله دستاوردهای مهم ورزش قم 

در سال گذشته است.
سرانه ورزشی استان قم ۵۰ سانتی متر است 

منعم بابیان اینکه پنج درصد از کل جمعیت استان قم به صورت سازمان دهی 
ابزاری  به عنوان  می تواند  ورزش  افزود:  هستند  ورزشی  فعالیت  مشغول  شده 
مناسب برای پیشگیری از معضلات اجتماعی و ایجاد نشاط و شادابی در جامعه 
نقش آفرینی کند و به طورقطع توسعه ورزش منجر به کاهش آسیب های اجتماعی 

می شود.
مدیرکل ورزش و جوانان قم، با اشاره به وجود 5۹5 مکان ورزشی در استان، 
گفت: 112 مکان ورزشی متعلق به اداره کل ورزش و جوانان، 2۶3 مکان متعلق 
به بخش خصوصی و 220 مکان ورزشی نیز به سایر سازمان ها و نهادها تعلق دارد.
منعم، میانگین سرانه ورزشی در کشور را 71 سانتی متر مربع اعلام کرد و افزود: 
سرانه ورزشی کل استان با توجه به توسعه زیرساخت های ورزشی قم در سال های 
اخیر، به 50 سانتی متر افزایش یافته  که این سرانه شامل فضاهای ورزشی اداره 

کل ورزش و جوانان و همچنین دستگاه ها دولتی و خصوصی استان است.
وی با بیان اینکه از ابتدای دولت تدبیر و امید تاکنون با هزینه 435 میلیارد 
ریال، 12۶ هزار متر مربع به فضای ورزشی قم افزوده شد: با وجود هزینه زیاد 
برای توسعه سرانه ورزشی در قم، به دلیل عقب افتادگی های موجود از سالهای 

گذشته، همچنان سرانه ورزشی استان از میانگین کشوری فاصله دارد.
مدیرکل ورزش و جوانان قم، گفت: درسال ۹7 و ۹۸ با هزینه کرد 372 میلیارد 
مجموعه  پیامبراعظم)ص(،  ورزشی  مجموعه  جمله  از  ورزشی  طرح  ریال 12 
منظوره  چند  سالن  تختی،   استخر  سوده،  سالن  شهدای 15خرداد،  ورزشی 
شهدای شهر قائم، سالن ورزشی طایقان، سالن ورزشی جودو راحله در قم تکمیل 

و به بهره برداری رسید.

فوتبال قم بالاخره از بلاتکلیفی خارج شد؛

برقراری صلح در فوتبال قم 

هیأت فوتبال استان قم به دنبال توافق اداره کل ورزش و جوانان قم و فدراسیون 
فوتبال بعد از 75 روز تعلیق و بلاتکلیفی فعالیت خود را آغاز می کند.

برپایه این گزارش؛از 2۸ اردیبهشت ماه امسال که مجمع فوق العاده هیأت فوتبال 
استان قم برگزار شد و تصمیم به برکناری کریم بهرامی از ریاست این هیأت ورزشی 
گرفت، تمام فعالیت های فوتبالی در قم به حالت تعلیق درآمده و ساختمان اداری 
این هیأت ورزشی نیز تعطیل شد. در واقع مناقشاتی که وزارت ورزش و جوانان با 
فدراسیون فوتبال بر سر اساسنامه ارسالی به فیفا داشت، دامن فوتبال قم را هم 
گرفت و این اختلاف نظر دو نهاد، منجر به تعطیلی بیش از دو ماه هیأت فوتبال 
استان قم شد، اتفاقی که آسیب های زیادی را به پرمخاطب ترین رشته ورزشی 
قمی ها یعنی فوتبال و فوتسال زد. بعد از مجمع فوق العاده هیأت فوتبال استان قم 
که رای به برکناری کریم بهرامی داد، در روزهای آغازین خرداد ماه قدرت الله باقری 
از سوی سرپرست فدراسیون به عنوان سرپرست هیأت فوتبال قم معرفی شد اما 
اداره کل ورزش و جوانان به دلیل اختلاف هایی که بین وزارت خانه و فدراسیون 
وجود داشت، این معرفی را به رسمیّت نشناخت و ساختمان هیأت را هم تحویل 

هیأت جدید نداد.
این ماجرا ادامه داشت تا اینکه روز نهم مرداد ماه نامه ای از فدراسیون فوتبال به 
هیأت فوتبال قم ارسال شد که در آن خطاب به قدرت الله باقری سرپرست هیأت 
فوتبال قم آمده: پیرو ابلاغ شماره ۹۹11003 مورخ 13۹۹/3/7 و با عنایت به 
پیشنهاد مدیر کل ورزش و جوانان استان قم که طی نامه شماره 1077/م/۸۶/ح 
مورخ 13۹۹/5/۶ به این فدراسیون واصل گردیده است و همچنین با توجه به 
درایت، تعهد و تخصص جنابعالی، امید است در سمت سرپرستی هیأت فوتبال 
استان قم و ضمن انجام فرآیند انتخابات در راستای سایر وظایف محوله موفق و 
موید باشید. بدین ترتیب دعواهایی که بعد از برکناری بهرامی در فوتبال قم ایجاد 
شده بود به پایان رسید و در واقع صلح در فوتبال قم برقرار شد تا قدرت الله باقری از 
این پس سکان به گل نشسته هیأت فوتبال قم را در دست گرفته و این هیأت را که 

منتقدان زیادی داشت تا برگزاری مجمع انتخابات هدایت کند.

با تصمیم کادر فنی تیم ملی؛

چهار فوتسالیست قمی به تیم ملی 
دعوت شدند

کادر فنی تیم ملی فوتسال زیر 20 
و  مستعد  چهره  چهار  از  ایران  سال 
در  برای حضور  قم  فوتسال  آینده دار 
اردوی انتخابی و آماده سازی این تیم 

دعوت کرد.
از  که  گزارش؛بازیکنانی  این  برپایه 
قم به اردوی تیم ملی فوتسال جوانان 
از  ایران دعوت شده اند  زیر 20 سال 
و  رشته  این  نخبه های  و  استعدادها 
رقابت های  منظم  برگزاری  محصول 
قم  استان  فوتسال  لیگ  باشگاهی 
از سایر  بازیکنانی  کنار  در  و  هستند 

استان ها برای جلب رضایت کادر فنی تیم ملی به اردو می روند.
با اعلام اسامی بازیکنان دعوت شده به اردوی تیم فوتسال زیر 20سال ایران، 
امیرحسین زینعلی، محمد رحمتی، معین میرزاحسینی و امیرحسین معظمی 
نماینده های قم در این اردو شدند، در حالی که زینعلی و رحمتی در گروه نخست و 

دو بازیکن دیگر در گروه دوم زیر نظر کادر فنی تمرین می کنند.
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یک فعال سیاسی:

دولت روحانی بدشانس ترین دولت پس 
از انقلاب است

جزو  را  روحانی  دولت  ایران،  سازندگی  کارگزاران  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
بدشانس ترین دولت های پس از انقلاب قلمداد کرد و گفت: با وجود بحران های 
کم سابقه سیاسی و طبیعی باید از دولت حسن روحانی برای اداره کشور قدردانی 

کرد.
»جهانبخش خانجانی« در گفت وگو با ایرنا همچنین افزود: به قدرت رسیدن 
ترامپ در آمریکا و اعمال تحریم های خصمانه و بی سابقه علیه کشورمان، بدعهدی 
دولت های اروپایی، وقوع زلزله و سیل های کم سابقه و همه گیری بی سابقه ویروس 
کرونا که دست کم در صد سال اخیر بی سابقه بوده، گوشه ای از مشکلاتی است 

که روحانی در این مدت با آن مواجه بوده است.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران با اشاره به چالش های متعدد 
پیش روی دولت فعلی، برجام را بزرگترین امتیاز روحانی برای حل مشکلات کشور 
توصیف کرد و گفت: اگر چه کلیت نظام در تصویب برجام نقش داشت اما با این 
حال روحانی برای حفظ برجام باید ارتباط تنگاتنگی با ارکان حاکمیت برقرار و 
برجام را در درون کشور نهادینه می کرد هرچند تحریم های بعد از برجام کشور را 

دچار مشکل کرد.
ماندن در قدرت به هر قیمتی ارزش ندارد

خانجانی ادعای فراجناحی بودن برخی مقام های سیاسی را فرصت طلبانه و 
نشانه توسعه نیافتگی جامعه سیاسی ایران عنوان کرد و گفت: این افراد مجاهدان 
روزهای سخت نیستند و در پی افزایش منافع خود هستند این هم نوعی آفت در 

نظام سیاسی محسوب می شود.
این فعال سیاسی بر ضرورت حفظ پیوند میان دولت و عقبه اجتماعی خود تاکید 
کرد و گفت: یکی از ویژگی های دولت اصلاحات این بود که مدیران بالا و میانی آن 

تا پایان کار از دولت حمایت کردند.
وی، یکی از شاخصه های توسعه سیاسی را وجود جامعه مدنی به عنوان حلقه 
واسط میان جامعه و دولت دانست و گفت: جامعه مدنی از سال ۸۸ روبه افول نهاد 
بطوری که امروز جامعه مدنی پویایی نداریم. وقتی جامعه مدنی یعنی احزاب، 
تشکل های غیر دولتی، سندیکاها و روزنامه ها و... ضعیف باشند، نمی توانند دولت 

و مجلس را در مسیر درست هدایت کنند.
جامعه توسعه یافته نیازمند حوزه عمومی قوی است

خانجانی با تاکید بر لزوم ارتباط دائمی قوای مجریه و مقننه با بدنه اجتماعی، 
گفت: جامعه توسعه یافته نیازمند حوزه عمومی قوی است و این حوزه را احزاب، 
سندیکاها، روزنامه ها و بخش خصوصی و... تشکیل می دهند. وقتی همکاری بین 
این حوزه ها با بخش های اجتماعی دولت به وجود آید می توان به توسعه امیدوار 

شد. در جامعه توسعه یافته، مردم پرسشگر، دولت پاسخگو را به وجود می آورند.
عضو حزب کارگزاران ادامه داد: باید با آگاهی بخشی و ابزارهای مناسب، حوزه 

عمومی و طبقه متوسط جدید را تقویت و جناح سنتی را به تغییر امیدوار کرد.
وی، بی توجهی جامعه سنتی به تحولات بین المللی را نوعی آسیب دانست و 
اظهار داشت: باید بتوانیم با حفظ داشته های فرهنگی، فکری و عقیدتی خود با 

تحولات بین المللی همراه شویم.
عضو حزب کارگزاران سازندگی ایران در ادامه بر لزوم تغییر پارادایم فکری و 
رفتاری برای تعامل با جهان تاکید کرد و با بیان اینکه جریان های سیاسی فهم 
مناسبی از منافع ملی و توسعه ندارند، گفت: منافع ملی باید بر مدار عقلانیت و 

گفتمان مناسب تعریف شود.  
وی، مقوله فرهنگ را عنصر مرکزی توسعه سیاسی ارزیابی کرد و گفت: ملاک 
توسعه یافتگی نهادسازی، آموزش، آگاهی بخشی و توسعه مطبوعات است. 

ابتدایی ترین ارکان توسعه سیاسی وجود احزاب و نهادهای نمایندگی است.  
افراد پس از قدرت رسیدن به حامیان خود پشت می کنند

خانجانی با بیان اینکه اصولگرایان برای پیروزی احمدی نژاد در دور اول ریاست 
جمهوری خود از تمام داشته های فکری خود استفاده کردند، گفت: او پس از 
رسیدن به  ریاست جمهوری پاسخ مناسبی به حامیانش نداد و بعدا هم با آنها 
دچار اختلاف شد. یکی از آفت های سالهای اخیر این است که افراد وقتی به 
قدرت می رسند پاسخگوی حزب و جریان حامی خود نیستند و حزب هم هیچ 

بازخواستی از آنها نمی کند.
این فعال سیاسی پایگاه اجتماعی اصلاح طلبان را بر حسب عملکرد این جریان 
میان مردم قوی توصیف کرد و یادآور شد: اصلاح طلبان باید با محور قرار دادن 

قانون اساسی با ارکان مختلف تعامل و آنان را وادار به گفت وگو کنند.  
پیروزی اصلاح طلبان در انتخابات ۱۴۰۰ امکان پذیر است

خانجانی با بیان اینکه اصلاح طلبان نباید برای حضور در  انتخابات 1400 
ناامید باشند، خاطرنشان کرد: یک حزب باید مولفه های سیاسی را بشناسد. اگر 
بخواهیم جامعه را همراه کنیم و کمترین تنش و بیشترین فایده را ببریم با سیاست 
مقابله نمی توانیم به اهداف خود برسیم. ما باید نقد را از خود شروع کنیم. زمانی 
اصلاح طلبان در دانشگاه امیر کبیر به علی اکبر ناطق نوری اجازه سخنرانی 

ندادند و بعدها تبعات این کار متوجه آنها شد.
سخنگوی پیشین وزارت کشور افزود: پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری 
1400، برای اصلاح طلبان دست یافتنی است چون مردم می خواهند زندگیشان 

بهبود یابد و از این بدتر نشود.
نامزدهای اصلاح طلب در انتخابات ۱۴۰۰

خانجانی گفت: اصلاح طلبان میتوانند برای انتخابات 1400 نامزدهای زیادی 
معرفی کنند. در حزب کارگزاران افراد شایسته نامزدی ریاست جمهوری همانند 
اسحاق جهانگیری، محسن هاشمی،  غلامحسین کرباسچی  و حسین مرعشی و 
در حزب اتحاد ملت هم افرادی چون محسن صفایی فراهانی و در میان اعتدالیون 

هم محمد باقر نوبخت وجود دارد.
علت قرار نگرفتن برخی اصلاح طلبان شاخص

 در لیست انتخاباتی کارگزاران
خانجانی در مورد نگنجاندن نام مصطفی کواکبیان نماینده مردم تهران در 
مجلس دهم در لیست انتخاباتی حزب کارگزاران برای انتخابات دور یازدهم مجلس 
نیز گفت: کمیته ای در حزب مسئول بررسی پرونده نامزدها شده بود. این کمیته با 
توجه به فرصت کم، پرونده برخی شخصیت ها را  بررسی نکرد و  نام این افراد را در 

لیست قرار نداد. اگر چه این اقدام به سود حزب نبود.
عضو کمیته انتخابات مجلس یازدهم حزب کارگزاران ادامه داد: مثلا افشین علا 
عنصر فرهنگی فرهیخته ای بود که در این لیست گنجانده شد. هرچند علاقه مند 
بودم که محمد علی وکیلی هم در لیست قرار گیرد اما تصمیم کمیته چیز دیگری 

بود و ما نقدها را علنی نکردیم.
خانجانی گفت: مانیفست حزب کارگزاران برای آینده ایران تدوین شده است. در 
آینده باید از ظرفیت های کلان کشور و همه افرادی که قلبشان برای ایران می تپد 

استفاده کرد.
وی در ادامه گریزی به فراکسیون امید مجلس دهم زد و با بیان اینکه این 
فراکسیون طبق سیاست های حزبی عمل نکرد، افزود: این فراکسیون به عنوان 
نماینده مردم، پیگیر سیاست های گروه و جریان حامی خود نبود. اگر چه برخی 
از آنها به وظایف خود خوب عمل کردند ولی بیشتر آنها دنبال مسائل محلی 

بودند.

سیاسی

تجربه نشان می دهد به اندازه سیاسیون آدم های غیر سیاسی هم مایلند نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری شوند. چه آنکه هنگامه ثبت نام انتخابات ریاست جمهوری 
که می رسد افراد غیرسیاسی بسیاری پاشنه درِ وزارت کشور را از جا در می آورند تا جلوی 

دوربین ها قرار بگیرند. 
مرداد ۹۹ هم رسید. این آخرین باری است که حسن روحانی با عنوان »رئیس جمهور« 
به استقبال سالگرد تنفیذ و تحلیفش می رود. او 12 مرداد ۹2 رسما حکم ریاست 

جمهوری را دریافت کرد و چهار سال بعد در همان روز دوباره بر همان صندلی نشست.
اما سال دیگر در همین روزها عالی ترین پست اجرایی جمهوری اسلامی را به شخص 
دیگری تحویل می دهد. اما برخلاف بسیاری از کشورهای دیگر که از یکی دو سال قبل 
سیاسیون برای رقابت انتخاباتی اعلام آمادگی می کنند هنوز با قطعیت نمی توان درباره 
مصداق رجال سیاسی که یک سال بعد کاندیدا می شوند صحبت کرد. حتی بسیاری 
افراد معتقدند روزهای منتهی به برگزاری انتخابات است که تعیین می کند کدام شخص 

به پاستور و کدام اشخاص دیگر به خانه شان برمی گردند. 
یک سکانس غیرسیاسی در انتخابات ریاست جمهوری

با این حال یک چیز در این میان کاملا مشخص است؛ تجربه نشان می دهد به اندازه 
سیاسیون آدم های غیر سیاسی هم مایلند نامزد انتخابات ریاست جمهوری شوند. چه 
آنکه هنگامه ثبت نام انتخابات ریاست جمهوری که می رسد افراد غیرسیاسی بسیاری 

پاشنه درِ وزارت کشور را از جا در می آورند تا جلوی دوربین ها قرار بگیرند. 
انتخابات  در  داوطلبی  داوطلب  نفر  انتخابات ۹۶،  1۶3۶  نویسی  نام  روزهای  در 
شده بودند که از میان آنها ۶ نفر تایید صلاحیت شدند والبته 4 نفر در روز انتخابات 
باقی ماندند. هرچند که در میان آن 1۶30 نفر تعدادی چهره های شناخته شده نیز 
ردصلاحیت شدند اما اغلب این افراد را آدم های معمولی بودند؛ افرادی که آمده بودند تا 

امضای شورای نگهبان پای برگه های ردصلاحیت ها را بیشتر کنند. 
ناگهان رجل سیاسی شدم

سال ۹۶، رو به روی وزارت کشور - در میان آنها همه جور آدمی پیدا می شد، از کاراته 
کار تا رکورددار ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری. یک نفر از آنها خانمی بود که وقتی 
خبرنگار  از او درباره انگیزه اش از ثبت نام در انتخابات پرسید گفت: »دیپلمه و خانه دار 
هستم. ثبت نام کردم چون دلسوز مملکت هستم.« وقتی از او پرسیده شد: »هرکسی 
که دلسوز کشور است باید رئیس جمهور شود؟« گفت: »پس آن کسی که دلسوز نیست 

باید رئیس جمهور شود؟« 
مردی هم بود که می گفت »کاراته کارم و می خواهم دست سرقت و مواد مخدر از ایران 

را کوتاه کنم« و در پاسخ به سابقه کار تشکیلاتی اش افزود: »سابقه حزبی ندارم اما سابقه 
هیاتی دارم.« 

یک نفر دیگرشان جوان دیپلمه ای بود که خبرآنلاین از او پرسید »فعالیت سیاسی 
داشتی؟« گفت: »شورای دانش آموزی مدرسه نفر اول شدم« و در پاسخ به این سوال که 

»رجل سیاسی هستی؟« گفت: »الان ]بعد از ثبت نام[ شدم.«
با وجود آنکه در هر دوره از انتخابات ترافیک این افراد جلوی در وزارت کشور سنگین 
تر می شود اما هیچ قانون یا محدودیتی برای حضور و نام نویسی برای ریاست جمهوری 
وضع نمی شود. وزارت کشور هم نمی تواند این افراد را ثبت نام نکند چرا که طبق مّر 
قانون همه از رجال سیاسی گرفته تا یک فرد دیپلمه می توانند به وزارت کشور بروند و 
خود را به عنوان نامزد انتخابات ثبت نام کنند. بسیاری معتقدند اشکال در نبود تعریف 

دقیقی از رجل سیاسی و اعمال نکردن این محدودیت برای ثبت نام کنندگان است.
سلبریتی های غیر سیاسی می آیند 

این روزها و در فاصله چند ماهه باقیمانده تا انتخابات ریاست جمهوری 1400، صحبت 
از اعلام کاندیداتوری افرادی در انتخابات می شود که با وجود چهره بودند اما بعید است 
در تعاریف شورای نگهبان از رجل سیاسی مذهبی قرار گیرند. افرادی که طرفدارانی 
معمولا در فضای مجازی و مجالس و سخنرانی ها دارند و با تکیه بر همان خود را شایسته 

کاندیداتوری می دانند. 
از جمله این افراد حسن عباسی است. او در اینستاگرام خود از کاندیداتوری برای 
1400 خبر داد و نوشت: »پیش به سوی دولت زندگی، دولت 1400«. حسن عباسی با 
عنوان تئوریسین اصولگرا شناخته می شود، در حالی که تا کنون سابقه سیاسی از او ثبت 
نشده است. او بیشتر سخنوری است که به تندی زبان شهرت دارد. اگر او را اصولگرا می 
خوانند به خاطر آن است که زبان علیه اصلاح طلبان و حتی اصولگرایان میانه رو باز می 
کند. زبان تند او باعث شده در بین بخشی از اصولگرایان مخاطبانی پیدا کند. او یکبار 
به خاطر توهین به حسن روحانی و عباس آخوندی به هفت ماه زندان محکوم شد. اما 
زبان تندش را در موارد دیگر هم به کار برده است که از جمله آنها باید به حمله به ارتش 
اشاره کرد؛ حمله ای که منجر به شکایت ارتش از او شد. عباسی در مرداد ۹5 گفته بود 

ارتش بی سر و صدا فقط در پادگان ها حضور دارد و آمریکا چنین نیرویی را می خواهد. 
او سال گذشته هم وزارت اطلاعات را به داشتن ارتباط با کانال »آمدنیوز« متهم کرده 
بود. متهم کردن وزارت اطلاعات منجر به شکایت از عباسی و محکومیت او شد. با این 
حال از آنجایی که سابقه به زبان آوردن اظهاراتی مثل برگزاری مراسم تاسوعا در کاخ 
سفید و نیمه شعبان در کاخ باکینگهام در سال 1444 دارد نمی توان فهمید که واقعا 

قصد نامزدی در انتخابات را دارد یا اینکه اعلام کاندیداتوری هم از آن حرفهای عجیب 
و غریب است. با این حال اگر هم جدی باشد با کارنامه پر از شکایت جورواجورش تایید 

صلاحیت او بعید به نظر می رسد. 
از کشف تک چشم دجال تا کشف کاندیدای اصلح 

علی اکبر رائفی پور هم نسخه ای شبیه به حسن عباسی است. او هم مانند حسن 
عباسی با مقبول طبع واقع شدن برخی سخنرانی هایش برای عده ای جوان توانست 
مجوز موضع گیری سیاسی را از طرفدارانش دریافت کند. در نوع خود با جستجوی 
نمادهای آخرزمانی، فراماسونری و شیطان پرستی در موسیقی و سینما دنبال افشای 
توطئه های دشمنان بود و این موضوع را تا جایی پیش برد که از روی سخنرانی هایش 
استندآپ کمدی هم ساخته می شود. البته او صحبت از کاندیداتوری برای انتخابات 
1400 نکرده است اما برخی رفتارهایش طی سالهای اخیر باعث گمانه زنی هایی درباره 

کاندیداتوری او در انتخابات مجلس یازدهم و ریاست جمهوری آینده شده بود. 
با این حال در جایی گفت نمی خواهد مثل فخرالدین حجازی و سید علی اکبر موسوی 
حسینی مشهور به »حسینی اخلاق در خانواده« باشد که سخنران بودند و رای اول 
مجلس در دوره های خود را به دست آوردند، شود بلکه می خواهد مثل حجت الاسلام 

قرائتی عمل کند که هیچ وقت در هیچ انتخاباتی شرکت نکرده است. 
رائفی پور اما برای هوادارانش درباره اینکه به چه کسانی رای دهند سخنرانی می کند 
و رفته رفته از سخنرانی درباره شیطان پرستی و فراماسونری به سمت تعیین ملاک 
کاندیداتوری می رود. به ویژه مجوز اخیر او از ستاد امر به معروف برای مطالبه گری از 
مسئولین با برداشت سیاسی و البته طنز همراه بود. همچنین ویدئویی از او منتشر شده 
است که در آن از آرایش گروه های سیاسی در انتخابات 1400 صحبت می کند. اما اینکه 

رائفی قرائتی می شود یا فخرالدین حجازی نیاز به گذر زمان دارد. 
دیروز رئیس رسانه امروز سلبریتی اینستاگرام

عزت الله ضرغامی از جمله سلبریتی های سیاسی امروزی است که بعد از ریاست بر 
صدا و سیما سعی کرده از خود وجهه سیاسی نشان دهد. او اخیرا در گفت و گو با رادیو 
تهران گفته اگر در انتخابات 1400 احساس وظیفه کند کاندیدا می شود. البته چنین 
احساسی برای انتخابات سال ۹۶ هم به او دست داده بود. اسفندماه ۹5 در صفحه 
اینستاگرامش که به تریبون او تبدیل شده از کاندیداتوری اش خبر داد. حتی نامش در 
بین کاندیداهای احتمالی جمنا بود اما اصولگرایان به او رغبت نشان ندادند و همانطور 
که فرزند هشتم خانواده 10 نفری بود، در بین 10 گزینه اصولگرایان برای انتخابات ۹۶ 
گزینه هشتم اصولگرایان شد. دو نفر بعد از او هم رستم قاسمی و محسن رضایی بودند. 

اگر ریاست صدا و سیما را یک سمت سیاسی بدانیم، سابقه نظامی ضرغامی بیشتر 
از سابقه سیاسی اوست. بالاترین سمت سیاسی او در جام جم بود و پیش از آن معاونت 
های وزارت ارشاد، وزارت دفاع و معاون صدا و سیما را برعهده داشت. در اینستاگرام 
بیشتر از دیگر اصولگرایان حضور فعال دارد و سعی می کند مثل دیگر کاربران لحظه 
نگاری کند. گاهی چهره های کاملا متفاوت را به صبحانه دعوت می کند و تصویر ضیافت 

صبحانه شان را با کاربران به اشتراک می گذارد. 
مذهبی اما غیرسیاسی

نفر دیگری که درباره کاندیداتوری اش در انتخابات آینده گمانه زنی شده یک روحانی 
است و البته او هم غیرسیاسی. او یک طلبه دهه شصتی است که ریاست سازمان 
به مدیر کلی حوزه های  او  برعهده دارد. سوابق دیگر مدیریتی  را  تبلیغات اسلامی 
دانشجویی استان تهران، تاسیس و مدیریت حوزه دانشجویی شریف، مدیریت گروه  
پژوهشی مهندسی فرهنگی پژوهشکده  باقرالعلوم و مدیریت گروه تبلیغی شریف در 
معاونت فرهنگی نهاد رهبری می رسد. آنگونه که سایت انصاف گفته این طلبه با شورای 

نگهبان برای گرفتن تایید صلاحیت خود در انتخابات 1400 مذاکره کرده است. 
هرکسی با یک شناسنامه می تواند کاندیدا شود

صحبت از کاندیداتوری غیرسیاسی ها، شایعه باشد یا واقعیت، تا زمانی که قانون ثبت 
نام در انتخابات تغییر نکند و شاخص هایی برای رجل سیاسی تعیین نشود، هرکسی می 
تواند با یک شناسنامه به وزارت کشور برود و خود را در قامت داوطلب ریاست جمهوری 
ببیند. شاید به خاطر نبود ساختار حزبی در کشور اکنون نتوان تعریف دقیقی از رجل 
سیاسی ارائه کرد اما با یک محدودیت حداقلی می توان جلوی هزینه وارد کردن به نظام 
سیاسی را گرفت. به ویژه آنکه در قانون اساسی جمهوری اسلامی، رئیس جمهور بعد از 
رهبری عالی ترین مقام کشور است و نبود سنجش رجل سیاسی باعث می شود هرکسی 
با پا گذاشتن به وزارت کشور خود را ناگهان رجل سیاسی ببیند که به اعتبار مقام ریاست 

جمهوری بیش از پیش ضربه وارد شود. 

کاندیداهای دستِ چندم، خود را برای انتخابات 1400 گرم می کنند؛

هرکسی با یک شناسنامه می تواند کاندیدا شود؟!

یک تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی تاکید کرد: 
رقیب ترامپ، بایدن نیست بلکه کرونا است. کرونا متینگ و 
کمیپن نیست و اگر به صورت عاجل محو نشده و پیامدهای 

انتخاباتی آن بازسازی نشود، شانس ترامپ کاهش می یابد.
»امیرعلی ابوالفتح« درباره آخرین تحولات انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا گفت: فضای انتخاباتی آمریکا با آنکه حدود 
سه ماه تا برگزاری آن باقی مانده، بسیار سرد، بدون هیجان و 

به شدت تحت تاثیر شیوع ویروس کرونا در آمریکا است.
وی به دوره های پیشین انتخاباتی آمریکا اشاره کرد و اظهار 
داشت: همیشه به دلیل برگزاری انتخابات های درون حزبی 
ولوله ای  و  شور  یک  یکدیگر،  با  نامزدها  تنگاتنگ  رقابت  و 
برای تعیین تکلیف نامزد نهایی احزاب شکل می گرفت. بعد 
از تعیین نامزد نهایی، کنوانسیون ملی دو حزب به شکلی 
هیجانی و با بازتاب گسترده برگزار می شد که معمولا در کانون 
توجهات افکارعمومی جهان بوده و چند میلیون تماشاگر 

تلویزیونی زنده داشته است.
کرونا  شیوع  به  اشاره  با  آمریکا  مسائل  ارشد  کارشناس   
اظهار داشت: در اواخر تابستان  و با مناظره های انتخاباتی، 
شیوع  امسال،  اما  می رسید  اوج  به  انتخاباتی  کارزارهای 
گسترده کرونا در آمریکا تمامی این اتفاقات و هیجانات را به 

حاشیه برده است.
آرای بایدن نسبت به ترامپ 9 تا ۱۰ درصد

 افزایش یافته است
ابوالفتح با بیان اینکه کرونا موجب تعطیلی متینگ ها و 
نشست های انتخاباتی شده است، خاطرنشان کرد: جو بایدن 
و حزب دموکرات از همان ابتدای شیوع کرونا، متینگ های 
متینگ  سه  دو،  ترامپ  کردند.  تعطیل  را  خود  انتخاباتی 
انتخاباتی برگزار کرد که با انتقادات شدید و گسترده ای روبه رو 
شد و این انتقادات موجب شد تا او هم متینگ های انتخاباتی 

خود را متوقف سازد.
وی ادامه داد: در برخی از ایالت ها انتخابات درون حزبی 
برگزار نشد. در برخی مناطق هم به شکل پستی برگزار شد. 
این در حالی است که وضعیت برگزاری کنوانسیون های ملی 
مشخص نیست. حزب دموکرات برگزاری کنوانسیون ملی 
خود را به تعویق انداخته و اگر هم این کنوانسیون ها برگزار 

شوند، به شکل محدود بوده و چشم گیر نخواهند بود.
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با اشاره به نتایج 
نظرسنجی ها مبنی بر فاصله گرفتن آرای بایدن نسبت به 
ترامپ گفت: هم اکنون آرای بایدن نسبت به ترامپ ۹ تا 10 
درصد افزایش یافته است. اینکه ترامپ بتواند این فاصله را 
جبران و از بایدن پیشی بگیرد، مشخص نیست اما بیش از سه 
ماه تا زمان برگزاری انتخابات باقی مانده است و هر اتفاقی 

ممکن است.
خطر سقوط جمهوریخواهان در انتخابات مجلس 

سنا هم وجود دارد
ابوالفتح با اشاره به برگزاری همزمان انتخابات تعدادی از 

کرسی های کنگره بیان کرد: وضعیت کنونی آمریکا به شکلی 
است که نه تنها شرایط مطلوب ترامپ نیست، بلکه خطر 
سقوط جمهوریخواهان در انتخابات مجلس سنا هم وجود 
دارد که اگر ترامپ و جمهوریخواهان سنا شکست بخورند، 

می تواند بدترین اتفاق برای حزب جمهوریخواه باشد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا نظرسنجی های انجام شده 
قابل اعتنا هستند، یادآور شد: این نظرسنجی ها، نه آنکه 
معتبر نباشند ولی قابل استناد نیستند و نمی شود بر پایه 
آن تحلیل کرد چرا که اگر اینطور می شد، هیلاری کلینتون 
در انتخابات گذشته باید رئیس جمهور می شد. اما این را هم 
باید در نظر داشت که در تابستان سال 201۶، فاصله ترامپ 
از کلینتون زیاد نبود و او فاصله دو درصدی را می توانست به 
راحتی جبران کند اما اکنون فاصله ۹ تا 10 درصد است و 

جبران آن کار آسانی نیست.
 کارشناس مسائل آمریکا افزود: نکته ای که باید به آن اشاره 
کرد این است که در سال 201۶، کرونایی وجود نداشت ولی 
اکنون کرونا در آمریکا شیوع یافته است. در این شرایط رقیب 
ترامپ، بایدن نیست بلکه کرونا است. کرونا متینگ و کمیپن 
نیست و اگر به صورت عاجل محو نشده و پیامدهای انتخاباتی 
آن بازسازی نشود، شانس ترامپ کاهش می یابد ولی با این 

حال، نباید از هم اکنون ترامپ را شکست خورده تلقی کرد.
تداوم بحران اعتراضات نژادی در میان مردم ترس ایجاد 
با بیان اینکه شکست دادن ترامپ به  ابوالفتح  کرده است 
عنوان  است،  وابسته  هم  کرونا  از  غیر  دیگری  پارامترهای 
کرد: شکست رئیس جمهور مستقر استثنا است تا یک عرف. 
و  فرد هیجان برانگیز  بایدن هم یک  کاراکتر  دیگر  از سوی 
بسیج کننده نیست و او توان مواجهه با ترامپ را در مناظره ها 
ندارد. فضا هم کرونایی است و امکان برگزاری سخنرانی و 
متینگ هم وجود ندارد و به همین خاطر، بایدن در دید خیلی 
از مردم نیست در حالی که ترامپ، مزیت رئیس جمهور بودن را 
دارد و هر کجا هم برود،  حرفهای انتخاباتی می زند و به همین 

خاطر در صدر اخبار رسانه ها است.
تاثیر اعتراضات نژادی در  ایرنا، درباره  با  وی در گفت وگو 
انتخابات ریاست جمهوری هم گفت: تداوم بحران اعتراضات 
نژادی ترسی در دل مردم آمریکا به ویژه رای دهندگان مردد 
که تعصبات حزبی هم ندارند، ایجاد کرده و آن، این است که 
کشور در ورطه سقوط و بحران قرار دارد و چه بسا به جنگ 
داخلی کشیده شده و کشورهایی مانند روسیه و چین از این 

شرایط سود ببرند.
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی اضافه کرد: در 
این شرایط تلاش ترامپ آن است که خود را منجی کشور و 
حامی نظم و قانون، ثبات و آرامش و برقراری کسب و کار 
معرفی کند که در مقابل آشوب مشت آهنین را به کار می گیرد.
اغلب آمریکاییها بوش، ریگان و بولتون را سیاستمداران 

ورشکسته می دانند
ابوالفتح با بیان اینکه تداوم وضع موجود ممکن است موجب 

رای دادن عده ای از افراد به ترامپ شود، اظهار داشت: در 
شرایطی که خطر بحران داخلی و بی ثباتی و بی نظمی وجود 
دارد، گروهی از مردم شاید کسی را بپذیرند که طرفدار برقراری 
امنیت است تا کسی که شائبه ایجاد آشوب نسبت به او وجود 
دارد چراکه جمهوریخواهان می گویند بایدن و حزب دموکرات 

این بحران ها را ایجاد کرده اند تا ترامپ را به زیر بکشند.
هم  جمهوریخواهان  حزبی  درون  اختلافات  درباره  وی 
تصریح کرد: همیشه شکاف هایی در احزاب بزرگ در هنگامه 
انتخابات شکل می گیرد. سال 201۶ میان جریان ترقیخواه 
حزب دموکرات به رهبری سندرز با جناح محافظه کار و میانه رو 
به رهبری هیلاری کلینتون اختلاف نظرهایی وجود داشت. 
یا رهبران جمهوریخواه در همان سال تلاش زیادی کردند تا 

ترامپ نامزد نهایی شان نشود ولی موفق نشدند.
حزب  در  اینکه  بیان  با  آمریکا  مسائل  ارشد  کارشناس   
جمهوریخواه ما یک اقلیت پر سروصدا و یک اکثریت کم  
سروصدا را داریم، خاطرنشان کرد: اقلیت پر سروصدا، شامل 
بزرگان حزب جمهوریخواه بوده که تعدادشان کم است مانند 
جان  خانواده  ریگان،  رونالد  خانواده  بوش،  جرج  خانواده 
مک کین، میت رامنی و جان بولتون و... که منتقد ترامپ هم 
هستند اما اکثریت جامعه، آنها را سیاستمداران ورشکسته، 
رانتخوار و بی خاصیت می داند که پایگاه اجتماعی قوی ای 

ندارند.
ترامپ دغدغه ای نسبت به انتقادات 

بوش و بولتون ندارد
ابوالفتح با بیان اینکه با ظهور ترامپ، جریان جدیدی در 
حزب جمهوریخواه شکل گرفته است که خود را انتخابات 
کنگره در سال 201۸ نشان داد، ابراز داشت: در آن انتخابات، 
حامیان تفکر ترامپ قوت گرفتند. ملی گراها و اوانجلیست ها 
از جمله این جریانات هستند که توانستند سیاستمداران 
قدیمی و منتقد ترامپ در حزب جمهوریخواه را به حاشیه 

برانند.
وی با بیان اینکه ترامپ دغدغه ای نسبت به انتقادات بوش 
و بولتون ندارد، عنوان کرد: تمامی اقدامات ترامپ متوجه 
پایگاه اجتماعی و رای اش است. اگر او وسط آشوب به یک 
کلیسا می رود تا عکس یادگاری بگیرد، اگر او معترضان را 
آشوبگر خطاب می کند، اگر او سیاست مشت آهنین را در 
پیش گرفته و سیاست های سختگیرانه مهاجرتی را در پیش 
گرفته، اگر نسبت به مهاجران مکزیکی حساس است و جنگ 
تجاری با چین را آغاز کرده است، همه اینها به خاطر آن است 

که این اقدامات رای آور هستند.
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی درباره معاون 
شد:  یادآور  هم  انتخاباتی  رقابت های  در  بایدن  احتمالی 
اولویت  دو  بودن،  سیاه پوست  و  بودن  زن  می رسد  نظر  به 
مورد نظر بایدن برای انتخاب معاونش باشد. اصولا معاونین 
است،  مرد  رئیس جمهور  اگر  هستند.  روسا  تکمیل کننده 
معاون زن انتخاب می کند. اگر رئیس جمهور جوان است، 

معاونی پیر انتخاب می کند و بالعکس.
و  جوان  رئیس جمهور  اوباما،  مثلا  داد:  ادامه  ابوالفتح 
سیاه پوست بود، معاون قدیمی و سفیدپوست انتخاب کرد. 
ترامپ فرد لیبرالی در حزب جمهوریخواه است اما معاونی 
ایدئولوژیک، محافظه کار و به شدت مذهبی انتخاب کرده 

است.
معاون  عنوان  به  وارن  الیزابت  انتخاب  شانس  درباره  وی 
بایدن بیان کرد: شانس وارن برای انتخاب شدن بالاست. هم 
یک زن است و هم عضوی برجسته از جریان ترقیخواه حزب 
دموکرات است که رهبری اش را سندرز برعهده دارد. انتخاب 
او می تواند احتمال نزدیکی و آشتی جریان ترقیخواه را با 
جریان محافظه کار حزب دموکرات افزایش دهد اما اگر اولویت 
نژادی برای بایدن مهم باشد، احتمال انتخاب افرادی نظیر 

استیسی آبرامز یا سوزان رایس وجود دارد.
این کارشناس ارشد مسائل آمریکا درباره جایگاه مسائل 
رقابت های  در  ایران  ویژه  به  خارجی  سیاست  به  مربوط 
نخست  اولویت  خارجی  سیاست  گفت:  هم  انتخاباتی 
رای دهندگان آمریکایی نیست. اولویت مردم آمریکا، اقتصاد، 
معیشت، مهاجران، بیمه و مسائلی از این دست است مگر 
آنکه مسائل خارجی بر زندگی آنها اثر بگذارد که معمولا از 

طریق پیمان های تجاری و جنگ متبلور می شود.
ابوالفتح با بیان اینکه جنگ تجاری با چین و توافقی مانند 
نفتا بر زندگی مردم عادی آمریکا اثرگذار است، اظهار داشت: 
مهم این است که نامزدهای انتخابات چه برنامه ای برای مهار 
چین، سازمان تجارت جهانی و توافقاتی نظیر نفتا داشته 
مابقی  است.  مهم  جوانان  برای  هم  جنگ  بحث  باشند. 
مباحث، موضوعات نخبه گرایانه است که در رسانه ها مطرح 

می شود.
وی افزود: مناسبات با مکزیک برای مردم آمریکا مهم است 
کشاورزان  و  کارگران  زندگی  بر  مکزیکی  مهاجران  که  چرا 
آمریکایی اثرگذارند ولی مناسبات با عربستان و ایران برای 

مردم آمریکا مهم نیست.
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با اشاره به تلاش 
دموکرات ها مبنی بر جنگ طلب معرفی کردن ترامپ تصریح 
کرد: جامعه آمریکا بعد از جنگ عراق و افغانستان، بسیار ضد 
جنگ شده است. دموکرات ها از این حربه استفاده می کنند 
که ترامپ را جنگ طلب معرفی کرده تا دافعه ای علیه او شکل 
بگیرد برای همین هم سندرز و کریس مورفی علیه ترامپ 
توییت می زنند و می گویند ترامپ به دنبال جنگ با ایران بوده 

و ترور سردار سلیمانی چه سودی برای آمریکا داشت.
مدام  ترامپ  حربه،  این  مقابل  در  کرد:  اضافه  ابوالفتح 
می گوید من ضد جنگ هستم، قصدی برای آغاز جنگ ندارم 
و به دنبال گفت وگو با ایران هستم. او جنگ نمی خواهد مگر 
آنکه چند سرباز آمریکایی کشته شوند و رئیس جمهور برای 
دفاع از خون و جان سربازان آمریکایی دستور جنگ را صادر 

کند.

یک تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:

 رقیب ترامپ در انتخابات کروناست نه بایدن



طرح:پروانه ایزدخواست 

اینجوری دیگه هوس کرونا نمی کنید!

هزینه هر بیمار کرونایی برای وزارت بهداشت
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  اطلاع رسانی  و  عمومی  روابط  مرکز  جهانپوررئیس 
گفت:میانگین زمان بستری بیماران کووید1۹ در بخش بیمارستانی پنج تا 10 روز و میانگین بستری 
در آی سی یو سه تا چهار هفته است. به طور میانگین 1۸ تا 1۹ میلیون تومان برای هر بیمار بستری 
هزینه می شود و هزینه درمان و داروهای بیماران در آی سی یو چند برابر این میزان است.رئیس مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت گفت: بخشی از این هزینه را بیمه پوشش می دهد و 
بخشی را مردم خود فرانشیز می دهند، البته کمترین میزان را بیمار پرداخت می کند. برخی هزینه 
ها مانند هزینه تست را نیز دولت به صورت یارانه پرداخت می کند و در نهایت بسیاری از خدمات 
برای بیماران در بیمارستانهای دولتی رایگان تمام می شود.جهانپور افزود: هزینه داروها و مراقبت 
در آی سی یو بسیار بالاست اما همزمان در چند ماه گذشته صدها ونتیلاتور و دستگاه آی سی یو در 
بیمارستانها اضافه شد. در بهترین روزها حداقل 2500 بیمار در شبانه روز در بخش های آی سی یو 
بستری هستند و این عدد در برخی روزها به بالای 5500 مریض در آی سی یو رسیده بود و اکنون 

نیز بیش از سه هزار بیمار صرفا به علت کرونا در آی سی یو بستری است.

پشت پرده انتشار تصاویر پرچم طالبان در تهران
رییس پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ از دستگیری عاملان تولید و انتشار تصاویری که در آن 
پرچم یکی از گروهک های تروریستی به نمایش گذاشته شده بود، خبر داد. سردار علی ذوالقدری در 
واکنش به انتشار تصاویر با موضوع حضور اعضای یک گروهک تروریستی در یکی از پارک های تهران 
گفت: روزجمعه در پی انتشار تصاویری در فضای مجازی که در آن چند نفر اقدام به استفاده از پرچم 
یک گروهک تروریستی کرده بودند، رسیدگی به موضوع در دستورکار ویژه ماموران پلیس امنیت قرار 
گرفت و در پی آن عوامل این اقدام شناسایی شدند. وی با بیان اینکه این اقدام که موجبات سوء 
استفاده رسانه های معاند شده بود، گفت: با سرعت عمل پلیس عاملان اصلی تولید و بازنشر این 
تصاویر با هماهنگی مقام قضایی شناسایی و دستگیر شدند. به گفته رییس پلیس امنیت عمومی 
تهران بزرگ این افراد برای سیر مراحل قانونی و تحقیقات تکمیلی تحویل مرجع قضایی شدند. وی 

افزود: این افراد هیچ ارتباطی با گروهگ تروریستی مذکور نداشتند.

بازگشت مجری دهه 6۰ به شبکه دو 
گروه کودک و نوجوان شبکه دو در تابستان ۹۹ برنامه »دست کی بالا« را با اجرای گیتی خامنه روانه 
آنتن می کند. به گزارش خبرآنلاین، مخاطبان خردسال و کودک تلویزیون به زودی شاهد برنامه ای 
جدید از تولیدات گروه کودک و نوجوان شبکه دو سیما هستند که در آن گیتی خامنه، مجری نام 
آشنا همراه با بازیگران و شخصیت های عروسکی جذاب به اجرای برنامه خواهند پرداخت.این 
مجموعه برنامه به تهیه کنندگی سید محسن مناجاتی و کارگردانی زهرا حق جو تولید شده و با توجه 
به مخاطب خردسال این برنامه بخش های جذابی از جمله نمایش های کوتاه، موسیقی و کلیپ، 
مسابقه و بازی، بخش ویژه قصه گویی طراحی شده است. دو شخصیت عروسکی به نام های توتک و 

زاغک نیز در ماجراهای جالب »دست کی بالا« حضور خواهند داشت.

گزینه های تصدی سخنگویی وزارت امور خارجه 
با شروع مسئولیت "سید عباس موسوی" به عنوان سفیر جمهوری اسلامی ایران در باکو، گزینه های 
احتمالی جایگزینی وی در سمت سخنگوی وزارت امور خارجه در حال بررسی هستند.بر اساس 
اطلاعات کسب شده توسط خبرنگار ایلنا، "مهدی سنایی" مشاور ارشد وزیر امور خارجه و سفیر 
پیشین ایران در فدراسیون روسیه، "مرضیه افخم" سخنگوی پیشین وزارت امور خارجه و مشاور فعلی 
وزیر خارجه و همچنین "سعید خطیب زاده" معاون دفتر مطالعات وزارت امور خارجه از گزینه های 
احتمالی تصدی این جایگاه هستند.برخی از شنیده ها حاکی از این است که مهدی سنایی پیشنهاد 

سخنگویی را نپذیرفته است.

امام جمعه میناب بر اثر ابتلا به کرونا درگذشت
امام جمعه میناب بر اثر ابتلا به کرونا درگذشت. حجت الاسلام والمسلمین علیرضا صفایی حائری 
امام جمعه شهرستان میناب در پی ابتلا به بیماری کرونا دعوت حق را لبیک گفت. وی که از حدود 
سه هفته قبل و در پی ابتلا به بیماری کرونا بستری شده بود به علت درگیری ریه با کووید 1۹ و 

مشکلات حاد تنفسی فوت کرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

مدعیان مالکیت بوستان فدک با وجود 
حکم قلع وقمع صبر کنند

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: بر روی قسمتی از بوستان فدک که 
مالکیت آن ها قطعی بوده و مستنداتی دارند، آماده توافق برای تملک هستیم.

سید امیر سامع در گفت وگویی، با اشاره به آخرین وضعیت بوستان فدک اظهار 
داشت: تلاش شهرداری قم، جلوگیری از تخریب و قلع وقمع بوستان فدک و 

تملک آن است، هرچند با مشکلاتی مواجه و درصدد رفع آن هستیم.
وی با بیان اینکه بوستان فدک قبل از سال 70 با مجوزهایی به شهرداری 
واگذار شد و شهرداری در توسعه آن حضور پیدا کرد، تصریح کرد: درختانی در 
این عرصه موجود بود و بعدازآن درختانی کاشته و به مرور گل های زیبا و درختان 
نارونی که نمونه اش در شهر کم بوده افزوده شد و در طول 20 سال گذشته 

هزینه های زیادی برای توسعه و نگهداری آن انجام گرفته است.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با تأکید بر اینکه مباحثی درباره مالکیت 
این بوستان وجود داشته و بر مبنای ادعای مالکین شکایتی انجام شد و از 
دادگاه رأی گرفتند، ابراز کرد: این موضوع در حالی بوده که بخشی از مستندات 
مدعیان مخدوش بوده و شهرداری نسبت به این مستندات اعتراض کرده است.
وی عنوان کرد: بر اساس رأی دادگاه، مدعیان می توانند بوستان را قلع وقمع 
کنند، از طرفی شهرداری قم اعتراضی نسبت به مستندات دارد که خوشبختانه 
دستگاه قضائی اعتراض شهرداری را پذیرفت و دادگاه تشکیل شد و از مالکان 

خواسته ایم صبر کنند تا بوستان تعیین تکلیف شود.
سامع ادامه داد: بر روی قسمتی که مالکیت آن ها قطعی بوده و مستنداتی 
دارند، آماده توافق برای تملک هستیم و جلساتی نیز با مالکان برگزارشده 
است، اما در بخش دوم تقاضا کرده ایم مالکان صبر کنند تا رأی قطعی شود، 
اگر بوستان تخریب و بعد مشخص شد که مالکیتی در این بخش نداشته اند، 
عملًا هزینه های زیادی را به شهروندان و بیت المال تحمیل کرده ایم و دوباره باید 

اقدامات اساسی مانند سنگ فرش و روشنایی ایجاد شود.
وی با اشاره به اینکه مالکان می گویند در روند قلع وقمع بوستان، کاری به 
درختان ندارند درحالی که اگر یک بوستان تخریب و شبکه معابر، روشنایی 
و شبکه آب از بین برود، درختان بسیار زود آفت زده و خشک و باغ تبدیل به 
ویرانه ای می شود، یادآور شد: به همین دلیل خواستار صبوری از طرف مالکان 
بوده ایم و دستگاه قضائی و نیروی انتظامی کمک کرده اند تا بوستان آسیبی 

نبیند و امیدواریم موضوع ختم به خیر شود و آنچه عادلانه است اتفاق بیفتد.

سرپرست سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم خبرداد:

ذبح بهداشتی و شرعی ۱۸۰۳ راس 
گوسفند در عید قربان

سرپرست سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم از ذبح شرعی هزار و ۸03 
راس گوسفند و 30 راس گوساله ضمن رعایت پروتکل های بهداشتی در روز عید 

قربان خبر داد.
روز  در  قم  شهرداری  کشتارگاه  خدمت  ارائه  به  اشاره  با  وزیری راد  وحید 
عید قربان به مردم برای ذبح دام، اظهار داشت: در روز عید قربان با رعایت 
پروتکل های بهداشتی، ذبح شرعی هزار و ۸03 راس گوسفند و 30 راس گوساله 
انجام شد. سرپرست سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم افزود: جمع 
کمک های مومنانه مردم برای ذبح دام در روز عید قربان امسال به چهار میلیارد 

و 520 میلیون تومان رسید که باید از مردم برای این همت مومنانه تقدیر کرد.
وزیری راد با اشاره به اینکه ابتدا قرار بود 10 ایستگاه عرضه و چهار ایستگاه ذبح 
دام در سطح شهر ایجاد شود، گفت: با مصوبه استانداری قم این ایستگاه ها 
جمع آوری شده و کار ذبح در کشتارگاه شهرداری قم متمرکز شد. وی با اشاره 
به اینکه کشتارگاه شهرداری از 5 صبح روز عید قربان تا سه بعد از ظهر به مردم 
ارائه خدمت داشته، اظهار داشت: با ارائه ماسک و مواد ضدعفونی کننده و 
برنامه ریزی برای تجمع حداقلی تلاش کردیم بیشترین رعایت پروتکل های 
بهداشتی صورت بگیرد. سرپرست سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم با 
اشاره به اینکه تجربه عید قربان امسال تجربه موفقی در تجمیع کشتارها بود، 
افزود: با توجه به حجم نذورات مردم، مراجعه برای ذبح دام در طول دهه ولایت 

ادامه خواهد داشت.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم ک

شهر بدون تخلف بدون همراهی 
مردم امکان پذیر نیست

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: وقتی شهروندان 
خود را در برابر فضای شهر مسئول بدانند و آسیب هایی که سلامت شهر را تهدید 
کرده را بشناسند و در رفع آن تلاش کنند، شهری بدون تخلف خواهیم داشت.

رفع  و  پیشگیری  فعالیت های حوزه  به حیطه  اشاره  با  احمدرضا شفیعی 
تخلفات شهری، اظهار داشت: یکی از مهم ترین و زیربنایی ترین مباحث برای 

داشتن شهری سالم و بدون تخلف آشنایی با تخلفات شهری است.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم افزود: تخلفات شهری 
در مجموع به معنای نقض حقوق شهروندی و اخلال در سلامت روان و زیبایی 
شهر بوده و سبب آسیب رسانی به شهر می شود و معضلات شهری زیادی را 
در پی دارد. شفیعی با بیان اینکه وظیفه شهرداری شناخت تخلفات شهری و 
آموزش شهروندان است، تصریح کرد: وقتی شهروندان خود را در برابر فضای 
شهر مسئول بدانند و آسیب هایی که سلامت شهر را تهدید کرده را بشناسند 
و در رفع آن تلاش کنند، شهری بدون تخلف خواهیم داشت. وی خاطرنشان 
برنامه  اساس  بر  شهر  بهینه  اداره  در  شهری  مدیریت  جهت  این  در  کرد: 
توسعه با چالش های متعددی روبروست؛ شهر مقدس قم به لحاظ موقعیت و 
مهاجرپذیری با تخلفات زیادی در حوزه شهر مواجه است. مدیرکل پیشگیری 
ابراز  انواع تخلفات شهری،  به  با اشاره  و رفع تخلفات شهری شهرداری قم 
کرد: ساخت وسازهای خلاف، انواع سد معبر و معضلات اجتماعی و حضور 
متکدیان، کارتن خواب ها، معتادین که اثر منفی بر پیکره شهر و تضییع حقوق 
شهروندان دارد بخشی از تخلفات در حوزه شهری است. شفیعی افزود: با توجه 
به زائرپذیری حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران، انتظار می رود شهروندان در 

اجرای وظایف قانونی مأموران، همراهی لازم را داشته باشند.
 

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم مطرح کرد:

مدیریت مصرف برق در جایگاه های 
سوخت سازمان میادین

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم از اجرای طرح مدیریت مصرف برق در جایگاه های 10 گانه تحت پوشش 

سازمان میادین در ساعات اوج مصرف خبر داد.
مصرف،  اوج  زمان  در  انرژی  بهینه  مصرف  به  اشاره  با  مظفری  علیرضا 
بیان داشت: با هماهنگی صورت گرفته با شرکت پخش فرآورده های نفتی، 
جایگاه های عرضه سوخت تحت نظارت سازمان میادین شهرداری قم با عملی 
کردن راهکارهای مناسب از جمله مدیریت مصرف در ساعاتی از شبانه روز که 
دارای بیشترین مصرف است؛ در راستای کاهش مصرف انرژی تلاش می کنند.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم ماهیت خدمات این مراکز را شبانه روزی توصیف کرد و افزود: یکی از بهترین 
راهکارهای عملیاتی قابل اجرا در این مراکز، مدیریت مصرف برق است که 
طبق برنامه زمان بندی اجرا می شود و بر این اساس تا اطلاع ثانوی فعالیت 
جایگاه های جمهوری، 72 تن، بهشت معصومه)س( و شیخ آباد از ساعت 14 
الی 1۶ و جایگاه های شیرازی واقع در انتهای بلوار انصارالحسین، جایگاه 
نوقطار، جایگاه حاجی زاده، جایگاه ترمینال، جایگاه ولیعصر)عج( واقع در 
میدان ولیعصر)عج( و جایگاه علوی واقع در مجاورت بوستان علوی از ساعت 

12 الی 14 متوقف می شود.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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أعلام الدین : ص ٢98

استاندارقم گفت :مدارس استان از 15 شهریور در ۶ روز هفته به صورت مجازی 
فعالیت خود را از سر می گیرند.

بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا که به صورت 
ویدیو کنفرانس در آن شرکت کرده بود در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: 
مگر اینکه تا موعد تعیین شده برای آغاز به کار مدارس در قم گشایشی حاصل و 

وضعیت این استان سفید شود.
وی درعین حال گفت: با این وضعیتی که داریم  احتمال تحقق این امر بعید 

است.
وی همچنین با اشاره به وضعیت نارنجی قم خاطرنشان کرد: برای وارد نشدن به 

وضعیت قرمز نیاز داریم که مسائل بهداشتی را بیش از پیش رعایت کنیم.
سرمست با اذعان به اینکه طبق گزارش های ارائه شده در جلسه فوق روند شیوع 
کرونا در کل کشور صعودی است، افزود: 10 استان نیز در مرحله کنترل هستند و 

شیب افرایش آنها کُند شده است.
استاندار قم همچنین برخی از تصمیم های گرفته شده در جلسه مذکور را مورد 
توجه قرار داد و گفت: بر اساس تصمیم ستاد ملی مدارس در شهرستان های 
سفید از 15 شهریور ماه آغاز و کادر آموزشی نیز باید در محل کارشان حضور داشته 
باشند. وی اضافه کرد: برای شهرهای متوسط و غیر قرمز نیز تصمیم ها برای  

برگزاری کلاس های درس به صورت غیر حضوری گرفته شد.
سرمست یادآور شد: با رعایت موضوع تعطیل نشدن پنجشنبه ها و همچنین 
تدابیری که اعلام خواهد شد، تصمیم برای آموزش در شهرهای قرمز به شیوه غیر 
حضوری است که جزئیات آن را پس از دریافت از سوی ستاد ملی از طریق ستاد 

استانی به اداره کل آموزش و پرورش استان اعلام خواهیم کرد.
وی گفت: در این جلسه مقرر شد کلیه دانشجویانی که امکان حضور در شهر 
محل سکونت خود را دارند، برای به حداقل رساندن آمد و شدها و سکونتگاه های 

خوابگاهی در دانشگاه شهر محل اقامتشان میهمان شوند.
استاندار قم تصریح کرد: در مورد برپایی عزاداری های ماه محرم و صفر نیز مقرر 
شد کمیته امنیتی انتظامی با همفکری وزارتخانه های بهداشت و کشور به گونه ای 
برنامه ریزی کنند، که هم عزاداری باشد و هم متولیان برگزاری به حفظ سلامت 

عزاداران و رعایت پروتکل های بهداشتی متعهد شوند.
وی افزود: با سخنانی که رهبر انقلاب فرمودند انتظار است دست به دست هم 
بدهیم و یک الگوی شایسته ای از مدیدیت کرونا را در جهان به نمایش بگذاریم چرا 
که در کنار رعایت شعائر مذهبی حفط جان و سلامتی مردم و اینکه حتی یک فرد 

نیز بیمار نشود بسیار اهمیت دارد.
استاندار قم همچنین با بیان اینکه هنوز خبری در خصوص کشف واکسن کرونا 
نیامده است، گفت: تا زمان آمدن واکسن این بیماری تصمیم های ستاد ملی و 
وزارت بهداشت مبنای تصمیم هایی است که در آینده در رابطه با بازگشایی ها 
گرفته خواهد شد، و اصل بر این است که تصمیم هایی که در ستاد ملی بواسطه 
نظرهای متخصصان گرفته شده همچنان به قوت خود باقی بماند، مگر اینکه 

واکسن کشف شود و شرایط تغییر کند.

استاندار قم اعلام کرد :

آغاز فعالیت مدارس از 1۵ شهریور به صورت مجازی 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

پلمب ۸ قهوه خانه متخلف 
در طرح فاصله گذاری اجتماعی 

 جانشین فرمانده انتظامی استان قم از پلمب ۸ قهوه خانه متخلف در قم خبر داد و گفت: متصدی 
این واحدهای صنفی بر خلاف مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا قهوه خانه را باز به مشتریانش قلیان 

عرضه می کردند. 
سرهنگ  بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در ماه گذشته ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی استان 
در راستای ارتقاء امنیت اجتماعی و سلامت عمومی مردم برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا به 
بازدید و نظارت از واحد های صنفی در شهر قم پرداختند.  وی افزود: در این طرح مأموران اداره نظارات 
بر اماکن عمومی پس از ارزیابی های لازم، از 37 باب واحد صنفی عرضه قلیان در این طرح بازدید و 
۸ واحد صنفی قهوه خانه را به علت نقض اقدامات پیشگیرانه ویروس کرونا توسط متصدیان و نادیده 

گرفتن ابلاغیه های صنفی پلمب و به متصدیان 14 واحد صنفی اخطار و ۶ واحد تذکر لسانی دادند. 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: بررسی اولیه حکایت از این داشت، متصدی قهوه خانه ها 
علاوه بر فعالیت غیر مجاز و باز کردن واحد صنفی به مشتریانش قلیان عرضه می کند و تعدادی افراد 
نیز در محل حضور دارند. سرهنگ اسماعیلی از شهروندان خواست، با معرفی صنوف متخلف از طریق 

شماره تلفن 110 پلیس را در تامین بهتر امنیت و پیشگیری از شیوع بیماری مهلک کرونا یاری کنند.
 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

محکومیت ۲۴ میلیاردی قاچاقچیان خشکبار 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از محکومیت 24 میلیاردی قاچاقچیان خشکبار در این استان 

خبرداد.
مهدی ریاضی با اعلام این خبر اظهارداشت : با دریافت اخبار واصله مامورین اداره مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز استان از اقدام قاچاقچیان مبنی بر انتقال محموله قاچاق توسط یک دستگاه خودرو کامیون 
ولوو در محور اراک به قم مطلع شده و با دلالت خودروی مذکور به اداره کاشف و پس از بازرسی از اتاق 
کامیون که برای حمل ضایعات پلاستیکی استفاده می شد، مقادیر قابل توجهی خشکبار )بادام - گردو 

- کشمش( قاچاق به صورت جاساز کشف شد.
وی افزود: با تشکیل پرونده، شعبه اول ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم 
با توجه به اظهارات و اقاریر صریح متهم مبنی بر مالکیت کالاهای مکشوفه و عجز از ارائه مدارک مثبته 
گمرکی، پس از رسیدگی متهمان را علاوه بر ضبط کالاهای قاچاق مکشوفه، با احتساب جزای نقدی 
بدل از ضبط خودرو کامیون ولوو، جمعاً به مبلغ 23 میلیارد و نهصد و هفتاد میلیون ریال جزای نقدی 

در حق دولت محکوم نمودند.
 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم هشدارداد:

کلاهبردای در خصوص ثبت نام وام ودیعه مسکن 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت:با عنایت به افزایش قیمت املاک و اجاره 
بها در سطح کشور و تصمیم دولت برای اختصاص وام ودیعه اجاره مسکن به مستاجران، احتمال وقوع 

کلاهبرداری در این زمینه از سوی مجرمان در فضای مجازی و حقیقی وجود دارد.  
 سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهار داشت: ثبت نام اولیه متقاضیان وام ودیعه اجاره مسکن می 
بایست از طریق سامانه پیامکی 300073۶40 و آدرس اینترنتی www.tem.mrud.ir )سامانه جامع 
اقدام ملی مسکن( صورت پذیرد ،بنابراین در این مرحله نیازی به پرداخت آنلاین توسط متقاضیان 

ثبت نام نیست. 
 "رئیس پلیس آگاهی"با ارائه هشدارهایی به شهروندان گفت:به هیچ عنوان به پیامک ها و تماس های 
افراد ناشناس که تحت عنوان ثبت نام وام ودیعه اجاره مسکن،درخواست اطلاعات هویتی و بانکی شما 
و همچنین درخواست حضور شما را در پای دستگاه خودپرداز دارند، اعتماد نکرده و پاسخ ندهید که 

قطعاً این گونه پیامک ها و تماس ها دامی برای کلاهبرداری و تخلیه حساب بانکی شماست.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

بستری شدگان کرونا در قم به ۳۳۹ نفر رسید 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از افزایش میزان بستری شدگان بیماری کرونا در مراکز درمانی قم 

به 33۹ نفر خبر داد.
محمدرضا قدیر دیروز در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: طی 24 ساعت گذشته ۹۶ نفر از بیماران با 
تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم بستری شدند که 45 نفر از این تعداد بستری 

شده و مابقی با دریافت توصیه های لازم و صدور نسخه مرخص شدند.
وی گفت: همچنین طی مدت زمان یاشده 31 نفر از کل بیمارانی که در روزهای گذشته بستری 
بودند از مراکز درمانی مرخص شدند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه در حال حاضر 33۹ 
نفر بیمار مشکوک به بیماری کرونا در مراکز درمانی قم بستری هستند یادآور شد: در حال حاضر حال 

۶2 بیمار وخیم گزارش شده است.

ماه  سه  در  گفت:  قم  استان  پست  مدیرکل   
نخست امسال پست لجستیک درخصوص ترافیک 
بسته های کوچک سفارشی و پیشتاز 443 درصد 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد داشته است.
ابوالفضل باقری منش بابیان اینکه شیوع کرونا، 
به صورت  را  کل  اداره  این  فعالیت های  حجم 
چشمگیری افزایش داده است، افزود: 17 هزار و 
42۹ بسته کوچک سفارشی و پیشتاز توسط پست 
استان به مقاصد موردنظر ارسال شده است که این 
تعداد در سال گذشته تنها سه هزار و 212 مورد بوده 

است.
تجارت  توانمند  بازوی  را  لجستیک  پست  وی 

الکترونیک دانست و تاکید کرد: پست لجستیک 
بخشی از فرایند زنجیره تأمین است که برنامه ریزی، 
کالا  انبارش  مراحل  کارای  و  موثر  کنترل  و  اجرا 
اطلاعات  پردازش  و  بسته بندی  مرسوله،  یا 
یا  تا)مصرف کننده(  فرستنده  یا  از)تولیدکننده( 
گیرنده به منظور تامین نیاز مشتریان به عهده دارد. 
مدیرکل پست قم، اظهار داشت: پست لجستیک 
و  خدمات  به روزرسانی  و  ساماندهی  باهدف 
سرویس های مشابه نظیر پست بار، بار انبوه و امانات 
واحدهای  در  گوناگون  شکل های  به  که  تجاری 
اجرایی پستی در سراسر کشور در قالب سرویس های 
نوین ایجادشده است. باقری منش تاکید کرد: ارائه 

خدمات نوین به منظور افزایش پاسخگویی به نیاز 
بازار و باهدف توسعه کمی و کیفی تولید خدمات 
بخش  همکاری  و  دولتی  امکانات  از  استفاده  با 
خصوصی از دیگر اهداف پست لجستیک است. 
وی بابیان اینکه ظرفیت های پست لجستیک قم در 
اختیار واحدهای تولیدی این استان است، گفت: 
شرکت های  با  قرارداد  انعقاد  با  لجستیک  پست 
تولیدی علاوه بر ارائه خدمات ارسال کالا و مرسولات 
به سراسر کشور، خدمات انبارش و بسته بندی کالاها 
برای ارسال نیز ارائه می دهد. پست لجستیک قم 
اردیبهشت ماه سال 13۹۶ در قم با حضور مدیرعامل 

وقت شرکت ملی پست ایران به بهره برداری رسید.

مدیرکل پست استان قم خبرداد:
 رشد ۴۴۳ درصدی ترافیک پست لجستیک 

 رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: راهبرد مدیریت بازار و 
افزایش فروش محصولات داخلی از طریق توسعه تجارت الکترونیک در قم دنبال 

می شود و این روش تجارت در استان رونق بیشتری پیدا می کند.
محمود سیجانی   بیان کرد: در همین رابطه ترویج مصرف کالاهای ساخت داخل از 
طریق ایجاد و راه اندازی فروشگاه های عرضه کالای ایرانی در صنوف مختلف استان 
به صورت مجازی دنبال می شود که نیازمند همکاری کامل اتاق اصناف و اتحادیه های 
صنفی  است. وی افزود: راه اندازی فروشگاه های اینترنتی و عرضه کننده غیرحضوری 
کالا نقش مهمی در موفقیت اجرای راهبرد توسعه تجارت الکترونیک در قم دارد و 
به همین منظور سازمان صمت با همکاری سایر دستگاه های اجرایی استان تلاش 

می کند مردم هرچه بیشتر برای انجام خریدهای غیرحضوری تشویق شوند.
وی ادامه داد:  تبلیغ و معرفی فروشگاه های اینترنتی معتبر توسط رسانه ها به مردم،  
تشویق مردم به سمت خریدهای غیرحضوری با درنظر گرفتن تخفیف و اینترنت رایگان 

برای خرید و همچنین اعطای مشوق های لازم به فروشندگان خوشنام اینترنتی از 
جمله راهکارهایی است که برای موفقیت این طرح در استان دنبال می شود.

اقتصادی  مزایای  بر  قم علاوه  در  الکترونیک  تجارت  سیجانی گفت: گسترش 
و صرفه جویی در وقت و هزینه،  بهترین راهکار برای مقابله با شیوع ویروس کرونا در 
شرایط کنونی است و می تواند سطح رعایت مسائل بهداشتی در زمان خرید و فروش 
محصولات را تا حد زیادی افزایش دهد. وی بیان کرد: توسعه تجارت الکترونیک 
همچنین نقش مهمی در تحقق شعار جهش تولید دارد و به همین منظور در مسیر 
راه اندازی فروشگاه های اینترنتی و مجموعه های خرید غیر حضوری متعدد در سطح 
استان،  تلاش می کنیم. وی ادامه داد: موفقیت اجرای این راهبرد در قم نیازمند 
همراهی و مشارکت همه دستگاه های اجرایی استان با سازمان صنعت،  معدن و 
تجارت و همچنین حضور فعال بخش خصوصی،  تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی 

استان است.

 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم:

تجارت الکترونیک در قم توسعه می یابد

قم  استانداری  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون   
استان  سطح  در  را  ایثارگران  خانواده های  تعداد 
اقلام  گفت:  و  کرد  اعلام  تن  هزار   300 نزدیک 
بهداشتی با اولویت خانواده جانبازان شیمیایی و 
دارای بیماری زمینه ای توزیع شده و والدین بالای 
و  زمانی  بازه  در  شیمیایی  جانبازان  و  سال   ۶0
رعایت پروتکل های بهداشتی در سه مرحله خدمات 

دریافت کردند. 
به  درگفت وگویی  شنبه  روز  گروسی  محمدرضا 
مشکلات ایثارگران در دوران شیوع کرونا اشاره کرد 
و اظهار داشت: در دوران بحران شیوع کرونا توجه 
به ایثارگران در اولویت قرارگرفته و بر این اساس به 
تمام دستگاه ها ابلاغ شد خدمات شایسته ای به 

ایشان ارائه شود.  وی شرایط قم را به عنوان نخستین 
استان اعلام کننده شیوع ویروس کرونا، بحرانی تر از 
سایر استان ها دانست و تأکید کرد: افراد سالمند 
و ایثارگران در ابتدای شیوع این بیماری شرایطی 
خاص داشته و باید خدمات به آن ها به بهترین نحو 

ارائه می شد. 
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم با 
اشاره به نگاه ویژه رهبر معظم انقلاب و طرح معظم 
له مبنی بر مواسات و همدلی، گفت: استان قم 
در همدلی و مساوات در سطح کشور درخشیده 
و توانستند در کمترین زمان بیشترین خدمات را 
به مردم ارائه داده و این عدالت و مساوات در همه 

حوزه ها رعایت شد. 

وی حضور همه اقشار جامعه در میدان مبارزه 
با کرونا را نمونه ای قابل تقدیر خواند و ادامه داد: 
حضور گروه های جهادی در انجام اعمال شرعی 
فوت شدگان، کمک های بی دریغ خیرین و حضور 
ضدعفونی  در  حتی  مردم  و  مذهبی  هیئت های 
مردم  هم افزایی  و  همدلی  نمایش  معابر  کردن 
ثبت   به خوبی  قم  تاریخ  در  که  بوده  مسئولان  و 

شده است. 
گروسی اجرای طرح ملی بسیج را تدبیری آگاهانه 
از طرف رهبر معظم انقلاب دانست و ادامه داد: 
تلاش فداکارانه ای درکشور برای مقابله با ویروس 
کرونا درحال انجام است و این موفقیت را مدیون 

روح فداکاری و ایثار مردم ایران هستیم. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم خبرداد:

 توزیع اقلام بهداشتی بین ۳۰۰ هزار تن از خانواده های ایثارگران 

در حالی که ظرفیت تمامیِ تخت های بیمارستان های 
دولتی از بیماران کرونایی پر شده است، هزینه بستری 
در تخت عادی بیمارستان های خصوصی شبی ۲ میلیون 

تومان و تخت ویژه شبی ۵ میلیون تومان اعلام می شود


